
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6265 
2.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Παπανδρέου, σελ.

6232 
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 59ο Γυµνάσιο Αθήνας, το 54ο Γυµνάσιο Αθη-
νών, το 13ο Δηµοτικό Σχολείο Αµαρουσίου, το 1ο Δηµοτικό
Σχολείο Παπάγου, το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Καµατερού και
από το 6ο Γενικό Λύκειο Ζωγράφου, σελ. 6234, 6236, 6241,
6243, 6246, 6259 

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6201, 6230, 6231, 6232,
6233, 6236, 6238, 6239, 6241, 6242, 6245, 6246, 6247, 6248,
6249, 6250, 6259, 6265 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 678 έως 744, σελ.

6201-6218 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6219-6229 
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:

α) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη µε θέµα:
«Οι προσαγωγές πολιτών από την Ελληνική Αστυνοµία λόγω
της ύψωσης της παλαιστινιακής σηµαίας», σελ. 6231 

β) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, µε θέµα: «Η απουσία των διαχειριστικών σχεδίων Βό-
σκησης καταδικάζει σε αφανισµό την κτηνοτροφία», σελ.
6232 

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέ-

τει τις εκθέσεις της επί των σχεδίων νόµων του Υπουργείου
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας: 

i. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία
στον τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και/ή αν-
θρωπογενών καταστροφών, σελ. 6230-6250, 6251-6252 

ii.  «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας για την ανοικο-
δόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου,
τον εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο (2) πυροσβεστικών
οχηµάτων», σελ. 6230-6250, 6260-6261 

2. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Κλιµα-
τικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας:

i. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία
στον τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και/ή αν-
θρωπογενών καταστροφών»., σελ. 6236 

ii . «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας για την ανοικο-
δόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου,
τον εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο πυροσβεστικών
οχηµάτων». , σελ. 6236 

3. Κατάθεση πρότασης νόµου: 
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτρης Κουτσούµπας και
οι Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν στις 28/11/2023
πρόταση νόµου: «Φορολογία µη µισθωτών και µέτρα για την
ανακούφιση των αυτοαπασχολούµενων της πόλης και της
υπαίθρου», σελ. 6237 

4. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτε-

ρικών, Εσωτερικών, Υγείας, Υποδοµών και Μεταφορών, Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας, Ανάπτυξης, Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύ-
νης, Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, Τουρισµού, Ψηφιακής Διακυβέρνησης,
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, Επικρατείας,
καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κατέθεσαν
στις 28/11/2023 σχέδιο νόµου: «Μέτρα για τον περιορισµό
της φοροδιαφυγής»., σελ. 6237 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 6201 - 6244
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6244 - 6265

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 6201, 6230, 6231, 6232, 

6233, 6236, 6238, 6239, 
6241, 6242

ΒΡΕΤΤΟΣ Ν. , σελ. 6245
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 6249
ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , 

σελ. 6249
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 6248
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6245, 6246, 6247, 6248, 

6249, 6250, 6259, 6265
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 6241, 6248
ΧΗΤΑΣ Κ. , σελ. 6238

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 6233, 6234
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 6231, 6232
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ Κ., σελ. 6231, 6232
ΚΟΚΚΑΛΗΣ Β. , σελ. 6232, 6233, 6234

Γ. Επί των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Κλιµατικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας:

ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ Β. , σελ. 6243
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 8239, 6241, 6242
ΓΡΑΜΜΕΝΟΣ Β. , σελ. 6245
ΔΕΛΒΕΡΟΥΔΗΣ Κ. , σελ. 6244
ΔΗΜΗΤΡΟΚΑΛΛΗΣ Ι. , σελ. 6243
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 6238
ΚΑΤΡΙΝΗΣ Μ. , σελ. 6242
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 6248, 6249
ΠΑΠΑΝΑΣΤΑΣΗΣ Ν. , σελ. 6237
ΠΟΥΛΑΣ Α. , σελ. 6236
ΤΟΥΡΝΑΣ Ε. , σελ. 6246
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 6239, 6241

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’

Τετάρτη 29 Νοεµβρίου 2023



Αθήνα, σήµερα στις 29 Νοεµβρίου 2023, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 9.33’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Η’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΒΙΛΙΑΡ-
ΔΟΥ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 
Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-

ρές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής

κ. Μαρία  - Νεφέλη Χατζηιωαννίδου, Βουλευτή Επικρατείας, τα
ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

K’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ A’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’

Τετάρτη 29 Νοεµβρίου 2023



6202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6203



6204 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6205



6206 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6207



6208 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6209



6210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6211



6212 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6213



6214 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6215



6216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6217



6218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6219

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



6220 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6221



6222 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6223



6224 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6225



6226 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6227



6228 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6229



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πριν εισέλθουµε στη συζήτηση των επικαίρων ερωτή-
σεων επιτρέψτε µου να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.

Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει τις
εκθέσεις της επί των σχεδίων νόµου του Υπουργείου Κλιµατικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας: 

Α. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρα-

τίας και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία στον
τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και/ή ανθρωπογε-
νών καταστροφών».

Β. «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας για την ανοικοδό-
µηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου, τον εξο-
πλισµό του και την προµήθεια δύο (2) πυροσβεστικών
οχηµάτων».

6230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινωνι-
κών Θεµάτων κ. Στυλιανός - Ιωάννης Κουτνατζής ενηµερώνει το
Σώµα για τα εξής: 

«Με την παρούσα σάς ενηµερώνουµε, σχετικά µε τη συζήτηση
των επίκαιρων ερωτήσεων ότι, στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου, την Τετάρτη 29 Νοεµβρίου 2023 οι επίκαιρες ερωτήσεις
που θα συζητηθούν είναι οι εξής: 

Η υπ’ αριθµόν 4441/27-11-2023 επίκαιρη ερώτηση, η οποία θα
απαντηθεί από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
κ. Ελευθέριο Αυγενάκη. 

Η υπ’ αριθµόν 436/27-11-2023 επίκαιρη ερώτηση, η οποία θα
απαντηθεί από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Κων-
σταντίνο Κατσαφάδο. 

Παρακαλούµε, όπως προβείτε στις δέουσες ενέργειες, προ-
κειµένου να ενηµερωθούν τόσο ο Πρόεδρος όσο και οι ερωτών-
τες στη Βουλή». 

Θα ξεκινήσουµε µε την τρίτη µε αριθµό 436/27-11-2023 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Πλεύση Ελευθερίας» κ. Αλέξανδρου
Καζαµία προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα:
«Οι προσαγωγές πολιτών από την Ελληνική Αστυνοµία λόγω της
ύψωσης της παλαιστινιακής σηµαίας». 

Παρακαλώ πολύ, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, στις 5 Νοεµβρίου προσήχθη από την Αστυ-

νοµία 22χρονος Παλαιστίνιος νέος ο οποίος ύψωσε στην πλατεία
Συντάγµατος τη σηµαία της χώρας του, µαζί µε την ελληνική ση-
µαία. Σύµφωνα µε τον Κυβερνητικό Εκπρόσωπο, η προσαγωγή
έγινε µε προσωπική παραίνεση του Υπουργού Προστασίας του
Πολίτη, για να δράσει άµεσα η Αστυνοµία. 

Κατόπιν κράτησής του στη ΓΑΔΑ, ο Παλαιστίνιος νέος αφέ-
θηκε ελεύθερος. Τις επόµενες ηµέρες διακινήθηκαν ψευδείς ει-
δήσεις που έφεραν τον νέο να έχει κατεβάσει την ελληνική
σηµαία, µε στήριξη µάλιστα από Βουλευτή του κυβερνώντος
κόµµατος, που ωστόσο στις 16 Νοεµβρίου ανακάλεσε µε εντιµό-
τητα.

Στις 12 Νοεµβρίου είχαµε πάλι την προσαγωγή στη ΓΑΔΑ ηθο-
ποιού µε τον πατέρα της για την εξακρίβωση στοιχείων, διότι στο
αυτοκίνητό τους ύψωσαν την παλαιστινιακή σηµαία. Μετά από
µία ώρα αφέθηκαν ελεύθεροι. Η εξήγηση που φαίνεται να της
δόθηκε είναι ότι η προσαγωγή πραγµατοποιήθηκε κατόπιν κλή-
σης της Ισραηλινής Πρεσβείας προς την Ελληνική Αστυνοµία.

Οι πρακτικές αυτές επιβεβαιώνουν ότι το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη και µε προσωπικές παραινέσεις του Υπουργού
επιχειρεί τη δηµιουργία κλίµατος λογοκρισίας, παραβίασης της
ελευθερίας της έκφρασης και τροµοκράτησης των πολιτών που
επιθυµούν να δηλώσουν δηµόσια τη στήριξή τους στο δικαίωµα
του παλαιστινιακού λαού για εθνική απελευθέρωση, που αποτε-
λεί εξάλλου πάγια πολιτική του ελληνικού κράτους. Παράλληλα,
αποδεικνύουν ότι η ελληνική Κυβέρνηση υποκύπτει πολύ εύκολα
στις παρεµβάσεις ξένων πρεσβειών στις εσωτερικές υποθέσεις
της Ελλάδας, περιλαµβανοµένων και κυβερνήσεων που κατέχουν
ξένο έδαφος και παραβιάζουν κατάφωρα το Διεθνές Δίκαιο.

Σας ερωτώ, κύριε Υφυπουργέ: Τι οδηγίες έχετε δώσει εσείς,
ο Υπουργός ή το Υπουργείο και σε ποιους για όσους πολίτες φέ-
ρουν τη σηµαία της Παλαιστίνης στους δρόµους της χώρας;

Δεύτερον, ποιες παρεµβάσεις έχει κάνει η πρεσβεία του Ισ-
ραήλ προς το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη για την προ-
σαγωγή πολιτών που διαδηλώνουν υπέρ του παλαιστινιακού
λαού; Τι οδηγίες έχει λάβει από εσάς η Ελληνική Αστυνοµία, όταν
λαµβάνει κλήσεις από την Ισραηλινή Πρεσβεία;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καζαµία.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά για την πρω-

τολογία σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Προστασίας
του Πολίτη): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι κανένας δεν αµφισβητεί, όχι µόνο
µέσα στον χώρο του Κοινοβουλίου, αλλά γενικότερα στην ελλη-
νική κοινωνία ότι η Ελλάδα είναι µία δηµοκρατική χώρα. Όµως,
σε ό,τι έχει να κάνει µε το συναθροίζεσθαι, µε τη διεξαγωγή συγ-
κεντρώσεων και διαφόρων πορειών, υπάρχουν συγκεκριµένοι κα-
νόνες και νόµοι, οι οποίοι διέπουν τους όρους, τη λειτουργία,
τους κανονισµούς µε τους οποίους πρέπει να διεξάγονται οι συγ-
κεντρώσεις και οι πορείες. Οπότε δεν µπορώ να καταλάβω τι εν-
νοείτε, λέγοντας ότι το Υπουργείο προσπαθεί να δηµιουργήσει
ένα κλίµα τροµοκρατίας και λογοκρισίας. 

Είναι δεκάδες οι συγκεντρώσεις, εκατοντάδες οι συγκεντρώ-
σεις οι οποίες έχουν γίνει ανά την επικράτεια, για να υποστηρί-
ξουν τα δικαιώµατα των Παλαιστινίων. Δεν µπορώ να καταλάβω
πού το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη ή το ελληνικό κράτος
ή η ελληνική Κυβέρνηση προσπάθησαν να βάλουν έναν φραγµό
ή εµπόδια, ούτως ώστε να µην γίνουν αυτές οι συγκεντρώσεις
και πορείες. 

Καθηµερινά έχουµε συγκεντρώσεις, οι οποίες έγιναν και έξω
από την πρεσβεία του Ισραήλ και στην πλατεία του Συντάγµατος
και παντού, σε όλη την επικράτεια. Οπότε θεωρώ ότι είναι άδικο
και αδόκιµο να χρησιµοποιούµε τέτοιες εκφράσεις, οι οποίες νο-
µίζω ότι, εκτός από το ότι είναι κενές περιεχοµένου, γίνονται πε-
ρισσότερο για επικοινωνιακούς λόγους ή για να υποστηρίξουµε
κάποιες ιδεοληψίες.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε το πρώτο περιστατικό που είπατε, για
τον Παλαιστίνιο που ύψωσε την παλαιστινιακή σηµαία, αυτό που
µπορώ να πω είναι ότι προσήχθη, σχηµατίστηκε δικογραφία κατά
παράβαση του άρθρου 141 του Ποινικού Κώδικα και από εκεί και
πέρα η όλη υπόθεση έχει πάρει τον δρόµο της δικαιοσύνης.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε το δεύτερο περιστατικό, καταλαβαίνετε
ότι αυτός είναι ο ρόλος της Ελληνικής Αστυνοµίας, να κάνει προ-
ληπτικές προσαγωγές, να παρακολουθεί, να κάνει ελέγχους για
την εύρυθµη λειτουργία και την ασφάλεια του συνόλου της ελ-
ληνικής κοινωνίας και των Ελλήνων πολιτών.

Για το συγκεκριµένο περιστατικό που λέτε, µε την εν λόγω
ηθοποιό και τον πατέρα της, προσήχθησαν στη Γενική Αστυνο-
µική Διεύθυνση Αττικής στις 13.50’ και στις 14.15’ είχαν φύγει.
Έγινε ένας έλεγχος των στοιχείων τους, είδαν τους φακέλους
τους και αµέσως µετά αφέθησαν ελεύθεροι χωρίς να γίνει το πα-
ραµικρό. 

Αυτός, όµως, είναι ο ρόλος, κύριε συνάδελφε, της Ελληνικής
Αστυνοµίας. Ο ρόλος της Ελληνικής Αστυνοµίας είναι να κάνει
ελέγχους. Ο ρόλος της Ελληνικής Αστυνοµίας είναι να λειτουργεί
και προληπτικά και όχι µόνο κατασταλτικά. Και φυσικά, αυτόν τον
ρόλο θα συνεχίσουµε να τον υπερασπιζόµαστε και να τον υπο-
στηρίζουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κατσαφάδο.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τρία λεπτά για την δευτερολογία σας.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υφυπουργέ, δεν σας καταλαβαίνω, ειλικρινά.
Λέτε ότι έχουν γίνει εκατοντάδες συγκεντρώσεις στις οποίες

ο κόσµος διαδήλωσε τη συµπαράστασή του προς τον παλαιστι-
νιακό λαό. Είναι σωστό αυτό. Αν έχουν γίνει -και υπήρχαν εκα-
τοντάδες παλαιστινιακές σηµαίες, και στη συγκέντρωση του
Πολυτεχνείου είχε γίνει-, αυτός ο νέος γιατί προσήχθηΦ; Δεν
απαντάτε στο συγκεκριµένο. Προσπαθείτε να κρυφτείτε πίσω
από το γενικό. Τι έκανε ακριβώς αυτός ο νέος; Υπάρχει δικογρα-
φία εις βάρος του, ενώ έχει αφεθεί ελεύθερος. Γιατί δεν µπαίνει
αυτή η δικογραφία στο αρχείο; Σας ρώτησα συγκεκριµένα τι εν-
τολές έχει δώσει ο Υπουργός στην Αστυνοµία, όταν λαµβάνει αι-
τήµατα από την Ισραηλινή Πρεσβεία εναντίον πολιτών που
διαδηλώνουν την υποστήριξή τους στην παλαιστινιακή σηµαία.
Δεν απαντήσατε. 

Υπάρχει ένα ζήτηµα επιλεκτικής εφαρµογής του νόµου. Αυτή
είναι η ερώτησή µου, αν δεν το έχετε καταλάβει, και δεν αφορά
ιδεοληψίες, κύριε Υφυπουργέ. Αφορά την εκδήλωση ενός πολύ
εύλογου αιτήµατος που είναι το αίτηµα για την ανεξαρτησία του
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παλαιστινιακού λαού. Το υποστηρίζει η ελληνική Κυβέρνηση. Ιδε-
οληψία είναι αυτό;

Και όσον αφορά στην περίπτωση της ηθοποιού, δεν απαντή-
σατε αν η Ισραηλινή Πρεσβεία παρενέβη. Παρεµβαίνει η Ισραη-
λινή Πρεσβεία µε αιτήµατα προς το Υπουργείο και δρα το
Υπουργείο και η Ελληνική Αστυνοµία βάσει αυτών ή όχι; Θέλουµε
συγκεκριµένη απάντηση. Η επιλεκτική εφαρµογή του νόµου υπο-
δηλώνει αυθαιρεσία, κύριε Υφυπουργέ. Υποδηλώνει την εσκεµ-
µένη προσπάθεια να µην ξέρει ο πολίτης που στέκεται απέναντι
στον νόµο. Όταν µπορεί το Υπουργείο θεωρεί ότι το να υψώνεται
η παλαιστινιακή σηµαία είναι πρόβληµα και άλλες φορές δεν
είναι. Αυτό δηµιουργεί ανασφάλεια και αβεβαιότητα και το κά-
νετε εσκεµµένα. Αυτό είναι το κλίµα τροµοκράτησης για το οποίο
σας µιλώ.

Επίσης, υπάρχουν πολλά δηµοσιεύµατα του Τύπου. Οι «Δηµο-
σιογράφοι Χωρίς Σύνορα» το 2022 κατέταξαν την Ελλάδα στην
εκατοστή όγδοη θέση όσον αφορά στην ελευθερία της έκφρα-
σης. Ξέρετε γιατί; Γιατί η Αστυνοµία προβαίνει σε τέτοιες επιλε-
κτικές εφαρµογές κάποιων άρθρων του Ποινικού Κώδικα όταν
θέλει να δηµιουργήσει κλίµα τροµοκράτησης. Χώρες όπως το
Μπουρουντί, το Γκαµπόν, η Μποτσουάνα και η Μογγολία σύµ-
φωνα µε τους «Δηµοσιογράφους Χωρίς Σύνορα» -και αυτό είναι
από δηµοσίευµα της «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ», κύριε Υφυπουργέ- βρί-
σκονται σε καλύτερη θέση από την Ελλάδα όσον αφορά στην
ελευθερία της έκφρασης. Είναι µία θέση αυτή στην οποία θέλετε
να βρίσκεται η χώρα µας όσον αφορά στην ελευθερία της έκ-
φρασης;

Τέλος, θέλω να σας ρωτήσω: ποια είναι η πολιτική της Ελλά-
δας, της ελληνικής κυβέρνησης απέναντι στο παλαιστινιακό; Μου
την έχει  πει εδώ πέρα δύο φορές ο Υπουργός Εξωτερικών. Είναι
η αναγνώριση της ανεξαρτησίας του παλαιστινιακού κράτους µε
πρωτεύουσα την Ανατολική Ιερουσαλήµ. Πού βρίσκεται το µεµ-
πτό στην περίπτωση του Παλαιστίνιου νέου που ύψωσε την πα-
λαιστινιακή σηµαία; Θέλω να µου πείτε συγκεκριµένα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καζαµία.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Προστασίας

του Πολίτη): Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι δεν καταλαβαινόµαστε
και µε στενοχωρεί πολύ αυτό. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κι εµένα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Προστασίας

του Πολίτη): Τι µου λέτε; Να πάρω τη δικογραφία πίσω; Τι ζητάτε
από το Υπουργείο; Καταλαβαίνετε τι λέτε;

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Προστασίας

του Πολίτη): Και πιστεύετε ότι µπορεί να γίνει αυτό; Τι είναι αυτά
που λέτε;

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Με παρέµβασή σας έγινε η προ-
σαγωγή.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Προστασίας
του Πολίτη): Σας παρακαλώ πάρα πολύ, άκουσα όλα αυτά που
είπατε µε µεγάλη προσοχή, αλλά να είµαστε και λίγο πιο σοβα-
ροί. Ζητάτε από τον Υπουργό ή τον Υφυπουργό Προστασίας του
Πολίτη να παρέµβει στη δικαιοσύνη και να τεθεί µια δικογραφία
στο αρχείο. Αυτή είναι η διάκριση των εξουσιών; Σας παρακαλώ
πάρα πολύ. 

Γυρνάτε και µου λέτε ότι δηµιουργείται κλίµα τροµοκρατίας,
όταν και εσείς επιβεβαιώνετε ότι είναι εκατοντάδες οι συγκεν-
τρώσεις για την ανεξαρτησία της Παλαιστίνης στη χώρα µας,
όταν σε όλες αυτές τις συγκεντρώσεις υπήρχαν εκατοντάδες ση-
µαίες της Παλαιστίνης; Είδατε πουθενά τα αστυνοµικά όργανα
να πάνε να συλλάβουν κάποιον ο οποίος κυµάτιζε τη σηµαία της
Παλαιστίνης; Είµαστε σοβαροί επιτέλους; Γυρνάτε και λέτε ότι
είµαστε σε χαµηλότερη θέση από το Μπουρουντί; Αυτό µου λέτε;
Αυτό πιστεύετε; Αυτή είναι η αλήθεια; Εσάς ρωτάω. Πόσο θα µει-
ώσετε τη χώρα µας, επιτέλους; Πηγαίνετε σε αυτές τις χώρες να
πείτε αυτές τις ανακρίβειες. Σας παρακαλώ πάρα πολύ.

Λοιπόν, για να απαντήσω στα δύο ερωτήµατα τα οποία έχετε
κάνει, σχετικά µε το πρώτο ερώτηµα µε το «Τι οδηγίες έχετε

δώσει και σε ποιους;», τι εννοείτε «σε ποιους»; Στην Ελληνική
Αστυνοµία, τι «σε ποιους»; Η Ελληνική Αστυνοµία, σας ξαναλέω,
είναι επιφορτισµένη µε τη διαφύλαξη της κοινωνικής ειρήνης και
της έννοµης τάξης. Τίποτα παραπάνω, τίποτα περισσότερο, τί-
ποτα λιγότερο. Αυτές είναι οι διαχρονικές εντολές και οδηγίες οι
οποίες έχουν τα στελέχη της Ελληνικής Αστυνοµίας.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε το δεύτερο, µε ρωτάτε για τις παρεµ-
βάσεις της πρεσβείας του Ισραήλ. Καµµία παρέµβαση. Σας το
δηλώνω κατηγορηµατικά. Από την ώρα που έγινε η τροµοκρατική
επίθεση της Χαµάς στο Ισραήλ και ξεκίνησε όλη αυτή η εµπόλεµη
κατάσταση στη Μέση Ανατολή, προφανώς και υπάρχουν συναν-
τήσεις όχι µόνο µε στελέχη της ισραηλινής πρεσβείας, αλλά και
µε στελέχη άλλων πρεσβειών, στη διαδικασία συλλογής και αν-
ταλλαγής πληροφοριών, στη διαδικασία µιας µεγαλύτερης επι-
φυλακής των στελεχών της Ελληνικής Αστυνοµίας σε ό,τι έχει να
κάνει µε ευπαθείς στόχους και αυτό είναι µόνο. 

Είναι δυνατόν να πιστεύετε ότι τηλεφωνεί κάποιος από την ισ-
ραηλινή πρεσβεία; Ποιον πήρε; Τον Υπουργό; Και ο Υπουργός
πήρε το «100» και το «100» πήγε να συλλάβει; Μα, τι είναι αυτά
που λέτε, δηλαδή; Θέλω να είµαστε λίγο σοβαροί. 

Βεβαίως και υπάρχει συνεργασία όχι µόνο µε την Πρεσβεία
του Ισραήλ, µε όλες τις πρεσβείες. Προχθές εγώ υποδέχθηκα
τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών της Κίνας και συζητή-
σαµε για θέµατα ασφάλειας των Κινέζων πολιτών, για ευπαθείς
στόχους της Κίνας στην Ελλάδα. Τι υπάρχει δηλαδή; Αυτή δεν
είναι υποχρέωση την οποία έχει µια χώρα δηµοκρατική, µια χώρα
η οποία θέλει να δηµιουργεί αίσθηµα ασφάλειας στους Έλληνες
και στους επισκέπτες της χώρας; Αυτή είναι η υποχρέωσή µας.
Δεν υπάρχει κάτι άλλο, όµως. Μην προσπαθούµε να δηµιουργή-
σουµε «δράκους». 

Έγινε µια προσαγωγή στη συγκεκριµένη κυρία και στον πα-
τέρα της. Μέσα σε δεκαπέντε λεπτά είχαν αφεθεί ελεύθεροι γιατί
δεν είχαν κάνει τίποτα. Αφαιρείτε το δικαίωµα, όµως, από την Ελ-
ληνική Αστυνοµία να κάνει ελέγχους και προσαγωγές, όπου αυτή
θεωρεί και όπου αυτή πιστεύει; Μήπως κατασκεύασαν κάποια
στοιχεία; Μήπως ταλαιπωρήθηκε η εν λόγω κυρία; Μήπως της
στερήθηκε το δικαίωµα να διαδηλώνει και να υποστηρίζει την Πα-
λαιστίνη, τους Παλαιστίνιους, οτιδήποτε θέλει; 

Υπάρχουν κανόνες, όµως, κύριε συνάδελφε, και αυτούς τους
κανόνες οφείλουµε να τους σεβαστούµε όλοι. Και για την τήρηση
των κανόνων, υπεύθυνη είναι η Ελληνική Αστυνοµία. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κατσαφάδο.
Ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Παπανδρέου ζητεί άδεια ολιγοήµε-

ρης απουσίας στο εξωτερικό από 29-11-2023 έως και 30-11-
2023. Η Βουλή εγκρίνει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια. 
Θα συνεχίσουµε µε την πρώτη µε αριθµό 441/27-11-2023 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία» κ.
Βασιλείου Κόκκαλη, προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, µε θέµα: «Η απουσία των διαχειριστικών σχεδίων βό-
σκησης καταδικάζει σε αφανισµό την κτηνοτροφία».

Παρακαλώ πολύ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο
λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι αναφαίρετο δικαίωµά σας -και πάντα

σύµφωνα µε τις υποχρεώσεις σας- να απαντάτε στον κοινοβου-
λευτικό έλεγχο εσείς ο ίδιος ή κάποιος εξουσιοδοτηµένος από
εσάς Υφυπουργός. Θα περιµέναµε, όµως, όχι µόνο εµείς αλλά
και οι χιλιάδες αγρότες, κτηνοτρόφοι, να έρθετε να απαντήσετε
για το µείζον θέµα που κι εσείς ο ίδιος παραδεχτήκατε από τούτο
εδώ το Βήµα, για το θέµα των αγροτικών ενισχύσεων. Θα σας
περιµένουµε στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου και αυτά
τα λέµε όχι µόνο εν τη απουσία σας, αλλά και ενώπιος ενωπίω. 

Έρχοµαι στο θέµα της επίκαιρης ερώτησης. Ίσως είναι από τα
πιο κρίσιµα θέµατα της κτηνοτροφίας, ποιες και πόσες είναι οι
βοσκήσιµες εκτάσεις στη χώρα µας.
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Λόγω των λύσεων που είχαν δοθεί µέχρι και το 2015, η χώρα
µας καταδικάστηκε σε πρόστιµο και σε εξαίρεση εκτάσεων βο-
σκοτόπων. Το 2015 ψηφίστηκε ο νόµος 4351 του 2015, για να κα-
θοριστεί επιτέλους ποιες εκτάσεις είναι βοσκήσιµες.

Είναι κρίσιµο και πάρα πολύ σηµαντικό –νοµίζω ότι το καταλα-
βαίνετε- να καθορισθούν οι βοσκήσιµες εκτάσεις µέσω των δια-
χειριστικών σχεδίων βόσκησης, ώστε να καθοριστεί η αστική γη,
η δασική, η κτηνοτροφική, να καθορισθούν και τα µέρη όπου
µπορούν να τοποθετούνται ανανεώσιµες πηγές ενέργειας. Η µη
ύπαρξη των διαχειριστικών σχεδίων βόσκησης έχει ως αποτέλε-
σµα όλα να πηγαίνουν παραπίσω και όλα να είναι εις βάρος της
κτηνοτροφίας. Δυστυχώς, αφού είχε δοθεί µια παράταση, βέ-
βαια, το 2019 έως και το 2020, δόθηκαν άλλες δύο παρατάσεις
και η τελευταία είναι µέχρι το 2024. 

Γνωρίζω πολύ καλά ότι η ευθύνη για την υλοποίηση είναι στις
περιφέρειες της χώρας µας. Ερωτάσθε ποιο είναι το ακριβές
χρονοδιάγραµµα. Γνωρίζουµε ότι η τελευταία παράταση είναι
έως τις 31-12-2024. Οι περιφέρειες είναι έτοιµες; Έχουν συνερ-
γαστεί µε τη γεωγραφική πληροφοριακή βάση δεδοµένων του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης, το οποίο υπάγεται, βέβαια,
σε εσάς, ή θα δοθεί εκ νέου και άλλη παράταση; 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κόκκαλη. 
Παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά για την

πρωτολογία σας. Πάντως το θέµα είναι σοβαρό. Το ίδιο ακούγε-
ται και για τις Σέρρες, για το ίδιο θέµα. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Πάτε γυρεύοντας, κύριε Κόκκαλη. Ξύνεστε
µονίµως στη γκλίτσα του τσοπάνη. Τώρα, λοιπόν, θα πάρετε την
απάντηση όπως πρέπει. 

Κύριε συνάδελφε, στην ερώτηση που καταθέσατε µιλάτε για
αφανισµό της κτηνοτροφίας λόγω της απουσίας διαχειριστικών
σχεδίων βόσκησης. Το είπατε και πριν λίγο. Μιλάτε για αφανισµό
εσείς, που το µόνο που προσφέρατε στους Έλληνες κτηνοτρό-
φους κατά τη διάρκεια της κυβέρνησής σας ήταν η φορολόγηση
από το πρώτο ευρώ των κοινοτικών ενισχύσεων και επιδοτήσεων
που δικαιούνταν. 

Να σας θυµίσω, κύριε Κόκκαλη, αν το ξεχνάτε, ότι ήσασταν
εσείς αυτοί που αυξήσατε τους συντελεστές φορολόγησης του
εισοδήµατος των κτηνοτρόφων από 22% έως 45%, ενώ την ίδια
στιγµή υπερδιπλασιάζατε τις ασφαλιστικές εισφορές. Το ξεχά-
σατε; 

Προς την ίδια κατεύθυνση εξοµοιώσατε τις αγροτικές εκµε-
ταλλεύσεις µε τις επιχειρήσεις και ως συνέπεια αυτού αυξήσατε
την προκαταβολή φόρου στο 100% Αµνησία πάθατε; Τα ξεχά-
σατε; 

Βεβαίως, η µέριµνά σας για την ανάπτυξη του κτηνοτροφικού
κλάδου δεν σταµάτησε εκεί, αφού φροντίσατε και για την αύξηση
της προκαταβολής του φόρου καθώς και της εισφοράς αλληλεγ-
γύης. Το ξεχάσατε και αυτό; 

Η λίστα των επώδυνων και αντιαγροτικών ενεργειών-µέτρων
που λήφθηκαν επί κυβερνήσεώς σας δεν έχουν τέλος, κύριε Κόκ-
καλη. Με περίσσεια αλαζονεία και δίχως κανένα αίσθηµα πολιτι-
κής ευθύνης καταργήσατε την επιστροφή του ειδικού φόρου
κατανάλωσης για το αγροτικό πετρέλαιο, αφού πρώτα φροντί-
σατε να τον αυξήσετε για το καλό, όπως λέγατε, των αγροτικών
νοικοκυριών. Μας δουλεύετε; Ξεχάσατε; Σε άλλο κόσµο ήσα-
σταν; Σε άλλη κυβέρνηση ήσασταν; Σε άλλο κόµµα ήσασταν; Α
ναι, µπορεί να ήσασταν και σε άλλο κόµµα, τότε είχατε κάνει µια
σχετική βόλτα.

Ήσασταν εσείς, αγαπητέ συνάδελφε, που ως κυβέρνηση µε
φιλολαϊκή πολιτική φροντίσατε να δίνετε συνεχείς παρατάσεις
στην προκήρυξη του προγράµµατος για τη σύσταση κτηνοτρο-
φικών οµάδων παραγωγών-κοινοπραξιών αλλά και αντιεπαγγελ-
µατικών οργανώσεων. Οφείλουµε, όµως, να παραδεχτούµε ότι
ήσασταν και παγκόσµιοι πρωτοπόροι, αφού για πρώτη φορά στα
χρονικά η κυβέρνηση προέβη σε µη υπολογισµό των ασφαλιστι-
κών εισφορών των κτηνοτρόφων ως εξόδων. 

Κύριε συνάδελφε, στην αγωνία σας για στείρα κριτική και για
βιοµηχανία ερωτήσεων έρχεστε αναδροµικά, όλοι εσείς οι αλάν-

θαστοι –θυµίζω-, αλλά και πρωτοπόροι, όπως διατυµπανίζετε,
του νοµοσχεδίου για τα διαχειριστικά σχέδια βόσκησης, να µας
αποδώσετε ευθύνες τη στιγµή που εσείς µετακυλήσατε σε εµάς
το µείζον αυτό ζήτηµα, αντί την ίδια στιγµή να ζητήσετε µια ειλι-
κρινή συγγνώµη, όπως θα έπρεπε να έχετε κάνει, και εσείς προ-
σωπικά, που παρατείνατε διαρκώς και αναιτίως την εκπόνηση
υποβολής και ολοκλήρωση των διαχειριστικών σχεδίων βόσκη-
σης, που θα έπρεπε να ήταν έτοιµα από 31-1-2017, ύστερα από
τον ν.4351/2015.

Αλλά ως τελειοµανείς είπατε να δώσετε εκ νέου µια παράταση
έως το 2019. Φαντάζοµαι τα θυµάστε τώρα µε τη βοήθεια τη
δικιά µου. Επίσης, να σας υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε τον δικό
σας σχεδιασµό, τον νόµο που εσείς ψηφίσατε –για να µην ψά-
χνεστε, είναι ο νόµος 4351/2015- ο δικός σας Υπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων τότε επί ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ αναθέτει την
εκπόνηση διαχειριστικών σχεδίων βόσκησης στις περιφέρειες
της χώρας µας µε προγραµµατική σύµβαση η οποία συνάπτεται
µε τις οικείες περιφέρειες. 

Τι έγινε, όµως, στην πράξη, για να µάθουµε όλοι εδώ πέρα,
αλλά και όσοι µας παρακολουθούν; Από τις δεκατρείς περιφέ-
ρειες της χώρας µας, µόνο δύο περιφέρειες -η Περιφέρεια Δυ-
τικής Μακεδονίας και η Περιφέρεια Ηπείρου- έχουν προχωρήσει
στην έκδοση της διακήρυξης του έργου των διαχειριστικών σχε-
δίων βόσκησης. Οι υπόλοιπες περιφέρειες αρνήθηκαν να το εκ-
πονήσουν, επικαλούµενες η καθεµία από αυτές ποικίλους
λόγους ως προς τη µη δυνατότητα υλοποίησης. Μάλιστα, οι Πε-
ριφέρειες Κεντρικής Μακεδονίας, Θεσσαλίας, Πελοποννήσου,
Αττικής, Ιονίων Νήσων δεν υπέγραψαν την προγραµµατική, µε
απλά λόγια δεν προτίθεται να υλοποιήσουν το έργο αυτό. Συνε-
πώς, το βάρος της ευθύνης υλοποίησης των διαχειριστικών σχε-
δίων αυτών των περιοχών πρέπει να το αναλάβει το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων σήµερα. 

Στο σηµείο αυτό θέλω να καυτηριάσω το γεγονός ότι οι µόνες
δύο περιφέρειες που έχουν προχωρήσει στη διακήρυξη του
έργου των διαχειριστικών σχεδίων βόσκησης, δέχτηκαν προδι-
καστικές προσφυγές. Αλλά είπαµε τα είχατε κάνει όλα καλώς κα-
µωµένα! 

Εποµένως είναι αναγκαίο να αλλάξει το θεσµικό πλαίσιο, να
αναµορφώσουµε το πλαίσιο των διακηρύξεων ώστε να αποφύ-
γουµε και άλλα προβλήµατα και καθυστερήσεις. Και αυτό θα κά-
νουµε. Θα το αναλύσω αναλυτικότερα στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υπουργό.
Κύριε Κόκκαλη, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αφού βγάλατε ένα λογύδριο, κρατώντας ένα

χαρτί µπροστά, σύµφωνα µε αυτά τα οποία σας υπαγόρευσαν
να πείτε, αφιερώσατε ένα λεπτό µόνο για το αντικείµενο της επί-
καιρης, τα βοσκοτόπια. Αλλά αφού το θέλετε έτσι, πάµε και έτσι!
Πρώτον, 446.000.000 ευρώ το πρόστιµο...

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Σιγά, τροµάξαµε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Υπουργέ, πα-
ρακαλώ!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Αυτή την ειρωνεία και την αλαζονεία,
κύριε Αυγενάκη, αλλού!

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Οι ειρωνείες αλλού όχι σε εµένα! Σιγά, τρο-
µάξαµε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Υπουργέ, δεν
κάνουµε διάλογο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Να έρχεστε να µιλάτε για τα βοσκο-
τόπια.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εσείς σε εµένα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Υπουργέ, µη
συνεχίζετε.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εσείς σε εµένα; 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µη µου κουνάτε το
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δάκτυλο. 
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Έλα σε παρακαλώ!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Να είστε πιο κόσµιος. Και µη µου

κουνάτε το δάκτυλο. Εντάξει;
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ξεχάσατε τις δηλώσεις σας; Όχι αυτά σε
εµένα!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Λοιπόν, 446.000.000 ευρώ πλήρωσε
η χώρα µας λόγω της τεχνικής λύσης. Είναι έτσι ή δεν είναι; Δι-
καιώθηκε µετά η χώρα µας το 2018, µε τον κανονισµό «OMNI-
BUS»; Είχαν εξαιρεθεί εννέα εκατοµµύρια εξακόσιες χιλιάδες
στρέµµατα βοσκοτόπων τα οποία στερήθηκαν οι κτηνοτρόφοι
µας; Επανεντάχθηκαν τα εννέα εκατοµµύρια εξακόσιες χιλιάδες
στρέµµατα βοσκοτόπων στη γεωγραφική βάση δεδοµένων; Μπο-
ρείτε να πείτε σήµερα για την ουσία της επίκαιρης; 

Δικαιώθηκε η χώρα µας από την κακιά διακυβέρνηση που εί-
πατε, την προηγούµενη, και συγκρίνετε µια διακυβέρνηση µε
µνηµόνιο µε µια άλλη διακυβέρνηση, κύριε Αυγενάκη!  Είπατε για
φόρο και για εισφορές. Καµµία σχέση το ένα µε το άλλο. 

Πάµε στο πρακτέον. Αφού κάναµε όλη αυτή την άσχηµη δια-
χείριση στις πληρωµές, κύριε Αυγενάκη, γιατί εσείς είπατε ότι
έγιναν τόσα λάθη φέτος; Γιατί φέτος ήταν η χειρότερη πληρωµή;
Μπορείτε να το εξηγήσετε; Γιατί οι κτηνοτρόφοι είδαν τόσες µει-
ωµένες ενισχύσεις; Ακόµα και ο Πρωθυπουργός, ξέρετε, δηλώνει
βοσκοτόπια. Το ξέρετε; Το θεωρείτε έντιµο; Το θεωρείτε σωστό;
Μπορεί να είναι νόµιµο. Το θεωρείτε σωστό; Αφού το πάτε έτσι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε, δεν
κάνουµε διάλογο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Και, εν πάση περιπτώσει, είπατε ότι
θα πάρετε την αρµοδιότητα. Όταν ψηφίστηκε ο νόµος όµως,
κύριε Αυγενάκη, δεν είπατε ότι κακώς εκχωρείται η αρµοδιότητα
στις περιφέρειες. 

Εν πάση περιπτώσει –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- είπατε ότι
την αρµοδιότητα θα την πάρει το Υπουργείο, για να λέµε κάτι ου-
σιαστικό. Δηλαδή δεν θα ισχύσει η προθεσµία µέχρι τα τέλη του
’24; Θα φέρετε κάποιο νόµο; Θα περιµένετε να δείτε και τις
άλλες περιφέρειες; Τι θα γίνει µε τα βοσκοτόπια; Αυτό ενδιαφέ-
ρει τον κόσµο. Θα περιµένετε τέλος του ‘24 όποιες περιφέρειες
είναι έτοιµες και µετά; Δεν θα περιµένετε; 

Ξέρετε ότι ο ορισµός του βοσκοτόπου έχει σχέση και µε τη νέα
Κοινή Αγροτική Πολιτική. Εάν υπήρχαν διαχειριστικά σχέδια βό-
σκησης, κύριε Υπουργέ, δεν θα είχαν εγκλωβιστεί οι κτηνοτρόφοι
µόνο σε ένα οικολογικό σχήµα. Αυτά δεν µπορείτε να τα πείτε
εδώ στο Κοινοβούλιο; Δεν έχει σχέση ο βοσκότοπος µε τη νέα
ΚΑΠ; Έχει. Άρα θα περιµένουµε µέχρι τέλος του ‘24; Είπατε ότι
η αρµοδιότητα θα είναι στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης.
Δεν αντιλέγω ότι πολλές περιφέρειες δεν έκαναν σωστά τη δου-
λειά τους. 

Από εκεί και πέρα, στο διά ταύτα, κύριε Αυγενάκη, επειδή έχει
σχέση και µε τη νέα ΚΑΠ. Κύριε Υπουργέ, τι σκοπεύετε να κά-
νετε; Να φέρετε νόµο για να πάρετε τα διαχειριστικά στο Υπουρ-
γείο; Γι’ αυτό θέλουµε να ενηµερωθούµε και όχι µόνο εµείς, αλλά
και οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κόκκαλη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός  Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Κόκκαλη, σας έχω πει να µη ξύνεστε
στη γκλίτσα του τσοπάνη. Εσείς επιµένετε να λέτε πολλά χωρίς
να λέτε τίποτα. 

Και κάτι απλό: Τα χαρτιά τα έχουµε για να τα έχουµε µπροστά
µας. Δεν ξέρω αν εσείς έχετε βρει άλλη µέθοδο, να έχετε πίσω
τα χαρτιά και να συµβουλεύεστε νούµερα, αριθµούς, πληροφο-
ρίες, ηµεροµηνίες. Τέλος πάντων αν έχετε βρει άλλη µέθοδο
καλό είναι να τη διδάξετε και σε εµάς, αν και στο καινούργιο
κόµµα που δηµιουργείτε όλα να τα περιµένουµε.

Αγαπητέ κύριε Κόκκαλη, η µετακίνηση του ζητήµατος των δια-
χειριστικών σχεδίων βόσκησης της Κυβέρνησης της Νέας Δηµο-
κρατίας και η πάγια εκ µέρους σας τακτική να εξαπολύετε

µύδρους στην ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων επί του συγκεκριµένου θέµατος αποδεικνύει, αν µη τι
άλλο, την προσχηµατική προσέγγιση του ζητήµατος, κάτι που
σας διακρίνει διαρκώς. 

Τι κάνουµε εµείς για να λυθούν τα προβλήµατα που εσείς µας
κληροδοτήσατε; Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι τις επόµενες ηµέ-
ρες ανεβαίνει στη διαβούλευση και τις επόµενες εβδοµάδες έρ-
χεται προς συζήτηση και ψήφιση στη Βουλή το νοµοσχέδιό µας
το οποίο περιλαµβάνει -µεταξύ άλλων- και το νέο πλαίσιο για τα
διαχειριστικά σχέδια βόσκησης. Με τη συγκεκριµένη µας πρω-
τοβουλία στοχεύουµε σε µια ολιστική αντιµετώπιση των ανασταλ-
τικών παραγόντων για τα διαχειριστικά σχέδια βόσκησης, όπως
είναι η γραφειοκρατία, η κωλυσιεργία από πλευράς περιφερειών
και, κυρίως, τα προβλήµατα υλοποίησης που έχουν δηµιουργη-
θεί µε δική σας υπαιτιότητα και µην κρύβεστε πίσω από το δά-
χτυλό σας.

Ειδικότερα, µε τις σχετικές προτεινόµενες διατάξεις του νο-
µοσχεδίου µας υπάρχει ρητή πρόβλεψη ανάληψης εκπόνησης
των διαχειριστικών σχεδίων βόσκησης από το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε ειδική µνεία στους λόγους µη
συµµόρφωσης των περιφερειών µε το ισχύον νοµοθετικό πλαί-
σιο.

Επιπλέον, υπάρχει σχετική µέριµνα από πλευράς του ΥΠΑΑΤ
για ανάληψη εξαρχής της διαγωνιστικής διαδικασίας προς εξυ-
πηρέτηση του σκοπού ως ενιαίας διαχείρισης αλλά και της τα-
χύτερης υλοποίησης ενός τόσο σηµαντικού έργου, για το οποίο
εσείς αδιαφορήσατε πλήρως.

Να τονίσω ότι µετά την ψήφιση του νόµου ξεκινάµε άµεσα τις
διαδικασίες διαγωνισµού για την ανάληψη εκπόνησης των δια-
χειριστικών σχεδίων βόσκησης. 

Κύριε συνάδελφε, δεν χωρά καµµία αµφιβολία ότι υπονοµεύ-
σατε τα δικαιώµατα και τα εισοδήµατα των κτηνοτρόφων µε την
επανειληµµένη υπεκφυγή σας για ολοκλήρωση των διαχειριστι-
κών σχεδίων βόσκησης µέσα από συνεχείς παρατάσεις. Δεν χρει-
άζεται, λοιπόν, να µας κουνάτε τώρα επιδεικτικά το δάχτυλο.
Ποιος; Εσείς, ότι δήθεν εµείς επιβραδύνουµε την προοπτική ανά-
πτυξης του κτηνοτροφικού κλάδου. Αυτό δηλώνει αµηχανία. Θέ-
λατε να τα ακούσετε, θα τα ακούσετε, λοιπόν, κύριε Κόκκαλη ,και
κάντε όσες δηλώσεις θέλετε σε όσα µέσα ενηµέρωσης θέλετε.
Εµείς θα είµαστε εδώ να σας απαντάµε σε ό,τι ρωτάτε µε επιχει-
ρήµατα και στοιχεία. Καταλαβαίνω την αµηχανία σας. Το προκα-
λέσατε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Να έρθετε και στην Επιτροπή Παρα-
γωγής και Εµπορίου.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Σας καλούµε, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, να
µη ξιφουλκείτε συνεχώς µε την Κυβέρνηση για ζητήµατα που χει-
ριζόµαστε µε σύνεση, µε συνέπεια και προς όφελος του αγροτι-
κού κόσµου, και µην υποδαυλίζετε την υλοποίηση αυτών που
έχουµε ήδη ανακοινώσει ως Κυβέρνηση και ως Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων αλλά και όσων βρίσκονται σε στά-
διο ψήφισης.

Να είστε βέβαιος ότι θα εξαντλούµε κάθε δυνατότητα για να
πετύχουµε την όσο το δυνατόν ταχύτερη αποκατάσταση του
πρωτογενούς τοµέα. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
τριάντα επτά µαθήτριες και φοιτητές και δύο συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το 59ο Γυµνάσιο Αθήνας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Η πρώτη µε αριθµό 438/27-11-2023 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας. «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία» κ. Μιλτιάδη (Μίλτου)
Ζαµπάρα προς την Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Πλήρης
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απαξίωση και εγκατάλειψη στο Μουσείο Βάσως Κατράκη στο Αι-
τωλικό Μεσολογγίου», δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης.

Η δεύτερη µε αριθµό 444/27-11-2023 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας.
«ΝΙΚΗ» κ. Σπυρίδωνα Τσιρώνη προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρη-
σκευµάτων και Αθλητισµού, µε θέµα: «Μετεγγραφές φοιτητών -
τέκνων τριτέκνων και πολυτέκνων οικογενειών», δεν θα συζητηθεί
κατόπιν συνεννόησης. 

Η δεύτερη µε αριθµό 443/27-11-2023 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Πρέβεζας της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας. «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία» κ. Κωνσταντίνου

Μπάρκα προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλη-
τισµού, µε θέµα: «Ποια είναι η γνωµοδότηση της Εθνικής Αρχής
Ανώτατης Εκπαίδευσης (ΕΘΑΑΕ), σχετικά µε τη µεταφορά του
Τµήµατος Λογιστικής και Χρηµατοοικονοµικής του Πανεπιστη-
µίου Ιωαννίνων από την Πρέβεζα;», δεν θα συζητηθεί κατόπιν συ-
νεννόησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

Θα διακόψουµε τη συνεδρίαση για πέντε λεπτά και θα συνεχί-
σουµε  µε νοµοθετική εργασία. 

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι συνεχίζεται η συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

1. Συζήτηση και ψήφιση ενιαία επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Κλιµατικής Κρί-
σης και Πολιτικής Προστασίας: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για
τη συνεργασία στον τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών
και/ή ανθρωπογενών καταστροφών».

2. Συζήτηση και ψήφιση ενιαία επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Κλιµατικής Κρί-
σης και Πολιτικής Προστασίας: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνερ-
γασίας για την ανοικοδόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού
Επταγωνίας Κύπρου, τον εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο
(2) πυροσβεστικών οχηµάτων».

Τα νοµοσχέδια ψηφίστηκαν στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλει-
οψηφία και εισάγονται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικα-
σία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή
µπορούν να λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυ-
ρώσεως των συµβάσεων αυτών για πέντε λεπτά και οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι, εφόσον το επιθυµούν, για πέντε λεπτά και
µε την προϋπόθεση ότι δεν θα µιλήσει ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής τους Οµάδας. 

Η ψηφοφορία των συµβάσεων θα γίνει µετά το τέλος της συ-
ζήτησής τους χωριστά και µε τη σειρά που συζητήθηκαν.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Πουλάς, εισηγητής του ΠΑΣΟΚ - Κι-

νήµατος Αλλαγής, για πέντε λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει αµ-

φιβολία ότι η αντιµετώπιση των συνεπειών της κλιµατικής κρίσης
πρέπει να αποτελεί κορυφαία κυβερνητική προτεραιότητα. Η
αποτροπή της απώλειας ανθρώπινων ζωών και περιουσιών, συ-
νέπεια φυσικών καταστροφών και ακραίων φυσικών φαινοµένων,
οφείλει να αποτελεί µείζον ζήτηµα ακόµα και για την Κυβέρνησή
σας, που δεν διακρίνεται για τη διάθεση πόρων προς το κοινω-
νικό κράτος και την προστασία των πολιτών. 

Οφείλω να πω ότι όσο και να θέλει ο εκάστοτε Υπουργός που
αναλαµβάνει την «καυτή πατάτα» της πολιτικής προστασίας είναι
λίγα αυτά που µπορεί να κάνει πρακτικά για να βελτιώσει την κα-
τάσταση, αφ’ ενός διότι το αντικείµενο του Υπουργείου σας είναι
κατ’ εξοχήν συντονιστικό και όχι ουσιαστικό όσον αφορά την
πρόληψη και την καταστολή και αφ’ ετέρου διότι η πολυδιά-
σπαση αρµοδιοτήτων αποτελεί σηµαντικό εµπόδιο και ο συντο-
νισµός των συναρµόδιων φορέων, δήµων, περιφερειών,
αποκεντρωµένης διοίκησης, δασαρχείων, Υπουργείου Περιβάλ-
λοντος, Υπουργείου Υποδοµών καθιστά τη διαχείριση των εκτά-
κτων αναγκών και του µηχανισµού πολιτικής προστασίας ακόµη
δυσκολότερη. Επίσης, ο ν.4662/2020 δεν έχει τεθεί σε πλήρη
ισχύ ακόµα και σήµερα, µε ευθύνη σας, περιορίζοντας τα νοµο-
θετικά εργαλεία και την καλύτερη δυνατή οργάνωση της πολιτι-
κής προστασίας. 

Παράλληλα, η ίδια η Κυβέρνηση έχει µάθει να διαχειρίζεται τα
δύσκολα θέµατα µε τρόπο επικοινωνιακό και όχι ουσιαστικό, ρί-
χνοντας το µπαλάκι των ευθυνών στους πολίτες για τα ακραία
καιρικά φαινόµενα, επιχειρώντας παράλληλα να µειώσει τους
κοινωνικούς κραδασµούς της δυσαρέσκειας µέσω της κρατικής
αρωγής. 

Δυστυχώς, η αποτυχία στον σχεδιασµό της αντιµετώπισης των
φυσικών καταστροφών, δεν έρχεται χωρίς κόστος για τους πο-
λίτες, τα συνήθη και µόνιµα θύµατα της κάθε φυσικής καταστρο-
φής. Πέρα από την καταστροφή του φυσικού περιβάλλοντος
-µόνο το καλοκαίρι του 2023 κάηκε περί το ενάµισι εκατοµµύριο
στρέµµατα- και τις ανυπολόγιστες καταστροφές των υποδοµών,

όπως στη Θεσσαλία τον Σεπτέµβριο, σύµφωνα µε το Γραφείο
Προϋπολογισµού της Βουλής, ο απρόβλεπτος παράγοντας των
φυσικών καταστροφών στοιχειώνει και τη δηµοσιονοµική προ-
οπτική της ελληνικής οικονοµίας. 

Ενώ προ δύο µηνών ο κύριος Πρωθυπουργός εξήγγειλε το νέο
Εθνικό Σχέδιο Κινδύνων και Καταστροφών και καθορισµό της
Εθνικής Στρατηγικής για την Κλιµατική Κρίση, καθώς και σηµαν-
τικές παρεµβάσεις στον ν.4662/20, µέχρι σήµερα δεν έχει υπάρ-
ξει κανένα νεότερο στοιχείο. Ακούσαµε χτες τον Υφυπουργό να
εξαγγέλλει προσλήψεις, ταχύτερες διαδικασίες για την προµή-
θεια σωστικών µέσων, είτε πυροσβεστικών είτε αεροπλάνων,
µέσω του προγράµµατος «ΑΙΓΙΣ» και πραγµατικά αναρωτιέµαι:
Τόσο καιρό τι κάνατε; Δεν ξεκινήσατε να κυβερνάτε τη χώρα
χθες! Οι πολίτες έχουν χορτάσει από εξαγγελίες χωρίς αντίκρι-
σµα. Χρειάζονται άµεσες ενέργειες στην πολιτική προστασία και
όχι µόνο λόγια. 

Σήµερα τελειώνει η διαβούλευση του νοµοσχεδίου για την
αναδιάρθρωση της Πολιτικής Προστασίας, το οποίο θα καταθέ-
σετε τις επόµενες µέρες στη Βουλή. Σκοπεύετε να λάβετε υπ’
όψιν σας τα αιτήµατα των φορέων που έχουν υποβληθεί; Διότι
υπάρχουν πάρα πολλές αντιδράσεις σχετικά µε τη µεταφορά του
Εθνικού Αστεροσκοπείου στο Υπουργείο Κλιµατικής Κρίσης. 

Αναµένουµε από την πλευρά της Κυβέρνησης, προτού κατα-
θέσει το εν λόγω νοµοσχέδιο, να προχωρήσει σε διάλογο για τον
καθορισµό ενός οδικού χάρτη για τη µακροχρόνια αντιµετώπιση
των συνεπειών της κλιµατικής κρίσης. Αναµένουµε µε αγωνία το
νέο νοµοθέτηµα για την Πολιτική Προστασία, που µε γενναιότητα
θα περιλαµβάνει τις αλλαγές. 

Και αναµένουµε απαντήσεις στα εξής καίρια ερωτήµατα: Σε
ποιο στάδιο βρίσκεται η χρηµατοδότηση των δεκατριών κτηρίων
για τη στέγαση των κέντρων συντονισµού κάθε περιφέρειας της
χώρας; Πότε θα γίνουν οι προσλήψεις στο Πυροσβεστικό Σώµα
που ανακοινώσατε χθες στην επιτροπή της Βουλής; Τι µέτρα θα
λάβετε ώστε να ολοκληρωθεί η οµογενοποίηση του προσωπικού
στο Πυροσβεστικό Σώµα; Ποια και πόσα αντιπληµµυρικά έργα
εξελίσσονται αυτή τη στιγµή σε όλες τις περιφέρειες της χώρας
και τους δήµους από το Υπουργείο Υποδοµών, το οποίο κάνει
αυτές τις παρεµβάσεις και πότε αυτές θα ολοκληρωθούν; Τι σκο-
πεύετε να κάνετε µε τα δασαρχεία; Θα αποκτήσουν τον ρόλο που
απαιτείται στην αντιπυρική προστασία; 

Κύριε Υπουργέ, τα ερωτήµατά µας θα επανέρχονται όσο εσείς
δεν θα µας δίνετε επαρκείς απαντήσεις. Οι πολίτες δεν περιµέ-
νουν από την Κυβέρνηση άσκοπες συζητήσεις, ανώφελες συνε-
δριάσεις και λόγια παρηγοριάς µετά εορτής, δηλαδή µετά τις
καταστροφικές πληµµύρες και πυρκαγιές. Οι πολίτες θέλουν την
έγκυρη, έγκαιρη και προληπτική προστασία τους, ώστε να µην
διακινδυνεύσουν οι ανθρώπινες ζωές και οι περιουσίες τους. Τε-
λείωσε η ώρα της µετάθεσης ευθυνών. Κανέναν δεν πείθει πια
ως τακτική αποπροσανατολισµού. 

Κλείνοντας, θα αναφερθώ στις δύο κυρώσεις που ψηφίζουµε
σήµερα. Η πρώτη αφορά τη συνεργασία των δύο κρατών στον
τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών ή ανθρωπογενών
καταστροφών, που συνήφθη το 2017 από την κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ µε την Κυπριακή Δηµοκρατία. Και η δεύτερη κύρωση
αφορά την ανοικοδόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγω-
νίας Κύπρου, τον εξοπλισµό και την προµήθεια δύο πυροσβεστι-
κών οχηµάτων, που συνήφθη το 2021 από την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας µε την Κυπριακή Δηµοκρατία και δυστυχώς,
αντιµετωπίζει προβλήµατα στην υλοποίησή της. 

Παρέχουµε την ψήφο µας στις προς συζήτηση δύο κυρώσεις.
Όµως, δεν παρέχουµε ψήφο ανοχής στις ολιγωρίες σας για την
προστασία της κοινωνίας από τις τροµερές συνέπειες της κλιµα-
τικής κρίσης. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε τον κ.

Πουλά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την

6236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και
δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 54ο Γυµνάσιο Αθηνών.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Δύο ακόµα ανακοινώσεις προς το Σώµα. 
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστι-

κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτρης Κουτσούµπας και οι Βου-
λευτές του κόµµατός του κατέθεσαν στις 28-11-2023 πρόταση
νόµου: «Φορολογία µη µισθωτών και µέτρα για την ανακούφιση
των αυτοαπασχολούµενων της πόλης και της υπαίθρου».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Επίσης, οι Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών,

Εξωτερικών, Εσωτερικών, Υγείας, Υποδοµών και Μεταφορών,
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Ανάπτυξης, Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης, Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύνης, Κοινω-
νικής Συνοχής και Οικογένειας, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, Τουρισµού, Ψηφιακής Διακυβέρνησης, Κλιµατικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, Επικρατείας, καθώς και ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κατέθεσαν στις 28-11-2023
σχέδιο νόµου: «Μέτρα για τον περιορισµό της φοροδιαφυγής».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Κύριε Παπαναστάση, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά και ευ-

χαριστώ για την υποµονή σας. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΝΑΣΤΑΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε πριν την τοποθέτησή µου

για τις διεθνείς συµφωνίες, τις οποίες συζητάµε, να αναφέρω
δυο λόγια µε αφορµή τη σηµερινή Ηµέρα Διεθνούς Αλληλεγγύης
στον παλαιστινιακό λαό. 

Είναι µια µέρα που, µε δεδοµένες τις εξελίξεις στη Μέση Ανα-
τολή, όπου ένας λαός σφαγιάζεται και αυτή η εξέλιξη αποτελεί
την κορύφωση ενός εγκλήµατος εναντίον αυτού του λαού που
ξεκίνησε από το 1947 και µετά, σε όλο τον κόσµο γίνονται εκδη-
λώσεις συµπαράστασης προς αυτό τον λαό. Η µέρα αυτή σηµα-
δεύεται για τον παλαιστινιακό λαό από την εγκληµατική επίθεση
του Ισραήλ, που κόστισε τη ζωή σε περισσότερους από δεκα-
πέντε χιλιάδες Παλαιστινίους, κυρίως στη Γάζα, εκ των οποίων
είναι έξι χιλιάδες εκατόν πενήντα παιδιά, τέσσερις χιλιάδες γυ-
ναίκες, διακόσιοι επτά γιατροί, νοσηλευτές και παραϊατρικό προ-
σωπικό, είκοσι έξι µέλη του σώµατος πολιτικής προστασίας
-καλή ώρα, συζητάµε σήµερα θέµατά του- εβδοµήντα δηµοσιο-
γράφοι, ενώ επιπλέον υπάρχουν και είναι τραγικό αυτό επτά χι-
λιάδες αγνοούµενοι, πλακωµένοι κάτω από τα ερείπια, µεταξύ
των οποίων βρίσκονται και τέσσερις χιλιάδες επτακόσια παιδιά
και γυναίκες. Η προσωρινή και εύθραυστη αυτή εκεχειρία, η
οποία υπάρχει τώρα, δεν µπορεί να εφησυχάζει κανέναν και να
σκεπάσει αυτό το έγκληµα. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας συνεχίζοντας τις πολύµορ-
φες εκδηλώσεις αλληλεγγύης προς τον ηρωικό λαό της Παλαι-
στίνης, εκφράζει αµέριστη τη συµπαράστασή του στον δίκαιο
αγώνα των Παλαιστινίων που εµπνέει τη λαϊκή πάλη των εργαζο-
µένων σε όλο τον κόσµο, µε τη διαχρονική στήριξη των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών Αµερικής, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, του ΝΑΤΟ,
µεταξύ άλλων και της ελληνικής Κυβέρνησης και των συµµάχων
τους. Εντείνεται η επιθετικότητα του Ισραηλινού κράτους στην
Παλαιστίνη και στην ευρύτερη περιοχή σε βάρος του συνόλου
των δικαιωµάτων του παλαιστινιακού λαού, µε κίνδυνο ευρύτε-
ρες αναφλέξεις. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα καλεί τον λαό να παραµερίσει τη
βρώµικη προπαγάνδα των υποστηρικτών της ισραηλινής κατο-
χής και να συνεχίσει σταθερά να εκφράζει ακόµα πιο ενεργά την
πολύµορφη αλληλεγγύη του στον παλαιστινιακό λαό, καταδικά-
ζοντας το καθηµερινό έγκληµα της ισραηλινής κατοχής σε βάρος
των Παλαιστινίων για τον τερµατισµό της ισραηλινής κατοχής και
των συνεπειών της, τη δηµιουργία ενιαίου ανεξάρτητου παλαι-
στινιακού κράτους, µε πρωτεύουσα την Ανατολική Ιερουσαλήµ
και στους όρους της 4ης Ιουνίου του 1967 το δικαίωµα επιστρο-
φής όλων των παλαιστινίων προσφύγων στις εστίες τους, µε
βάση τις σχετικές αποφάσεις του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών,
την άµεση απελευθέρωση όλων των Παλαιστινίων και άλλων πο-

λιτικών κρατουµένων που κρατούνται στις ισραηλινές φυλακές. 
Αναφορικά µε τα δύο µνηµόνια τα οποία συζητάµε σήµερα, το

πρώτο είναι η συµφωνία για τη συνεργασία στον τοµέα πρόλη-
ψης και αντιµετώπισης φυσικών ή και ανθρωπογενών καταστρο-
φών. Οι συνεργασίες αυτές συνήθως αποσκοπούν σε αµοιβαία
οφέλη, βελτιώσεις υποδοµών, εφαρµοζόµενων µεθόδων δράσης
κλπ. 

Είναι γεγονός ότι η χώρα µας από φυσικές καταστροφές «πάει
καλά», αν µπορεί να χρησιµοποιηθεί αυτή η έκφραση. Είναι πραγ-
µατικά µία περιοχή της Ευρώπης που δοκιµάζεται απ’ αυτά.
Μόνο φέτος το καλοκαίρι καίγονταν χωρίς σταµατηµό τουριστικά
νησιά, περιοχές στην Αττική στρατιωτικής σηµασίας, Στεφανοβί-
κειο, Αγχίαλος, περιοχές στη Θράκη. 

Είναι µία, πραγµατικά, πολύπλευρη εµπειρία από υφιστάµενες
καταστροφές, που κανονικά θα συνεπάγονταν και αντίστοιχη εµ-
πειρία στην αντιµετώπισή τους ή και στην εξαγωγή συµπερασµά-
των για σχεδιασµό πρόληψής τους. Όµως, κάθε φορά η
Κυβέρνηση επαναλαµβάνει τις γνωστές δικαιολογίες, φορτώνον-
τας τις ευθύνες στον «στρατηγό άνεµο», στις δύσβατες περιο-
χές, στην κλιµατική κρίση κ.λπ.. Το ίδιο έκανε και φέτος. 

Πραγµατικά, δεν υπάρχει καµµία ιδιαίτερη επιστηµονική και
τεχνική δυσκολία για να εκτιµηθεί και να σχεδιαστεί η ολοκληρω-
µένη αντιπυρική προστασία. Και όµως, αυτό δεν συµβαίνει. Βλέ-
πουµε υποστελεχωµένες δασικές υπηρεσίες. Και όσες
προσλήψεις κι αν γίνουν απ’ αυτές που ανέφερε ο κύριος Υφυ-
πουργός χθες, προφανώς και δεν επαρκούν για να επιτελέσουν
το βασικότατο έργο το οποίο θα µπορούσαν να κάνουν για να
µην υπάρχουν αυτές οι πυρκαγιές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό. 
Επίσης, πέρα από τις πυρκαγιές, έχουµε την εµπειρία της πρό-

σφατης πληµµύρας στη Θεσσαλία. Τι άραγε µπορεί να πει κά-
ποιος σαν προοπτική, αντλώντας συµπεράσµατα απ’ αυτή την
πληµµύρα; Ακόµα δεν έχει ολοκληρωθεί η καταγραφή των ζη-
µιών. Νεκροί, κατεστραµµένες υποδοµές, χιλιάδες πληµµυρι-
σµένα σπίτια, κτηνοτροφικές µονάδες και χιλιάδες στρέµµατα τα
οποία είναι άγνωστο πότε θα καλλιεργηθούν. 

Τι συµπεράσµατα βγαίνουν απ’ όλα αυτά; Ότι και αυτή η κα-
ταστροφή έχει τη «σφραγίδα» των διαδοχικών κυβερνήσεων, πε-
ριφερειακών τοπικών αρχών, της ίδιας της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που αντιµετωπίζουν την αναγκαία αντιπληµµυρική προστασία ως
περιττό κόστος. 

Υπάρχει, όµως, και άλλη µία διάσταση, που δεν θίγει κανένας,
σχετιζόµενη µε την πολιτική προστασία. Ποια είναι αυτή; Είναι
µία παράµετρος, που δένει την πολιτική προστασία µε τις ιµπε-
ριαλιστικές στοχεύσεις του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
των ΗΠΑ. 

Βλέπουµε σε όλες τις συνόδους κορυφής του ΝΑΤΟ από το
2016 και µετά να βάζει ένα πρόταγµα αυτή η «λυκοσυµµαχία» για
την προστασία των κρίσιµων υποδοµών, ζητώντας την ανάπτυξη
ανθεκτικότητας. Δεν είναι ότι το ΝΑΤΟ το πήρε ο πόνος για τις
ανάγκες του λαού, αλλά ότι η πολιτική προστασία στο ΝΑΤΟ δια-
µορφώνει το πλαίσιο να µπαίνει, να αναµιγνύεται στη διαχείριση
νευραλγικών δοµών και υπηρεσιών των κρατών - µελών του.
Αυτό βέβαια είναι ιδιαίτερα ανησυχητικό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΝΑΣΤΑΣΗΣ: Εµείς απευθυνόµαστε και στον
κυπριακό λαό και του λέµε να έχει τον νου του. Δεν είναι βέβαια
στο ΝΑΤΟ, είναι στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Συµπερασµατικά, για τη δεύτερη συµφωνία που σχετίζεται µε
την ανοικοδόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας της
Κύπρου και τον εξοπλισµό µε την προµήθεια δύο πυροσβεστικών
οχηµάτων δεν έχουµε να πούµε κάτι. Αυτή τη συµφωνία την
υπερψηφίζουµε, την ανοικοδόµηση του πυροσβεστικού σταθ-
µού. 

Και ψηφίζουµε «παρών», λόγω των αναφερθέντων αιτιάσεων,
στη συµφωνία που αφορά τη συνεργασία στον τοµέα πρόληψης
και αντιµετώπισης φυσικών ή και ανθρωπογενών καταστροφών. 

Ευχαριστώ. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Παπαναστάση. 

Τον λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Καζαµίας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ο Πρόεδρος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Τώρα θα πάρει τον

λόγο για πέντε λεπτά ο κ. Καζαµίας. Μετά θα ακολουθήσει ο
Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης και µετά θα πάµε µε τη σειρά,
από την αρχή, στους εισηγητές. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Στη θέση του εισηγητή µας θα µι-
λήσει ο κύριος Πρόεδρος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Προηγούνται όσοι
έχουν αντίρρηση. Μετά είναι κανονικά οι Βουλευτές από την
αρχή, αλλά θα προηγηθεί ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης. 

Κύριε Καζαµία, έχετε τον λόγο. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πρώτη από τις δύο συµβάσεις

που καλούµαστε να εξετάσουµε σήµερα είναι ένα µνηµόνιο συ-
νεργασίας µε την Κύπρο για την ανοικοδόµηση του Πυροσβεστι-
κού Σταθµού Επταγωνίας στην περιοχή της Λεµεσού και την
παροχή δύο σύγχρονων πυροσβεστικών οχηµάτων. 

Η σύµβαση υπεγράφη πριν ενάµιση χρόνο στη Λευκωσία, τον
Ιούνιο του 2022, στη διάρκεια της συνάντησης του Έλληνα Πρω-
θυπουργού µε τον τότε Κύπριο Πρόεδρο. Το χρονικό αυτής της
σύµβασης ξεκινά έναν χρόνο πριν ωστόσο, τον Ιούλιο του 2021,
όταν ξέσπασαν µεγάλες πυρκαγιές στην περιοχή της Λεµεσού
και κλήθηκε τότε η ελληνική Κυβέρνηση να συµπαρασταθεί στην
Κύπρο, στέλνοντας εναέρια µέσα κατάσβεσης. 

Έκτοτε, ως ένδειξη αλληλεγγύης προς τους αδελφούς Κυπρί-
ους η ελληνική Κυβέρνηση υποσχέθηκε να αναλάβει το κόστος
ανακατασκευής του Πυροσβεστικού Σταθµού της Επταγωνίας
και τον επόµενο χρόνο τον Ιούνιο του 2022, υπεγράφη το σχετικό
µνηµόνιο. Η Πλεύση Ελευθερίας θα στηρίξει αυτή τη συµβολική
χειρονοµία, διότι απευθύνεται προς τον αδελφό κυπριακό λαό.
Πρέπει βεβαίως εδώ να υπογραµµίσουµε ότι δυστυχώς από τον
Ιούνιο του 2021 µέχρι σήµερα έχουν περάσει δυόµισι χρόνια κα-
θυστέρησης. 

Για µεγάλο διάστηµα οι κάτοικοι της Επταγωνίας δεν είχαν και-
νούργιο πυροσβεστικό σταθµό, διότι περίµεναν το επιτελικό κρά-
τος του κ. Μητσοτάκη να αξιωθεί να υπογράψει τη σύµβαση και
να στείλει τα χρήµατα. Κάποια στιγµή ο κοινοτάρχης της Επτα-
γωνίας φαίνεται πως αγανάκτησε µε την καθυστέρηση και δή-
λωσε στον Τύπο ότι «περιπαίζουν» -αυτό για την ελληνική
Κυβέρνηση- τον κόσµο. Δεν είναι ωραία λόγια αυτά, ιδίως τη
στιγµή που προφανώς οι προθέσεις του Πρωθυπουργού ήταν
καλές. Αλλά το ξεχαρβάλωµα της κυβερνητικής µηχανής φαίνε-
ται πως είναι τέτοιο, ώστε ακόµη και οι θετικές χειρονοµίες, αντί
να καλωσορίζονται, επειδή εφαρµόζονται µε αυτόν τον τρόπο κα-
ταλήγουν να προκαλούν αγανάκτηση. 

Εδώ η Πλεύση Ελευθερίας πρέπει να ασκήσει ακόµη πιο
σκληρή κριτική στον κ. Μητσοτάκη, όχι βεβαίως για την καλή χει-
ρονοµία του προς την Κύπρο, αλλά για το γεγονός ότι αρνείται
πεισµατικά να κάνει παρόµοιες κινήσεις προς τους κατοίκους της
Ελλάδας, όπου αυτό δεν είναι πλέον θέµα γενναιοδωρίας -όπως
η δωρεά στην Κύπρο- αλλά επιβάλλεται ως καθήκον. 

Το καλοκαίρι του 2021, την ίδια εποχή µε την πυρκαγιά στην
Επταγωνία κάηκε η βόρεια Εύβοια σε συνθήκες νηνεµίας, διότι
δεν υπήρχαν τα κατάλληλα µέσα. Για την ανοικοδόµηση του Πυ-
ροσβεστικού Σταθµού της Επταγωνίας και την αγορά δύο σύγ-
χρονων πυροσβεστικών οχηµάτων, σύµφωνα µε τη σύµβαση που
συζητούµε πρόκειται να ξοδευτούν 650.000 ευρώ. Ξέρετε πόσο
αυξήθηκαν τα έξοδα για την Πυροσβεστική Υπηρεσία της Εύ-
βοιας µετά την πυρκαγιά του 2021 σύµφωνα µε τον απολογισµό
του έτους που συζητήσαµε στη Βουλή πριν µερικές εβδοµάδες;
Δόθηκαν αρχικά 40.000 ευρώ και αυτά ως το τέλος του έτους
αυξήθηκαν οριακά. Αλλά τελικά δεν ξοδεύτηκαν όλα τα 40.000
ευρώ. Ξοδεύτηκαν µόνο 39.000 ευρώ και καταθέτω στα Πρακτικά
εδώ τον απολογισµό του έτους 2021, επισκιάζοντας τα έξοδα
που δόθηκαν για την Πυροσβεστική της Εύβοιας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Καζαµίας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης

Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
Πρόκειται για ένα ποσό το οποίο είναι δεκαπέντε φορές µικρό-

τερο από αυτό που η σύµβαση πρόκειται να παράσχει -και καλώς
κατά τη γνώµη µας- προς την ανοικοδόµηση της πυροσβεστικής
της Επταγωνίας στην Κύπρο και την αγορά δύο σύγχρονων οχη-
µάτων. Η σύγκριση όµως είναι αµείλικτη. 

Επίσης όταν η κ. Κωνσταντοπούλου πριν δύο εβδοµάδες ζή-
τησε από τον Πρωθυπουργό να µονιµοποιήσει τους εποχικούς
πυροσβέστες για να συµπληρώσει τα κενά στην πυροσβεστική,
έλαβε απόρριψη από τον κ. Μητσοτάκη µε την απάντηση ότι η
πρόταση αυτή δεν είναι σοβαρή, διότι η Κυβέρνηση –είπε- δεν
έχει «λεφτόδεντρο». Διέθεσε 650.000 για την Επταγωνία, για την
πυροσβεστική και την ανοικοδόµησή της. Λεφτόδεντρο µπορεί
να µην έχει ο κ. Μητσοτάκης για τα χρήµατα στην Ελλάδα, αλλά
έχει φαίνεται λεφτόδεντρο για να κάνει γενναιόδωρες πράξεις. 

Εµείς υποστηρίζουµε αυτό που έκανε, αλλά πιστεύουµε ότι βε-
βαίως υπάρχουν πολύ περισσότερα χρήµατα και πρέπει να δια-
τεθούν πολύ περισσότερα χρήµατα για την υποστήριξη των
πυροσβεστικών υπηρεσιών της χώρας και κυρίως των επίγειων
µέσων, τα οποία είναι απαρχαιωµένα και παραλύουν όταν έχουµε
πυρκαγιές στη χώρα. 

Με τα χρήµατα αυτά θα µπορούσαν για παράδειγµα να είχαν
προσληφθεί, να είχαν µονιµοποιηθεί περί τους εκατόν πενήντα
εποχικούς πυροσβέστες και αυτό είναι ζωτικής σηµασίας, γιατί
η χώρα έχει έλλειψη από περίπου τρεις χιλιάδες οργανικές θέ-
σεις στην πυροσβεστική. Αυτά δεν χρειάζονται λεφτόδεντρα,
αλλά χρειάζονται µεγαλύτερη πολιτική ευαισθησία και µεγαλύ-
τερη βούληση. Και αυτά φοβόµαστε πως είναι αρετές που η Κυ-
βέρνησή σας πρέπει να διανύσει αρκετό δρόµο για να αποκτήσει.

Έρχοµαι τώρα στη δεύτερη σύµβαση που καλούµαστε να εξε-
τάσουµε σήµερα και αυτή είναι µια διµερής συµφωνία µε την
Κύπρο για τη συνεργασία στην πρόληψη και αντιµετώπιση πάσης
φύσης φυσικών και ανθρωπογενών καταστροφών, κυρίως δασι-
κές πυρκαγιές, σεισµούς και έντονα καιρικά φαινόµενα.

Σύµφωνα µε τη συµφωνία αυτή, θα συσταθεί εξαµελής επι-
τροπή µε τρία µέλη από κάθε πλευρά για την εποπτεία της συ-
νεργασίας, ενώ προβλέπεται να υπάρχουν κοινά προγράµµατα
εκπαίδευσης εµπειρογνωµόνων και εθελοντών, ανταλλαγή πλη-
ροφοριών και τεχνογνωσίας, παροχή αµοιβαίας βοήθειας σε πε-
ρίπτωση έκτακτης ανάγκης, διοργάνωση κοινών ασκήσεων,
κοινών συνεδρίων κ.λπ.. Η Πλεύση Ελευθερίας αναγνωρίζει την
ανάγκη στενότερης συνεργασίας µεταξύ Ελλάδας και Κύπρου
στον τοµέα των φυσικών και ανθρωπογενών καταστροφών και
συνεπώς, πρόκειται να στηρίξει και αυτήν τη συµφωνία. 

Εδώ, όµως, πρέπει να τονιστεί ότι έχουµε ακόµη πιο µεγάλη
καθυστέρηση και από ό,τι είχαµε στην πρώτη σύµβαση. Τα χρό-
νια καθυστέρησης στην πρώτη σύµβαση είναι δυόµισι, αλλά στη
δεύτερη συµφωνία είναι επτά µόλις επτά χρόνια. Η σύµβαση υπε-
γράφη τον Φεβρουάριο του 2017 και µάλιστα αναφέρεται στο
άρθρο 3 της σύµβασης ότι συµµετέχει από την ελληνική πλευρά,
ως αρµόδια υπηρεσία το Υπουργείο Εσωτερικών και η Γενική
Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας. Εδώ µπορείτε να χαµογελά-
σετε. Έκτοτε, βεβαίως, η Γενική Γραµµατεία έγινε ανεξάρτητο
Υπουργείο Πολιτικής Προστασίας, αλλά επειδή πρόκειται για κύ-
ρωση διεθνούς σύµβασης η Βουλή είναι υποχρεωµένη να την κυ-
ρώσει ως έχει, δηλαδή µε την αναφορά της σε λάθος Υπουργείο.
Όταν, όµως, νοµοθετείτε µε τον πραγµατικά τραγελαφικό αυτόν
τρόπο και φέρνετε ενωσιακές οδηγίες και διεθνείς συµβάσεις µε
καθυστερήσεις πολλών ετών, τι περιµένετε;

Η Πλεύση Ελευθερίας, όπως είπαµε, θα ψηφίσει υπέρ αυτής
και της προηγούµενης σύµβασης, αλλά περιµένουµε από την Κυ-
βέρνηση να δώσει στη Βουλή πλήρη εξήγηση –επαναλαµβάνω,
πλήρη εξήγηση- των λόγων για τους οποίους οι συµβάσεις αυτές
καθυστέρησαν (δυόµισι και επτά χρόνια αντιστοίχως), µέχρι να
έρθουν προς κύρωση. Θέλουµε, επίσης, να µας πείτε γιατί οι αι-
τιολογικές εκθέσεις δεν αναφέρουν τίποτα γι’ αυτό. Η αιτιολο-
γική έκθεση, υποτίθεται, δίνει τις αιτίες. Και τα προσπερνάµε
συνέχεια αυτά τα θέµατα, σαν να µη συµβαίνει τίποτα. 

Και φυσικά, θέλουµε να µας πείτε κατά πόσο τελικά αυτές οι
καθυστερήσεις κατά τη γνώµη σας δεν δείχνουν αυτό που πολύς
κόσµος βλέπει και πολλοί δηµοσιογράφοι που υποστηρίζουν την
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κυβέρνηση βλέπουν ως το ξεχαρβάλωµα των Υπουργείων και
των υπηρεσιών των Υπουργείων, µε αποτέλεσµα να ξεχνιούνται
διεθνείς συµβάσεις για χρόνια στα συρτάρια, µέχρι να τις θυµη-
θεί κάποιος, για να τις ανασύρετε. 

Παρ’ όλα αυτά τα αρνητικά, επαναλαµβάνω ότι η Πλεύση
Ελευθερίας θα υπερψηφίσει και τις δύο συµβάσεις. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καζαµία.
Καλείται ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, κ. Κυριάκος Βε-

λόπουλος. Στη συνέχεια, αφού έχουν προηγηθεί οι ειδικοί αγο-
ρητές των κοµµάτων που είχαν αντίρρηση, θα µιλήσουν οι
υπόλοιποι εισηγητές ξεκινώντας από τη Νέα Δηµοκρατία και τον
κ. Βασιλειάδη. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα µιλήσει. Στη θέση του κ. Γραµ-
µένου θα µιλήσει ο κ. Βελόπουλος, µετά ο κ. Δηµητροκάλλης και
στο τέλος ο κ. Βρεττός. 

Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε
λεπτά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Τουρνά, επ’ ευκαιρία της παρουσίας σας, θα ήθελα να
κάνω µια υπέρβαση για λίγα λεπτά σε σχέση µε την Κύπρο. Ως
πρώην Αρχηγός ΓΕΑ ίσως να προβληµατίσετε εσείς την Κυβέρ-
νηση µε τα εγκληµατικά λάθη που κάνει στα εθνικά θέµατα. 

Όµως, θα ήθελα να ξεκινήσω µε την επικαιρότητα. Η Κυβέρ-
νηση έφερε ένα φορολογικό νοµοσχέδιο. Κατά την άποψη τη
δική µας, είναι µία από τα ίδια. Συνεχώς φέρνετε νοµοσχέδια τα
οποία τα αλλάζετε, τα τροποποιείτε αναλόγως µε την περίσταση.
Είστε Κυβέρνηση της περίστασης και επί της ουσίας. Δεν είναι
φορολογικό το νοµοσχέδιο αυτό, είναι φοροληστρικό και θα σας
το εξηγήσω γιατί είναι φοροληστρικό. Δεν ξέρω γιατί ο Υπουργός
Εθνικής Οικονοµίας, όλοι αυτοί που µαζέψατε εκεί, οι πρώην
σύµβουλοι της «GOLDMAN SACHS» -δεν ξέρω από πού τους µα-
ζεύετε- βγάζουν τέτοια νοµοσχέδια, αλλά είναι πραγµατικά του
ποδαριού. Τα πρόστιµα τα οποία θα επιβάλουν για το MyDATA
θα είναι µεγαλύτερα από τους φόρους. Αν ένας επιχειρηµατίας
δεν προλάβει να στείλει ένα τιµολόγιο των δέκα χιλιάδων ευρώ,
10% πρόστιµο! Δείξτε µου µία χώρα όπου υπάρχουν κυνηγοί κε-
φαλών εναντίον των επιχειρηµατιών και των πολιτών, πλην της
δικής σας Κυβέρνησης, µία χώρα που νοµοθετεί έτσι στο πόδι!

Παρατήρηση δεύτερη για το φοροληστρικό νοµοσχέδιό σας.
Δεν κάνατε τίποτα για τις τεράστιες προσαυξήσεις, όταν τσιµ-
πάει ο εφοριακός µια υπόθεση του 2014, 2015, 2016, 2017. Είναι
200% επάνω. Σαν να του λέτε του άλλου «κλείσε την επιχείρηση
και φύγε». Το αντιλαµβάνοµαι εγώ ότι πρέπει να πληρώσει ένα
πρόστιµο, αλλά η πολιτεία, που αργεί να µου επιστρέψει εµένα
την εφορία, πληρώνει πρόστιµο; Για πείτε µου. 

Και απευθύνοµαι σε εσάς τους νεοδηµοκράτες. Το κράτος
µπορεί να ληστεύει τον πολίτη ή να µην του αποδίδει τα πρόστιµα
που πρέπει να του αποδώσει, αλλά του πολίτη πρέπει να του
παίρνει το κεφάλι.

Βάλτε επιτέλους ταβάνι στις προσαυξήσεις. Αυτός είναι και ο
λόγος που ακούµε συνεχώς για ληξιπρόθεσµα 50 δισεκατοµµύ-
ρια, 70 δισεκατοµµύρια, 100 δισεκατοµµύρια. Γιατί τα 10 δισε-
κατοµµύρια έγιναν 50 δισεκατοµµύρια µε τις προσαυξήσεις.
Τόσο απλά είναι τα πράγµατα! Και εδώ απορώ: Τα υπόλοιπα κόµ-
µατα δεν το είδαν αυτό; Δεν το είδε κανείς, µα κανένας; Δεν πρό-
κειται για φορολογικό νοµοσχέδιο. Με αυτά που κάνετε
πρόκειται για φοροληστεία και φοροληστρικό νοµοσχέδιο της
Νέας Δηµοκρατίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και καταθέτω στα Πρακτικά τα πρόστιµα διαβίβασης του my-

DATA. Είναι σαν να γδέρνεις τον επιχειρηµατία και τον πολίτη.
Μιλάµε για ανθρώπους που γδέρνουν κόσµο! Αυτή η Κυβέρνηση
γδέρνει τον Έλληνα, δέρνει τον Έλληνα και δεν τον υπηρετεί.
Και έρχεται σε πλήρη αναντιστοιχία µε όσα έχει πει ο σηµερινός
Πρωθυπουργός στις 19 Οκτωβρίου 2015. Ακούστε: «Είσαι ελεύ-
θερος επαγγελµατίας; Πες όχι σε νέους φόρους. Μαζί σταµα-
τάµε τη φοροκαταιγίδα. Με τον Κυριάκο». Όµως, µε τον λάθος
Κυριάκο! Έπρεπε να έχουµε τον Κυριάκο τον Βελόπουλο, γιατί
αυτά που λέει ο κ. Μητσοτάκης είναι συνεχώς ψευδή και ψεύδη! 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε, λοιπόν, στην Κύπρο, κύριε Πτέραρχε, µε όλο τον σεβα-

σµό προς τη στολή σας.
Κύριε Πτέραρχε, τι έγινε εκείνο το Ενιαίο Αµυντικό Δόγµα;

Καλά τα πυροσβεστικά να σβήνουν φωτιές, αλλά το Ενιαίο Αµυν-
τικό Δόγµα, Πτέραρχέ µου, πού πήγε; Πού είναι το Ενιαίο Αµυν-
τικό Δόγµα που έκανε ο Ανδρέας Παπανδρέου; Γιατί εγώ
αποδίδω τα του Καίσαρος τω Καίσαρι, σέβοµαι εθνικές επιλογές,
όπως το Ενιαίο Αµυντικό Δόγµα που είναι το άλφα και το ωµέγα
του ελληνισµού από την Ελλάδα και την Κύπρο. Θα στείλουµε
πυροσβεστικά στην Κύπρο. Στη γάγγραινα να δώσουµε ασπιρίνη,
δηλαδή! Αφήσατε µόνη την Κύπρο, όταν η Ελλάς είναι εγγυήτρια
δύναµη. Διότι είµαστε εγγυήτρια δύναµη. Η εισβολή στην Κύπρο
έγινε γι’ αυτόν τον λόγο, ότι επικαλέστηκε ο βάρβαρος Αττίλας
την εγγύηση προς τη µειονότητα που είχε εκεί. 

Ακούστε, κύριε Πτέραρχέ µου! Επειδή η πολιτική είναι πολύ
σοβαρή υπόθεση και επειδή ασκείται πολύ επιδερµικά από την
Κυβέρνησή σας, θα ασχοληθώ λίγο και µε τον Σούνακ, µε την
υπόθεση του Σούνακ. Είναι πραγµατικά κωµικό! Έχετε αλώσει
όλα τα µέσα ενηµερώσεως, τα έχετε κονιορτοποιήσει, ρε παιδί
µου! Δεν έχετε αφήσει τίποτα όρθιο σε όλα τα κανάλια, σε όλες
τις εφηµερίδες, σε όλα τα site. Πόσα εκατοµµύρια εξαργυρώ-
σατε για τα ψεύδη που λέγατε; Απόδειξη! Πριν την επίσκεψη του
Μητσοτάκη, µανιφέστο: «Ο Μητσοτάκης µε τον Σούνακ στην
Downing Street…», λες και είναι επίσηµη επίσκεψη. Ιδιωτική επί-
σκεψη είναι! Σαν να πηγαίνω εγώ στο σπίτι του Τσιάρα να πιώ
καφέ! Και το κάνατε τρεις µέρες πριν τη µεγάλη συνάντηση του
µεγάλου ηγέτη, του Κυριάκου Μητσοτάκη, µε τον Σούνακ. «Θα
αλλάξουν τον κόσµο οι δύο µεγάλοι ηγέτες». Αυτά που κάνετε
είναι κωµικά! Όµως, ταΐζετε σανό µε τα µέσα ενηµερώσεως που
τα πληρώνετε αδρά για να γράφουν ό,τι τους λέτε.

Πάµε και στην ουσία. Ήταν σε πενθήµερες διακοπές ο Πρω-
θυπουργός στο Λονδίνο, ναι ή όχι; Ήταν! Ήταν επίσκεψη εργα-
σίας, γευµατάκι και όχι επίσηµη επίσκεψη; Ναι, ήταν!
Σταµατήστε, λοιπόν, να λέτε ψέµατα στον ελληνικό λαό! Πήγατε
για µαλλί και βγήκατε κουρεµένοι! Αυτή είναι η αλήθεια! Πήγατε
να κάνετε τον ένδοξο Μητσοτάκη να συναντιέται µε τον Σούνακ
για να κάνετε δουλειά! Δεν ξέρω τι δουλειά, θα σας πω σε λίγο.
Γιατί πραγµατικά είναι κωµική η κατάσταση! Θες να θέσεις το
θέµα των Μαρµάρων του Παρθενώνος; Δεν το θέτεις τριάντα έξι
ώρες πριν, για να του δώσεις άλλοθι του άλλου, ο οποίος αντι-
δρά και δεν θέλει να στα δώσει. Τα λες µπροστά του, παρουσία
του και on camera και όχι τριάντα έξι ώρες πριν δίνοντας άλλοθι
για να σου ρίξει πόρτα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Δεν ήταν κάτι κρυφό…(Δεν ακού-

στηκε)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Θα σας εξηγήσω τώρα, µη βιάζεστε! Βιάζεστε, βιάζεστε!
Έκανε γκάφα, γιατί η πολιτική είναι η διαφορά του ευφυούς µε
αυτόν που δεν σκέπτεται τι λέει. 

Και το χειρότερο; Μιλάτε για τα αποτελέσµατα των Μαρµά-
ρων. Θα έρθουν τα Μάρµαρα. Σας το λέω από τώρα ότι οι Βρε-
τανοί θα τα στείλουν. Είναι βέβαιο πλέον και θα σας εξηγήσω και
γιατί. Όµως, γι’ αυτό εδώ που δείχνατε επί τρεις µέρες, τη µε-
γάλη συνάντηση, θα σας δείξω µία άλλη φωτογραφία που έγινε
πραγµατικά. Τον Ράµα. Ο Σούνακ συνάντησε τον Ράµα πριν από
δύο εβδοµάδες και δεν συνάντησε τον κ. Μητσοτάκη! 

Ποιος υπέστη, λοιπόν, σύνθλιψη; Ποιος εξευτελίστηκε; Η
Ελλάς, δυστυχώς! Δυστυχώς!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ο Σούνακ, γιατί αυτό δεν γίνεται
ποτέ!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Θα σας απαντήσω γιατί δεν είναι ο Σούνακ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Τσιάρα, θα
έχετε τον λόγο αργότερα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
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Λύσης): Θα σας απαντήσω. Του δώσατε την αφορµή να µη συ-
ναντήσει τον Πρωθυπουργό για έναν λόγο: Λίγες µέρες πριν υπο-
γράφεται αµυντική συµφωνία µε την Τουρκία, Βρετανίας και
Τουρκίας. Αντί, λοιπόν, να µη µιλήσει και να πάει µπροστά του
και να απαιτήσει να σταµατήσει αυτή η ανθελληνική επιλογή των
Βρετανών να δώσουν και όπλα και να κάνουν και αµυντική συµ-
φωνία µε την Τουρκία, τι κάνατε; Κάψατε την επίσκεψη! Παιδα-
ριώδη λάθη, παιδαριώδη λάθη! Δώσατε αφορµή στον Σούνακ
–που ούτε καν Βρετανός είναι, δεύτερης γενιάς Βρετανός είναι
ο άνθρωπος- να µας ρίξει πόρτα και να ευτελίσει την Ελλάδα.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Και έχουµε και µερικές ερωτήσεις: Γιατί επιµένουµε µόνο στα
Μάρµαρα του Βρετανικού Μουσείου; Ρωτώ εσάς για ποιον λόγο.
Γιατί δεν ζητάµε από το Βερολίνο, από το Λούβρο όλα τα µάρ-
µαρα και τα ευρήµατα που έχουν κλέψει από την Ελλάδα;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εκατοντάδες είναι, οι ναζί κατέκλεψαν εκατοντάδες αγάλµατα

από το 1941 µέχρι το 1945. Γιατί δεν µιλάτε για αυτά και µιλάτε
µόνο εκεί που τουλάχιστον βολεύεστε; Σιγά µη ζητήσετε από το
Βερολίνο τα αγάλµατα! Εδώ δεν τολµήσατε ποτέ, κανένα κόµµα
να διεκδικήσει πολεµικές επανορθώσεις και αποζηµιώσεις. Θα
ζητήσετε τα αγάλµατα; Δεν θα το κάνατε ποτέ! Ποτέ σας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν θα πω τώρα τα γεωπολιτικά παιχνίδια που παίζονται, γιατί

µάλλον δεν τα ξέρετε ούτε εσείς στη Νέα Δηµοκρατία. Και δια-
βάζω διεθνή Τύπο -ακούστε τώρα- από χθες. Ο διεθνής Τύπος
έχει µερικά points µικρά, µονοστηλάκια, που δεν τα παίρνετε υπ’
όψιν σας.

Πρώτον, ρωτώ: Στην Κίνα ο Πρωθυπουργός ζήτησε να φύγουν
οι Κινέζοι από τον Πειραιά, ναι ή όχι; Αµερικανικός Τύπος. Ζήτησε
η Κίνα σε αντίδραση των δηλώσεων, των απαιτήσεων του Έλ-
ληνα Πρωθυπουργού να πολεµηθεί η ελληνική Ναυτιλία και το
κεφάλαιο της ελληνικής Ναυτιλίας, ναι ή όχι; Ρωτώ γιατί έχουµε
ναυτιλιακό πόλεµο µε τη Γερµανία, ηττήθηκε η Γερµανία στο
πρώτο ηµίχρονο. Τώρα έχουµε πόλεµο µεταξύ Κίνας και Ελλά-
δας στη Ναυτιλία, δεν ξέρω αν το ξέρετε. Ο µεγαλύτερος αντα-
γωνιστής στη Ναυτιλία στην Ελλάδα ξέρετε ποιος είναι; Η Κίνα
είναι! Κινδυνεύει η συµφωνία για µεταφορά πετρελαίου µε ελλη-
νικά τάνκερ, ναι ή όχι; Αυτά είναι τα µεγάλα γεωοικονοµικά παι-
χνίδια που παίζονται. Τα υπόλοιπα είναι το προπέτασµα καπνού,
Σούνακ, βρετανικά Μάρµαρα -Ελγίνεια τα λένε κάποιοι, για µένα
είναι του Παρθενώνος- αλλά όλα αυτά είναι -ξέρετε- οι σάλτσες.

Η ουσία είναι από πίσω. Πώς εµπλέκονται οι Βρετανοί και η
υπόθεση µε τα Γλυπτά του Παρθενώνα; Είναι ερωτήσεις που
βγαίνουν από τον διεθνή Τύπο σάς λέω, δεν είναι τι πιστεύω εγώ,
ξέρω τι γίνεται. Πολλοί εδώ µέσα δεν ξέρετε τι γίνεται. Γιατί η
Κυβέρνηση για να καλύψει τις µπίζνες -γιατί και αυτό αφαιρέθηκε
από το δελτίο Τύπου- πού το είδατε εσείς να συναντάει Πρωθυ-
πουργός της Ελλάδος σε µία διακοπή -που έκανε διακοπές πέντε
µέρες- Σαουδάραβες επιχειρηµατίες στην ελληνική Πρεσβεία;
Έγινε η συνάντηση, ναι ή όχι; Εγώ ξέρω ότι οι επενδυτές έρχον-
ται επίσηµα και συζητούν όχι σε πρεσβείες σε ιδιωτικά ταξίδια
σε πέντε µέρες διακοπές. Εγώ θέτω ερωτήµατα και µας ακούν
και νέα παιδάκια και µικρά παιδιά δηµοτικού ή γυµνασίου. Μας
ακούν. Ερωτήσεις θέτω και θέλω απαντήσεις.

Και να υπενθυµίσω στον Έλληνα Πρωθυπουργό, διότι ακούω
εδώ και δύο µέρες ότι οι Βρετανοί είναι φίλοι µας, είµαστε προ
διακοσίων χρόνων φίλοι. Από πού και ως πού είµαστε φίλοι µε
τους Βρετανούς; Από πού και ως πού οι Βρετανοί ήταν φίλοι των
Ελλήνων;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου)

Να σας υπενθυµίσω -λίγο παραπάνω χρόνο θα ήθελα, κύριε
Πρόεδρε- τι είχε πει ο Δούκας του Ουέλινγκτον για τη Ναυµαχία
στο Ναυαρίνο; Ξέρετε τι είχε πει; Ότι ήταν ένα ατυχές συµβάν,
ατυχές, ανάρµοστο γεγονός της Βρετανίας. Να σας υπενθυµίσω
ότι το 1764 οι Βρετανοί άλλαξαν τον Όθωνα και έφεραν τον Γε-
ώργιο, γιατί ο Όθωνας ήθελε να απελευθερώσει την Ήπειρο και
τη Μακεδονία; Να σας υπενθυµίσω ότι το 1822 οι ίδιοι οι Βρετα-
νοί µάς παράτησαν και έδιναν στους Τούρκους όπλα και παρά-
τησαν τη σύµµαχο Ελλάδα; Να σας θυµίσω ότι από το 1940 έως

το 1945 µας έβαλαν να σφαχτούµε µεταξύ µας µε τα Δεκεµ-
βριανά; Οι Βρετανοί τα έκαναν αυτά. Να σας υπενθυµίσω ότι έλε-
γαν «όχι» στην ένωση Ελλάδος και Κύπρου; Να σας υπενθυµίσω
ότι το 1974 οι βρετανικές βάσεις βοήθησαν τους Τούρκους; Τι
να σας πρωτοπώ;

Και µου βγαίνει η Κυβέρνηση και λέει «απρέπεια του Σούνακ,
οι Βρετανοί είναι σύµµαχοι». Ποτέ η Βρετανία δεν ήταν σύµµαχος
της Ελλάδος! Ποτέ, µα ποτέ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτή είναι η οικτρή πραγµατικότητα. Γι’ αυτό λέω ότι βαδίζετε

σε λάθος ράγες.
Και θα σας υπενθυµίσω τι έλεγε ο Ελύτης: «Ήρθαν ντυµένοι

φίλοι αµέτρητες φορές οι εχθροί µου, το παµπάλαιο χώµα πα-
τώντας και το χώµα δεν έδεσε ποτέ µε τη φτέρνα τους». Για
ποιον το έλεγε αυτό; Για τους Άγγλους τα έλεγε ο Ελύτης, για
τους Άγγλους, τους φίλους σας. Δεν υπάρχουν φίλοι, υπάρχουν
συµφέροντα, το έχω πει χίλιες φορές.

Και ακούστε τώρα τα χειρότερα, γιατί πηγαίνουµε σε έναν
ακρωτηριασµό και επιµένω, πτέραρχέ µου. 

Κάνατε εγκληµατικά λάθη. Αποστρατικοποιήσατε τα νησιά. Πή-
ρατε από εκεί τα ρωσικά όπλα -όσα, τα άλλα τεθωρακισµένα- και
δεν τα αναπληρώσατε. Κάνετε εγκλήµατα στο Αιγαίο. Και την ίδια
ώρα -την ίδια ώρα ακριβώς!- βγαίνουν οι Τούρκοι, ενώ καλείτε
εδώ τον κ. Ερντογάν για να µιλήσει µαζί µας. Αυτό είναι αληθές,
κύριε Πτέραρχε; 

Έχουν δεσµεύσει µια βδοµάδα µετά την επίσκεψη οι Τούρκοι
µε ΝΟΤΑΜ τον 25ο µεσηµβρινό και δυτικά, ναι ή όχι; Είναι ο χάρ-
της του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Τουρκίας. Κάνουν
ασκήσεις στο Αιγαίο. Ξέρετε από πού; Από τη Σαµοθράκη -γι’
αυτό και µιλάνε για Λαδόξερα- µέχρι κάτω τη Ρόδο. Αλλά όχι 25ο

µεσηµβρινό και ανατολικά, 25ο µεσηµβρινό και δυτικά, προς την
Αθήνα, προς την Ακρόπολη. Και τον φέρνετε εδώ τον Ερντογάν,
για να τον συναντήσουµε; Να τος ο χάρτης, αυτός είναι. Και αντί
τα υπόλοιπα κόµµατα να µιλήσουµε γι’ αυτά τα θέµατα, ασχολεί-
στε µε τα επουσιώδη και όχι τα ουσιώδη. 

Ακούστε τώρα, αν η ΕΛΑΣ έκανε ό,τι κάνουν οι Τούρκοι µε τους
Ρώσους, οι Αµερικάνοι θα είχαν βοµβαρδίσει την Ακρόπολη.
Αυτή είναι η αλήθεια, το έχουν ξανακάνει στο παρελθόν. Και µε
τον Μοροζίνι και οι Βρετανοί στον Πειραιά µε τον αποκλεισµό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Όλα αυτά τα ξεχνάτε. Και επιµένω και θα συνεχίσω να επι-

µένω, γιατί το τουρκικό φέσι που επιχειρείται να επιβληθεί στο
Αιγαίο, είναι κάτι που µε ενοχλεί ως άνθρωπο, ως Έλληνα, ως
πατριώτη και ξέρω ότι ενοχλεί και εσάς στη Νέα Δηµοκρατία -
σας ενοχλεί!- αλλά ξέχασαν οι Δυτικοί τι είχε πει ο Ναπολέων Βο-
ναπάρτης. Οι Τούρκοι είναι δυνατόν να εξοντωθούν, αλλά όχι να
κατακτηθούν, µε συνέπεια να αµύνονται διεθνώς και συνεχώς,
γιατί έχουν τεράστια συµφέροντα. 

Ακούστε, εγώ θα διαβάσω ένα κείµενο µε το οποίο συµφωνώ
απόλυτα και θα κλείσω. Σήµερα, έχω ένα µήνυµα για τους Τούρ-
κους. Η Κυβέρνησή σας σάς εξαπατά, κάνοντάς σας να πιστέ-
ψετε πως µια µέρα θα γίνετε µέλος των Ευρωπαίων και της
Ευρωπαϊκής Ενώσεως. Λοιπόν, ξεχάστε το. Δεν είστε Ευρωπαίοι,
δεν θα γίνετε ποτέ. Ένα ισλαµικό κράτος, το τουρκικό, δεν ανήκει
στην Ευρώπη. 

Ελευθερία, δηµοκρατία και ανθρώπινα δικαιώµατα, όλες οι
αξίες που υπερασπίζεται η Ευρώπη, είναι αταίριαστες µε το
ισλάµ. Δεν θέλουµε να ταξιδεύουν οι Τούρκοι, χωρίς βίζα στην
Ευρώπη. Η Τουρκία ψήφισε τον Ερντογάν, έναν επικίνδυνο ισλα-
µιστή που σηκώνει τη σηµαία του Ισλάµ. Δεν θέλουµε περισσό-
τερο, αλλά λιγότερο Ισλάµ. Οπότε, Τουρκία, µείνε µακριά µας,
δεν σε θέλουµε εδώ. 

Έλληνας πολιτικός δεν τόλµησε να το πει ποτέ αυτό. Έλληνας!
Το είπε Ολλανδός. Μπορεί να διαφωνώ µε πολλά µαζί του αλλά
αυτό που λέει είναι η πεµπτουσία. Η Τουρκία είναι ασιατική χώρα
και όχι ευρωπαϊκή. Ανήκει στην Ασία και όχι στην Ευρώπη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κι εδώ, για να τελειώνουµε λίγο, όλοι λέτε και άκουγα κι από

τον ΣΥΡΙΖΑ -ευτυχώς το ΠΑΣΟΚ δεν µιλά γι’ αυτό το θέµα, δεν
ξέρω γιατί, αποφεύγει- να λέει θέλουµε καλή κουβέντα µε την
Τουρκία, καλό διάλογο, καλή γειτονία.
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Θα σας πω εγώ ποια είναι η Τουρκία. Έλεγε ο δάσκαλός µας
ο Νεοκλής Σαρρής: Η Τουρκία δεν έχει ιστορία, έχει ποινικό µη-
τρώο. Με εγκληµατίες, κανέναν διάλογο. Τί να συζητήσω και µε
ποιον µε την Τουρκία; Για πείτε µου εσείς. Πείτε µου εσείς, µε
ποιον; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν θα σας πω για το όνειρο των Τούρκων, γιατί είναι ο εφιάλ-

της της Ελλάδος. Οι Τούρκοι ζητούν τη Θράκη, τη Ρόδο, την Ικα-
ρία. Χθες ζήτησαν την Ικαρία. Σε λίγο θα ζητούν και την
Ακρόπολη. Θα ζητάνε και τη Ζάκυνθο κι εµείς θα συζητάµε εδώ.
Επίσηµες δηλώσεις του Ερντογάν: Η Θεσσαλονίκη και οι Σα-
ράντα Εκκλησιές είναι η Γάζα της Τουρκίας. Είναι επίσηµες δη-
λώσεις του Ερντογάν. Το είπε ξεκάθαρα και τον κουβαλάτε εδώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ο Έλληνας, λοιπόν, είναι ένας διαβάτης σε έναν δρόµο που

λέγεται Ελλάδα, χωρίς φώτα, χωρίς οδηγό, χωρίς ηγεσία. Εδώ
ακριβώς, υπάρχει οδηγός, υπάρχουν τα φώτα, υπάρχει ηγεσία.
Υπάρχει η Ελληνική Λύση και αυτή θα οδηγήσει την Ελλάδα πέρα
από τα αδιέξοδα που είστε εσείς. Αυτή είναι η ύπαρξή µας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και να υπενθυµίσω στον κ. Τσιάρα που αντιδρά και καλά κάνει,

γιατί η δουλειά του είναι, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος είναι,
το εξής: Θα ψηφίσετε τον γάµο οµοφυλοφίλων εσείς;

ΚΩΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Θα τα πούµε αυτά, δεν είναι ώρα
τώρα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Όχι, όχι! Θέλω να µου το πείτε εσείς εδώ, οι πατριώτες!
Διότι ο Κωνσταντίνος Καραµανλής άκουσε ένα κόµµα της λαϊκής
κοινωνικής εθνικής πατριωτικής παράταξης και το κάνατε ΠΑΣΟ-
Κοακρονεοφιλελεύθερο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ρωτάω, λοιπόν, θα ψηφίσετε τον γάµο και την υιοθεσία, ναι ή

όχι; Και ας αφήσει ο Σαµαράς και η παρέα τις βαλβίδες ασφα-
λείας.

Ξέρετε ότι θα ψηφίσει ο ΣΥΡΙΖΑ και η Πλεύση. Θα ψηφίσετε,
αλλά δεν θα χρειαστείτε. Την προδοσία που έγινε στις Πρέσπες
και την καρατόµηση, πάτε να κάνετε εσείς. 

Εγώ θέλω να σας ακούσω. Θα ψηφίσετε, ναι ή όχι, τον γάµο
των οµοφυλοφίλων; Ναι ή όχι; Και ο γάµος δεν είναι το πρό-
βληµα, υπήρχε το σύµφωνο συµβίωσης. Η τεκνοθεσία είναι το
πρόβληµα. Η αγορά βρεφών είναι το πρόβληµα. Η εµπορία παι-
διών είναι το πρόβληµα. Αυτό είναι το πρόβληµα. 

Να σας πω ποιοι είστε και κλείνω. Τέθηκε το θέµα του βέτο
στην Ευρωβουλή. Το ξέρετε; Το µάθατε; Έλληνες Ευρωβουλευ-
τές ψήφισαν να µην υπάρχει βέτο στο Ευρωκοινοβούλιο, σε κα-
νονική ψηφοφορία. Δεν το πιστεύετε; Καταθέτω στα Πρακτικά
την ψηφοφορία. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ποιοι Ευρωβουλευτές, λοιπόν, απείχαν ή δεν ψήφισαν στο
βέτο; Αρβανίτης, Ασηµακοπούλου, Γεωργούλης, Καϊλή, Κεφαλο-
γιάννης, Κουντουρά, Κυµπουρόπουλος, Κύρτσος, Μεϊµαράκης,
Παπαδηµούλης, Παπανδρέου, Σπυράκη. Το µεγαλύτερο πυρη-
νικό όπλο που έχει η Ελλάς και οι µικρές χώρες στην Ευρώπη,
στη γερµανική Ευρώπη, να λένε όχι, το βέτο, δεν το ψήφισαν
αυτοί οι άνθρωποι, πλην Φράγκου. Τους αφήνω στην κρίση των
Ελλήνων. Έγινε πριν από πέντε ηµέρες η ψηφοφορία. Η ψηφο-
φορία είναι εδώ. Δεν το ξέρετε. Λογικό είναι, δεν σας ενηµερώ-
νουν οι Ευρωβουλευτές σας, γιατί κάνουν lobbying εκεί. Καθίστε
κορόιδα εσείς και παλέψτε για την Ελλάδα εδώ στη Βουλή. Καλά
κάνετε. Αυτοί όµως κάνουν παιχνίδια εκεί, παιχνίδια υπέρ της κα-
τάργησης του βέτο. 

Αυτά όλα τα λέω γιατί; Διότι οι δήθεν αριστεροί διέλυσαν τους
µικροµεσαίους και κοµµάτια σαν τη Μακεδονία. Οι δήθεν δεξιοί
διαλύετε τη µεσαία τάξη και θα κοµµατιάζετε το Αιγαίο. Έλληνα,
δεν πειράζει, υπάρχει λύση, είναι η Ελληνική Λύση. Ξεκίνα, λοι-
πόν, µε κάτι δύσκολο που λέγεται Ελληνική Λύση και πορέψου
µε αυτή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

Εµείς θέλουµε µια περήφανη Ελλάδα, περήφανα παιδιά. Το
αύριο της Ελλάδας είναι πάνω από το κεφάλι µας. Σε αυτούς
υποσχόµαστε ένα πράγµα: Και δουλειά θα έχουν και περήφανοι
θα είναι και κυρίως Έλληνες µε κεφαλαία γράµµατα.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης. 
Τον λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας Δηµοκρατίας. 
Θα δώσω τον λόγο στον κ. Τσιάρα, αφού πρώτα κάνω µία ανα-

κοίνωση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα οκτώ
µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από
το 13ο Δηµοτικό Σχολείο Αµαρουσίου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Τσιάρα, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ζήτησα τον λόγο, αν και στη διαδικασία της κύρωσης συµφω-

νίας νοµίζω ότι είναι γνωστό ότι δεν προβλέπονται τέτοιου είδους
συζητήσεις, όπως αυτή η οποία έχει προηγηθεί, αλλά βεβαίως
και η δική µου τοποθέτηση...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Προβλέπεται.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Όποιος έχει αντίρρηση παίρνει

τον λόγο και από εκεί και πέρα εξελίσσεται η συζήτηση επί της
κυρώσεως. Συνήθως αυτό γίνεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Όχι, κύριε Τσιάρα.
Μπορεί ο κάθε Πρόεδρος κόµµατος να ζητήσει τον λόγο. Το γρά-
φει καθαρά ο Κανονισµός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Επί της κυρώσεως γίνεται η συζή-
τηση, δεν είναι µια γενικευµένη συζήτηση. 

Παρ’ όλα αυτά, θα ήθελα να δώσω κάποιες απαντήσεις και να
θυµίσω στον εκλεκτό και αγαπητό Πρόεδρο της Ελληνικής
Λύσης ότι όλα αυτά τα οποία διηµείφθησαν αυτές τις ηµέρες µε
την ακύρωση της συνάντησης από την πλευρά του Πρωθυπουρ-
γού της Βρετανίας µε τον Έλληνα οµόλογό του νοµίζω ότι δεν
έχουν προηγούµενο και έχουν καταδικαστεί και από το εγχώριο
πολιτικό σύστηµα, αλλά βεβαίως και από την παγκόσµια κοινή
γνώµη. 

Το γεγονός ότι κάτι τέτοιο συµβαίνει, ενδεχοµένως για µία και
µοναδική φορά, δείχνει την αδυναµία κάποιων να απαντήσουν µε
πειστικά επιχειρήµατα σε θέµατα, τα οποία βρίσκονται στην προ-
µετωπίδα συνολικά της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής εδώ και
πολλά χρόνια, εδώ και δεκαετίες, όπως το πότε ξεκινά η διεκδί-
κηση της επιστροφής των Μαρµάρων του Παρθενώνα, που είναι
µια συζήτηση, την οποία γνωρίζουµε πολύ καλά, από τις αρχές
της δεκαετίας του ’80, και νοµίζω ότι ποτέ καµµία ελληνική κυ-
βέρνηση δεν άλλαξε τη σταθερή της θέση. Το γεγονός ότι σή-
µερα έχει αρχίσει να γίνεται ένα θέµα µίας, θα έλεγα,
περισσότερο συστηµατικής και επίµονης συζήτησης, προφανώς
αφορά στις πρωτοβουλίες αυτής της Κυβέρνησης της Νέας Δη-
µοκρατίας και του συγκεκριµένου Πρωθυπουργού Κυριάκου Μη-
τσοτάκη.

Από την άλλη πλευρά, όµως, το να διατυπώνονται θέσεις οι
οποίες δεν έχουν καµµία σχέση µε µια σταθερή εθνική διεκδί-
κηση δεκαετιών νοµίζω ότι ξεφεύγει από την πραγµατική ουσία
της συζήτησης. Και το λέω αυτό, γιατί ακόµη και οι αναφορές
του αγαπητού Προέδρου στο ποια ήταν η σκοπιµότητα του ταξι-
διού του Έλληνα Πρωθυπουργού θα µπορούσαν πολύ εύκολα
να απαντηθούν, εάν απλά διάβαζε το πρόγραµµα των καθηµερι-
νών υποχρεώσεων του Κυριάκου Μητσοτάκη, όσο καιρό βρισκό-
ταν στο Λονδίνο.

Θα µπορούσατε πολύ εύκολα, κύριε Πρόεδρε, να διαπιστώ-
σετε ότι ο Πρωθυπουργός καθηµερινά είχε συναντήσεις µε θε-
σµικούς παράγοντες, µε φορείς, µε επιχειρηµατίες, προκειµένου
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να αναδείξει τα επιτεύγµατα της ελληνικής οικονοµίας, αλλά βε-
βαίως και να δηµιουργήσει αυτές τις συνθήκες, ώστε η Ελλάδα
το επόµενο χρονικό διάστηµα να γνωρίσει µεγαλύτερη άνθηση
ειδικά στον τοµέα της οικονοµίας.

Και αν πιστεύει κανείς ότι όλα αυτά γίνονται µαγικά, αν πιστεύει
δηλαδή κανείς ότι η Ελλάδα ανέκτησε την εµπιστοσύνη των αγο-
ρών, ότι πήρε την αναβάθµισή της µέσα από τους µεγάλους οικο-
νοµικούς οίκους, ότι έχει καταφέρει να διατηρεί έναν υψηλό ρυθµό
ανάπτυξης µεταξύ των ευρωπαϊκών χωρών ή ότι έχει καταφέρει
να µειώσει την ανεργία και σιγά σιγά να πηγαίνει στο δεύτερο επί-
πεδο των επιµέρους ρυθµίσεων, προφανώς θα κινείται σε µια άλλη
λογική και όχι στη λογική της πραγµατικότητας.

Τέλος, για το φορολογικό νοµοσχέδιο στο οποίο αναφερθή-
κατε, κάποια στιγµή πρέπει -και το λέω, κύριε Πρόεδρε, γιατί
είναι η βασική µου πεποίθηση- να τελειώσει αυτή η συζήτηση µε-
ταξύ των πολιτικών κοµµάτων. Θέλουµε να πατάξουµε τη φορο-
διαφυγή για την οποία πάντα κοπτόµεθα και πάντα προβάλλουµε
επιχειρήµατα και πάντα γίνεται δηµόσιος λόγος ή θέλουµε κάθε
φορά να κρυβόµαστε πίσω από το δάκτυλό µας απέναντι σε
οποιαδήποτε πρωτοβουλία αφορά στην αντιµετώπισή της; 

Αν υπάρχουν επιµέρους θέµατα ή ζητήµατα τα οποία αναδείχ-
θηκαν κιόλας στη δηµόσια συζήτηση που προηγήθηκε, νοµίζω
ότι και η ευκαιρία που δόθηκε στην Κυβέρνηση προκειµένου να
βελτιώσει και να προσαρµόσει το νοµοσχέδιο σε θέµατα και ζη-
τήµατα τα οποία έχουν τεθεί, έχει αποδειχθεί και το έχει κάνει µε
έναν πολύ συγκεκριµένο τρόπο. Από εκεί και πέρα προφανώς
είναι πεδίον δόξης λαµπρό αυτή η δηµόσια συζήτηση. Είναι κα-
τανοητό ότι θα υπάρχουν διαφορετικές απόψεις. Αυτό όµως που
θέλω να πω κλείνοντας είναι ότι η Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είναι σταθερά προσανατολισµένη στον δρόµο των
µεταρρυθµίσεων και στον δρόµο της ανόρθωσης της εθνικής οι-
κονοµίας και αυτό που κάνει το κάνει µε συνείδηση. Αποτέλεσµα
είναι η οικονοµία να αναβαθµίζεται, το πραγµατικό εισόδηµα των
πολιτών να αυξάνεται, η ανεργία να µειώνεται, ο ρυθµός ανάπτυ-
ξης να παραµένει υψηλός, η αξιοπιστία της να γίνεται όλο και µε-
γαλύτερη και εντός αλλά και εκτός χώρας και βεβαίως µε
αποφασιστικότητα και µε σταθερή πολιτική βούληση να επιµείνει
σε αυτόν τον δρόµο των µεταρρυθµίσεων. Προφανώς κάποιοι θα
βρεθούν κοντά ή µαζί, κάποιοι θα βρεθούν απέναντι. Στο τέλος
της ηµέρας ο κριτής ή οι κριτές είναι πάντα οι Έλληνες πολίτες
και η ελληνική κοινωνία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Τον λόγο έχει ζητήσει
ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης για µία παρέµβαση.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Κύριε Υπουργέ, µε συγκίνηση σας άκουσα! Αφού από
τον πολύ πόνο και καηµό του αγώνα της Κυβέρνησης για να πα-
τάξει την φοροδιαφυγή άρχισα να κλαίω τώρα! 

Θέλετε λύση στη φοροδιαφυγή; Το λαθρεµπόριο πετρελαίου
είναι 12 δισεκατοµµύρια. Τι κάνετε γι’ αυτό; Τι συζητάµε εδώ
µέσα, που λέει και ο κ. Παφίλης; Κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας;
Φοροδιαφυγή 12 δισεκατοµµύρια έτοιµα στα διυλιστήρια. Στον
Λάτση -να λέµε και τα ονόµατα- και στον Βαρδινογιάννη πηγαί-
νετε. Δεν λέω ότι οι άνθρωποι φοροδιαφεύγουν. Λέω ότι από
κάπου γίνεται η εκροή του λαθραίου πετρελαίου. 

Μου λέτε να ψάξω εγώ το πρόγραµµα του Πρωθυπουργού.
Ρωτώ: Σε ιδιωτική επίσκεψη δική σας έχετε πρόγραµµα συναν-
τήσεων; Ιδιωτική επίσκεψη σε διακοπές πενθήµερες ο Πρωθυ-
πουργός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: …είναι γνωστά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Τσιάρα, είπατε

ό,τι θέλατε. Δεν σας διέκοψε κανείς.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Άλλο η επίσηµη επίσκεψη και άλλο η ιδιωτική. Εκτός και
αν θεωρεί ο κ. Τσιάρας, ο συµπαθής και φίλος µου πολλά χρόνια
πριν, ότι τρελάθηκε ο Σούνακ, ότι κάτι έπαθε, ότι τον τσίµπησε
µύγα τσε τσε! Είναι τόσο σηµαντικά τα Μάρµαρα του Παρθενώνα
για τον Σούνακ! Αυτό πιστεύετε; Δεν είναι έτσι.

Και επίσης ξεχάσατε πάλι να πείτε κάτι: Για πρώτη φορά εί-
χαµε αµυντική συµφωνία Βρετανίας και Τουρκίας. Εκεί είναι η
αθέατη στιγµή και η πλευρά όπου πρέπει να εστιάσουµε όλοι
µας. 

Και θα ξανακάνω την ερώτησή µου γιατί δεν σας είδα ζωηρό!
Θα τον ψηφίσετε τον γάµο της τεκνοθεσίας, ναι ή όχι; Δεν µας
απαντήσατε. Ερώτηµα δύσκολο για δεινούς λύτες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Τον λόγο έχει ζητήσει

ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ.
Κύριε Κατρίνη, έχετε τον λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι κατανοητό ότι κάποιοι επιχειρούν σε αυτή την Αίθουσα

να δείξουν ότι είναι περισσότερο πατριώτες από τους υπόλοι-
πους. Όµως αυτό είναι διαφορετικό από µια προσπάθεια αλλοί-
ωσης και παραχάραξης της ιστορίας των γεγονότων.

Ξεχνάει κανείς σε αυτή την Αίθουσα επί ποιας κυβερνήσεως
και πιο πολιτικό πρόσωπο ξεκίνησε το δίκαιο όχι µόνο εθνικό,
αλλά οικουµενικό αίτηµα για την επιστροφή των Μαρµάρων του
Παρθενώνα. Ήταν το ΠΑΣΟΚ και η Μελίνα Μερκούρη. 

Ξεχνάει κάποιος σε αυτή την Αίθουσα ποιος ήταν αυτός ο
όποιος κατάφερε και πέτυχε δικαστική απόφαση για τις γερµα-
νικές επανορθώσεις; Ήταν ο Ευρωβουλευτής και νοµάρχης του
ΠΑΣΟΚ, ο αείµνηστος Σταµούλης.

Τουλάχιστον δεν παραχαράχθηκε η διαχρονική πατριωτική
θέση της παράταξής µας για ενιαίο αµυντικό δόγµα και ότι ο ελ-
ληνισµός είναι ενιαίος και αδιαίρετος, κάτι το οποίο εµείς ζητάµε
σε όλη τη διάρκεια της θητείας της προηγούµενης κυβέρνησης.
Εµείς ζητούσαµε από τον κ. Μητσοτάκη να επιβεβαιώσει την
πάγια εθνική γραµµή ότι δεν συζητάµε τίποτε άλλο πέραν της
οριοθέτησης υφαλοκρηπίδας και ΑΟΖ. Εµείς στηρίξαµε τον εκ-
συγχρονισµό των αµυντικών συστηµάτων εν αντιθέσει µε κάποι-
ους άλλους που βγάζουν κορώνες, αλλά όταν έρχεται η ώρα της
στήριξης, απέχουν ή δεν ψηφίζουν. 

Και βεβαίως, θα ήθελα να διευκρινίσω ότι για το ζήτηµα που
ακούστηκε για την απουσία Βουλευτών για το θέµα του βέτο, θα
βγει ανακοίνωση, αφορούσε µια ψηφοφορία για την οµοφωνία ή
µη για την είσοδο νέων χωρών στην Ευρωπαϊκή Ένωση, για να
µην δηµιουργούνται ατυχείς συνειρµοί και εθνικοπατριωτικές πα-
τριδοκάπηλες εντυπώσεις ότι η Ελλάδα, οι Βουλευτές απεµπό-
λησαν δικαιώµατα.

Θέλω να πω όµως ότι, µια και είµαστε σε ένα νοµοσχέδιο που
αφορά την κλιµατική κρίση και την προστασία για την οποία,
κύριε Υπουργέ, εµείς στη συζήτηση που έγινε σε επίπεδο Αρχη-
γών καταθέσαµε και τις ενστάσεις µας και τις συγκεκριµένες
προτάσεις µας. Και βεβαίως, είπε και ο εισηγητής ότι ψηφίζουµε
συγκεκριµένες κυρώσεις, έχουµε ενστάσεις για την αποτελεσµα-
τικότητα και τα αντανακλαστικά σας. Εµείς το έχουµε ζήσει σε
πολλές φυσικές καταστροφές και επί κυβερνήσεων Νέας Δηµο-
κρατίας από το 2007 στην Ηλεία µε τις καταστροφές και η ιστο-
ρία επαναλαµβάνεται. Βεβαίως θέλει συνολική δράση και ένωση
δυνάµεων. 

Όµως, κύριε Πρόεδρε, όντως υπάρχει µια τέλεια καταιγίδα,
µια και µιλάµε για ακραία καιρικά φαινόµενα. Σε δέκα µέρες αυτή
η Κυβέρνηση φέρνει νοµοσχέδιο για τα κόκκινα δάνεια, που
πλέον οι πλειστηριασµοί θα γίνουν µια καθηµερινότητα, φέρνει
ένα φορολογικό νοµοσχέδιο που οι έµποροι και οι επαγγελµατίες
θα πληρώσουν γιατί η Κυβέρνηση δεν έχει τα έσοδα τα οποία
έλεγε ότι θα έχει και φέρνει και έναν προϋπολογισµό που συνε-
χίζει την επιβάρυνση µέσω έµµεσης φορολογίας στους ευάλω-
τους και στη µεσαία τάξη, για τους οποίους δήθεν όµνυε ο κ.
Μητσοτάκης το 2019 και όλα αυτά τα χρόνια φτάνει, αφού προ-
εκλογικά δεν έχει ενηµερώσει, για να µην πω εξαπατά τους πο-
λίτες, να έρχεται τώρα παραµονή και να τους φορολογεί µε
άσχηµο τρόπο.

Ναι, αυτή είναι η τέλεια καταιγίδα και σε αυτή την καταιγίδα
εµείς θα προσπαθήσουµε να είµαστε η οµπρέλα προστασίας
αυτών οι οποίοι αισθάνονται ότι απειλούνται για να µην πνιγούν,
κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Κατρίνη.
Θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα προτού συ-

νεχίσουµε τη διαδικασία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
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στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Παπά-
γου. 

Καλώς ήρθατε στη Βουλή, παιδιά. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συνεχίσουµε τη διαδικασία µε τον εισηγητή της Νέας Δη-
µοκρατίας, τον κ. Βασίλειο Βασιλειάδη.

Κύριε Βασιλειάδη, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να

εισηγούµαι σήµερα δύο σχέδια νόµου του Υπουργείου Κλιµατι-
κής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας µε τα οποία κυρώνονται
δύο ακόµη διακρατικές συµφωνίες συνεργασίας σε ζητήµατα
που αφορούν την πολιτική προστασία και τη διαχείριση κρίσεων
µε την Κύπρο. 

Το πρώτο σχέδιο νόµου που αφορά την κύρωση της συµφω-
νίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυπριακής Δη-
µοκρατίας για τη συνεργασία στον τοµέα πρόληψης και
αντιµετώπισης φυσικών και ανθρωπογενών καταστροφών που
υπεγράφη µεταξύ της Ελληνικής και της Κυπριακής Δηµοκρα-
τίας στη Λευκωσία, στις 2 Φεβρουαρίου του 2017. 

Το δεύτερο αφορά την κύρωση του µνηµονίου συνεργασίας
για την ανοικοδόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας
Κύπρου, τον εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο πυροσβεστι-
κών οχηµάτων.

Και τα δύο σχέδια νόµου αφορούν τη συνεργασία σε ζητήµατα
διαχείρισης φυσικών ή ανθρωπογενών καταστροφών και αποτε-
λούν µια έµπρακτη προσπάθεια να δηµιουργήσουµε συνθήκες
συνεργασίας στον τοµέα αυτόν. 

Ειδικότερα, µε την πρώτη συµφωνία επιδιώκεται η ενίσχυση
της συνεργασίας µεταξύ Ελλάδας και Κύπρου στον τοµέα της
πολιτικής προστασίας, µε ιδιαίτερη έµφαση στα πεδία της πρό-
ληψης, ετοιµότητας, αντιµετώπισης και αποκατάστασης.

Υπό το πρίσµα αυτό περιλαµβάνονται θέµατα ενηµέρωσης και
ευαισθητοποίησης πληθυσµού, προγράµµατα εκπαίδευσης,
διοργάνωση κοινών ασκήσεων, ανταλλαγή πληροφοριών, ακόµα
και διοργάνωση συνεδρίων. Ο στόχος του σχεδίου νόµου είναι
να προάγει τη γνώση και την εµπειρία ανάµεσα σε δύο αδελφικά
κράτη, οδηγώντας σε µια πρακτική εφαρµογή των συζητήσεων
που κάνουµε εδώ και αρκετό καιρό γύρω από τη διαχείριση των
καταστροφών. 

Το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου έρχεται σε µια περίοδο που για
την αντιµετώπιση µεγάλων καταστροφών καθίσταται επιτακτική
ανάγκη η συνεργασία µε άλλα κράτη. Είναι επίσης ιδιαιτέρως ση-
µαντικό να τονίσουµε ότι σε µια περίοδο που οι κρίσεις είναι συ-
νεχείς, η διακρατική συνεργασία είναι και επιβεβληµένη. Η
ανταλλαγή γνώσεων και εµπειριών, καθώς και η ουσιαστική
αρωγή, τόσο σε θέµατα πρόληψης όσο και διαχείρισης και αντι-
µετώπισης καταστάσεων, θα συµβάλουν στην καλύτερη προετοι-
µασία, την πρόληψη και την αντιµετώπιση. 

Οι φυσικές καταστροφές τείνουν πλέον δυστυχώς να γίνουν
καθηµερινότητα. Η πρόληψη, ετοιµότητα και η έγκαιρη και
σωστή αντιµετώπιση είναι ζητήµατα που αφορούν τη σωστή εκ-
παίδευση του προσωπικού, τη σωστή και έγκαιρη προειδοποίηση
των πληθυσµών, στοιχεία που τελικά οδηγούν στην ανθεκτικό-
τητα. 

Τα υπό ψήφιση σχέδια νόµου θέτουν τα ζητήµατα αυτά σε ένα
πλαίσιο διακρατικής συνεργασίας µε µια χώρα που έχει παρό-
µοια προβλήµατα, βρίσκεται σε ένα γεωγραφικό σηµείο µε πα-
ρόµοιες κλιµατικές συµπεριφορές µε τη χώρα µας και αποτελεί
µια χώρα που παραδοσιακά βρίσκεται κοντά µας, πολιτικά και
πολιτισµικά. Αυτό πρακτικά σηµαίνει πως η συνεργασία που θα
προκύψει από αυτές τις συµφωνίες δεν µπορεί παρά να είναι πε-
τυχηµένη και να αποφέρει ουσιαστικά αποτελέσµατα. 

Η πρώτη συµφωνία ρυθµίζει ορισµένα καίρια ζητήµατα σε θέ-
µατα συνεργασίας για την πολιτική προστασία. Κατά πρώτον,
ορίζει συγκεκριµένους τρόπους συνεργασίας µεταξύ των κρα-

τών, όπως η ανάπτυξη µεθόδων και στρατηγικών για τη µείωση
κινδύνων που αντιµετωπίζουν τα δύο µέρη, όπως για παράδειγµα
πυρκαγιές, σεισµοί, έντονα καιρικά φαινόµενα. 

Δεύτερον, καθορίζει τη συνεργασία µεταξύ των κρατών για θέ-
µατα ενηµέρωσης του πληθυσµού, ευαισθητοποίησης, προγράµ-
µατα εκπαίδευσης εθελοντών σε θέµατα πολιτικής προστασίας,
εκπαίδευσης εµπειρογνωµόνων, αµοιβαία βοήθεια σε περίπτωση
αναγκών, ανταλλαγή πληροφοριών και άλλες µορφές συνεργα-
σίας που βοηθούν στην εκπαίδευση, στη γνώση και στην αντιµε-
τώπιση όλων αυτών των κρίσεων. 

Τρίτον, καθορίζονται συγκεκριµένα οι τρόποι συντονισµού της
διακρατικής συνεργασίας, που αποτελεί ένα πολύ σηµαντικό
κοµµάτι στη διαχείριση αυτών των κρίσεων. 

Ας περάσουµε σ’ αυτό το σηµείο στο δεύτερο σχέδιο νόµου,
που αφορά την κύρωση του µνηµονίου συνεργασίας για την ανοι-
κοδόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου,
τον εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο πυροσβεστικών οχη-
µάτων. Ο πυροσβεστικός σταθµός, ο οποίος καταστράφηκε από
πυρκαγιά το 2021, όπως µπορεί εύκολα να γίνει αντιληπτό, απο-
τελεί ένα επιχειρησιακό πλήγµα, το οποίο µειώνει σηµαντικά τις
δυνατότητες απόκρισης της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Κύπρου
σε τοπικό επίπεδο. Νοµίζω πως δεν χρειάζεται να πω πολλά, κα-
θότι γίνεται αντιληπτό πως το σχέδιο νόµου αυτό αποτελεί µια
ένδειξη αλληλεγγύης στον κυπριακό λαό. 

Το µνηµόνιο συνεργασίας προβλέπει την καταβολή µέσω εµ-
βάσµατος εν είδει οικονοµικής ενίσχυσης του συµφωνηµένου
ποσού των 650 χιλιάδων ευρώ προς την Κυπριακή Δηµοκρατία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι είναι πέρα για πέρα
κατανοητό και δεν νοµίζω ότι υπάρχει κάποιος σ’ αυτή την Αί-
θουσα που διαφωνεί ότι η Κύπρος αποτελεί ένα αδελφικό κράτος
και πως τα προβλήµατα που ενίοτε αντιµετωπίζει µπορούν να θε-
ωρηθούν και ως δικά µας προβλήµατα. Δεν θα µπορούσαµε επο-
µένως να κάνουµε κάτι διαφορετικό από την αρωγή σε µια
δύσκολη συγκυρία. Δεν θα µπορούσαµε να κάνουµε κάτι διαφο-
ρετικό από την αρωγή για λόγους ανασυγκρότησης των υποδο-
µών που σχετίζονται άµεσα µε την πολιτική προστασία και τη
διαχείριση των καταστροφών. 

Ολοκληρώνοντας την εισήγησή µου για τα σχέδια νόµου, τόσο
για την κύρωση της συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής και της Κυ-
πριακής Δηµοκρατίας στον τοµέα της πρόληψης φυσικών και αν-
θρωπογενών καταστροφών όσο και για το µνηµόνιο συνεργασίας
για την ανοικοδόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας
Κύπρου, θα ήθελα να τονίσω πως οι συµφωνίες αυτές είναι
άκρως επίκαιρες και θα συµβάλουν πραγµατικά στη διευκόλυνση
των διαδικασιών διαχείρισης καταστροφών και κρίσεων ανάµεσα
στα δύο κράτη.

Θα ήθελα να τονίσω, επίσης, πως τα ζητήµατα αρωγής και συ-
νεργασίας σε θέµατα διαχείρισης κρίσεων και καταστροφών
είναι µια επιτακτική ανάγκη, καθώς η κλιµατική αλλαγή δεν γνω-
ρίζει πλέον σύνορα. Και τα δύο σχέδια νόµου που συζητούνται
σήµερα περιλαµβάνουν επιδιώξεις που σχετίζονται µε στόχους
βιώσιµης ανάπτυξης των Ηνωµένων Εθνών, πράγµα που αποδει-
κνύει τη χρησιµότητά τους στην πράξη. Και για το τυπικό ανα-
φέρω πως υπερψηφίζουµε το σχέδιο νόµου. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Βασιλειάδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και
έξι εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Κα-
µατερού. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συνεχίσουµε µε τον ειδικό αγορητή της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας Σπαρτιάτες κ. Ιωάννη Δηµητροκάλλη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΗΤΡΟΚΑΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Αρχικά θα ήθελα να καταγγείλω και από το Βήµα της Βουλής
την απαράδεκτη απόφαση του Βρετανού πρωθυπουργού Σούνακ
να ακυρώσει την προγραµµατισµένη συνάντηση µε τον Πρωθυ-
πουργό της Ελλάδας. Εµείς ως «Σπαρτιάτες» πραγµατικά συµ-
παραστεκόµαστε στο δράµα που βιώνει ο Πρωθυπουργός τις
τελευταίες ηµέρες. Από την άλλη ως έµπειρος πολιτικός όφειλε
να γνωρίζει ότι ο κυβερνήτης της πέµπτης πιο ισχυρής οικονο-
µίας του κόσµου δεν υπήρχε περίπτωση να ανεχτεί τα κακόγου-
στα σόου, τις τσάµπα µαγκιές και τους κουτσαβακισµούς, στα
οποία µας έχει συνηθίσει την τελευταία πενταετία ο Πρωθυπουρ-
γός. 

Η Μεγάλη Βρετανία, κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι Ελλάδα. Σε
µία ακόµη προσπάθεια να κάνουν το άσπρο µαύρο, βλέπουµε τα
µπουκωµένα µε κρατικό χρήµα µέσα µαζικής ενηµέρωσης να επι-
χειρούν να παρουσιάσουν ως τεράστια επιτυχία τη συνάντηση
του Έλληνα Πρωθυπουργού µε τον αρχηγό της αντιπολίτευσης
της Μεγάλης Βρετανίας. Αν ο αρχηγός ξένου κράτους ερχόταν
στη χώρα µας, έχοντας προγραµµατίσει συνάντηση µε τον Έλ-
ληνα Πρωθυπουργό και αντί αυτού τελικά κατέληγε να συναντη-
θεί µε τον κ. Κασσελάκη, είναι βέβαιο πως δεν θα δικαιούταν να
επιστρέψει στη χώρα του, πανηγυρίζοντας και θριαµβολογών-
τας. Είναι βέβαιο πως όλο αυτό που έχει συµβεί, έχει δηµιουρ-
γήσει µεγάλο θέµα στη χώρα µας για την εικόνα της χώρας µας
στο εξωτερικό. Και έχω να δηλώσω πως πρόκειται για µια διπλω-
µατική ήττα που απορρέει από την αλαζονεία και την αντίληψη
πολιτικής υπεροχής της Νέας Δηµοκρατίας και του κ. Μητσο-
τάκη. 

Η επιστροφή των Γλυπτών του Παρθενώνα είναι εθνική υπό-
θεση την οποία, δυστυχώς, η Νέα Δηµοκρατία τη χρησιµοποιεί
για κοµµατικά οφέλη. Και ιδού τα αποτελέσµατα. Αλήθεια, τι
έχουν να µας πουν τα κυβερνητικά στελέχη για τη δήθεν δια-
πραγµάτευση για τα γλυπτά; Μάλιστα, από την αρχή της χρονιάς
διέρρεαν πως η διαπραγµάτευση πάει καλά, ενώ το Σαββατοκύ-
ριακο υπήρχαν δηµοσιεύµατα από το φιλοκυβερνητικό Τύπο ότι
επίκειται συµφωνία µε κορµό τον δανεισµό. Και τελικά καταλή-
ξαµε να «τρώει πόρτα» ο κ. Μητσοτάκης και να διασύρεται η
χώρα µας στον διεθνή Τύπο. Το ζήτηµα της επιστροφής των Γλυ-
πτών του Παρθενώνα πρέπει να ενώνει όλους τους Έλληνες. Και
εσείς πρέπει να δώσετε σαφείς απαντήσεις για όσα κωµικοτρα-
γικά έγιναν τις τελευταίες ηµέρες. 

Σήµερα βρισκόµαστε στην Ολοµέλεια για την ψήφιση των µνη-
µονίων συνεργασίας µεταξύ Ελλάδας και Κύπρου για την ανταλ-
λαγή παροχής βοήθειας σε περιπτώσεις φυσικών καταστροφών,
αλλά και τη δωρεά για την κατασκευή και τη συντήρηση ενός πυ-
ροσβεστικού σταθµού στην Κύπρο, καθώς και δύο πυροσβεστι-
κών οχηµάτων. Ξεκαθαρίζουµε πως κάθε διακρατική συµφωνία
µε την Κύπρο, η οποία εµβαθύνει και ενδυναµώνει τις διαχρονι-
κές σχέσεις µεταξύ των δύο χωρών, µας βρίσκει σύµφωνους,
διότι οι Κύπριοι είναι αδέλφια µας. 

Θέλω όµως να περάσω τώρα σε δύο παρατηρήσεις που
θεωρώ ότι έχουν αξία. Βλέπουµε πως το Υπουργείο Οικονοµίας
ενέκρινε το κονδύλι άνω των 600.000 ευρώ ετησίως για τη συν-
τήρηση του πυροσβεστικού σταθµού στην Κύπρο. Και καλά
έκανε. Παράλληλα, όµως, στην Ελλάδα έχουµε αφήσει τα δάση
µας απροστάτευτα, χωρίς δασοφύλακες, και τα πυροσβεστικά
τµήµατα ξεγυµνωµένα και µε εξοπλισµό κακής ποιότητας. Η µό-
νιµη δικαιολογία είναι πως δεν κάνετε προσλήψεις επειδή θα ερ-
γάζονται µόνο το καλοκαίρι, κάτι το οποίο δεν ισχύει µιας και τα
καθήκοντα ενός δασοφύλακα είναι πολυδιάστατα και δεν αφο-
ρούν µόνο τους µήνες του καλοκαιριού. 

Απαιτούµε, λοιπόν, εφόσον η Κυβέρνηση κάνει τέτοιου είδους
δαπάνες, άµεσα αναδιοργάνωση των δασοφυλακείων και την
απαραίτητη στελέχωσή τους, καθώς και την πρόσληψη εποχικών
πυροσβεστών που τους εκθειάζετε τα καλοκαίρια και τον υπό-
λοιπο χρόνο τούς πετάτε χηµικά, όταν διεκδικούν τα δικαιώµατά
τους. 

Το δεύτερο σηµείο στο οποίο θέλω να σταθώ είναι πως και ο
ελληνικός και ο κυπριακός λαός, ένα µνηµόνιο συνεργασίας είναι
αυτό που επιζητούν εδώ και πολλές δεκαετίες και δεν είναι άλλο
από την κοινή οριοθέτηση αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης µε-
ταξύ Ελλάδας και Κύπρου, οριοθέτηση η οποία είναι σύµφωνη

µε το Διεθνές Δίκαιο και παράλληλα «θα κόψει τον αέρα» στον
Τούρκο Πρόεδρο, του οποίου η προκλητικότητα έχει ξεπεράσει
κάθε όριο τον τελευταίο καιρό, αποκαλώντας Τουρκία τα νησιά
του βορειοανατολικού Αιγαίου, τη Θράκη, ακόµα και τη Θεσσα-
λονίκη.

Θεωρούµε πως η Κυβέρνηση είναι εθνικά επικίνδυνη και µόνο
που µπαίνει στη διαδικασία να υποδέχεται τον Ερντογάν σε επί-
σηµη επίσκεψη στη χώρα µας, αλλά και να κάθεται στο τραπέζι
των διαπραγµατεύσεων µαζί του, που µοναδικό αποτέλεσµα θα
έχει την εκχώρηση εθνικής κυριαρχίας, µιας κι εµείς δεν διεκδι-
κούµε τίποτα, ενώ εκείνος ζητάει τα πάντα.

Σε αυτές τις κρίσιµες στιγµές χρειαζόµαστε συµφωνίες µε την
Κύπρο για κοινές στρατιωτικές ασκήσεις και εκµετάλλευση των
υδρογονανθράκων µας. Ως πότε οι ελληνικές κυβερνήσεις θα
παρουσιάζουν αυτό το σύνδροµο ηττοπάθειας στα εθνικά θέ-
µατα; 

Να µην ξεχνάµε πως η κοινή οριοθέτηση αποκλειστικής οικο-
νοµικής ζώνης µεταξύ Κύπρου και Ελλάδας είναι οριοθέτηση ευ-
ρωπαϊκής ΑΟΖ, οπότε η αντίστοιχη κριτική για ηττοπαθή στάση
ισχύει και για την Ευρωπαϊκή Ένωση που παραδοσιακά «χαι-
δεύει» την Τουρκία. 

Εµείς θα υπερψηφίσουµε, όπως είπα και στην επιτροπή, το
παρόν σχέδιο νόµου και οποιοδήποτε σχέδιο νόµου και οποιαδή-
ποτε κύρωση φέρνετε σε συµφωνία µε την Κύπρο, γιατί εµείς θε-
ωρούµε τους Κυπρίους αδελφούς µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Δηµητροκάλλη.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από τη Νίκη
κ. Δελβερούδης.

ΚΟΜΝΗΝΟΣ ΔΕΛΒΕΡΟΥΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αξιότιµοι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζη-

τάµε σήµερα για την κύρωση της συµφωνίας µεταξύ της Ελληνι-
κής και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία στον
τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και ανθρωπογενών
καταστροφών. Η συγκεκριµένη συµφωνία έχει υπογραφεί στη
Λευκωσία το 2017 και από µέρους της Ελλάδας υπογράφει ο
τότε Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών Νικόλαος Τόσκας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Οι φυσικές καταστροφές, είτε οφείλονται σε φυσικά είτε σε
ανθρωπογενή αίτια, εµφανίζονται ολοένα και πιο συχνά, γίνονται
πιο ακραίες και περίπλοκες και φυσικά αγνοούν δυστυχώς τα
εθνικά σύνορα. Έτσι, για την αντιµετώπιση αυτών των καταστρο-
φών καθίσταται αναγκαία η συνεργασία µε άλλα κράτη, όπως εν
προκειµένω µε την Κυπριακή Δηµοκρατία. 

Η συµφωνία αναφέρεται στη συνεργασία στον τοµέα της πο-
λιτικής προστασίας και συγκεκριµένα στα πεδία της πρόληψης,
ετοιµότητας, αντιµετώπισης και αποκατάστασης των καταστρο-
φών. Προβλέπεται να υλοποιηθούν µια σειρά δραστηριοτήτων,
όπως ανάπτυξη κοινών µεθόδων και στρατηγικών, ενηµέρωση
και ευαισθητοποίηση του πληθυσµού, προγράµµατα εκπαίδευ-
σης προσωπικού και εθελοντών, διοργάνωση κοινών ασκήσεων,
ανταλλαγή πληροφοριών, διοργάνωση συνεδρίων και βέβαια
αµοιβαία βοήθεια σε περιπτώσεις εκτάκτων αναγκών. Ακόµη
ρυθµίζονται οικονοµικά θέµατα, όπως η κάλυψη εξόδων και η
απαλλαγή από αυτά.

Σύµφωνα µε την απόφαση 420/2019 του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου, τα κράτη-µέλη θα πρέπει να ανταλλάσσουν πληροφο-
ρίες σχετικά µε µέτρα πρόληψης και ετοιµότητας και είναι
απαραίτητο να ενισχυθεί η συλλογική ικανότητα ετοιµότητας και
αντιµετώπισης καταστροφών. 

Βλέπουµε, λοιπόν, πως η Ευρωπαϊκή Ένωση προσανατολίζε-
ται προς την κατεύθυνση της συνεργασίας µεταξύ των κρατών-
µελών. Αυτό µας βρίσκει σύµφωνους πολύ περισσότερο δε που
η συνεργασία αυτή θα υλοποιηθεί µε την Κυπριακή Δηµοκρατία,
ένα κράτος οµοεθνές µε το οποίο µας συνδέουν αδελφικοί δε-
σµοί σε όλη την ιστορική µας πορεία. Η αλληλεγγύη µεταξύ µας
µπορεί να θεωρηθεί δεδοµένη και απλά επισφραγίζεται µε αυτή
τη συµφωνία. Οι στενοί µας δεσµοί γίνονται ολοφάνεροι και από
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το γεγονός πως µια συµφωνία που υπέγραψε ένας Υπουργός της
κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ έρχεται να κυρώσει η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας. Πιστεύουµε πως η µεγάλη πλειοψηφία του
ελληνικού λαού σε αυτό οµοφρονεί, όπως και τα περισσότερα
κόµµατα. 

Η Κύπρος δεν κείται µακράν από τις καρδιές των Ελλήνων και
υφίσταται µια άδικη κατοχή από την Τουρκία εδώ και πενήντα
χρόνια, γεγονός το οποίο ξεχνούν δυστυχώς στελέχη και Υπουρ-
γοί της Κυβέρνησης και επιδίδονται σε ατέρµονες συζητήσεις µε
τη γείτονα χώρα µε κρυφές ατζέντες πιθανότατα εθνικά επιζή-
µιες. Όπως η πρώτη έτσι και η δεύτερη κύρωση, λόγω των αδελ-
φικών δεσµών µε τους Κυπρίους, ακόµα και το µνηµόνιο για την
ανοικοδόµηση και τον εξοπλισµό του πυροσβεστικού σταθµού
Επταγωνείας και η προµήθεια δύο πυροσβεστικών οχηµάτων, µια
δαπάνη ύψους 650.000 ευρώ, µας βρίσκει σύµφωνους παρ’ όλη
τη δύσκολη οικονοµική µας κατάσταση. Ο ελληνικός λαός είναι
φιλότιµος και βοηθάει πάντα ακόµα και από το υστέρηµά του
όπου υπάρχει ανάγκη. Εν αντιθέσει µε τους κυβερνήτες του και
το περιβάλλον τους που κοιτούν πώς θα αποµυζούν τον κόπο
τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί

της διαδικασίας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Θα ήθελα να θέσω ένα θέµα που διέ-

φυγε της προσοχής σας. Όση ώρα ο Kοινοβουλευτικός µας
Eκπρόσωπος µίλαγε ο κύριος Υπουργός έλειπε από τη θέση του.
Νοµίζω ότι αυτό δεν επιτρέπει τη σωστή λειτουργικότητα, δεν
δείχνει τον προσήκοντα σεβασµό. Μπορεί να είµαστε µικροί και
κοµµατίδιο, όπως επαίρεται ο κύριος Πρωθυπουργός αλλά
θεωρώ ότι το Κοινοβούλιο θα πρέπει να σέβεται όλες τις φωνές
που εκπροσωπούνται µέσα στη Βουλή. Θα ήθελα να µην περάσει
απαρατήρητο. Είχατε υποχρέωση εσείς εφόσον το είδατε να το
σηµειώσετε από µόνος σας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Να σας ενηµερώ-

σουµε ότι και οι Υπουργοί, όπως οι Βουλευτές, οι
Kοινοβουλευτικοί Eκπρόσωποι, οι πρόεδροι Κοινοβουλευτικών
Οµάδων είναι άνθρωποι και έχουν και ανάγκες. Εάν έτυχε κατά
την οµιλία του Κοινοβουλευτικού σας Εκπροσώπου να λείψει για
τρία λεπτά ο Υπουργός, δεν νοµίζω ότι είναι θέµα. Βεβαίως επί
της αρχής έχετε δίκιο. Δεν διαφωνούµε σ’ αυτό. Κανένας δεν δια-
φωνεί στην Αίθουσα. Για το συγκεκριµένο θέµα, επιτρέψτε µου,
µην είστε τόσο αυστηρός στην κριτική σας απέναντι τουλάχιστον
στον Υπουργό. Δεν έχω καµµία διάθεση υπεράσπισης αλλά σαν
διαδικασία, νοµίζω, ο Υπουργός είναι εδώ από την αρχή. Έως το
τέλος θα είναι. Παρέστη µια ανάγκη. Με συγχωρείτε, δεν κατα-
λαβαίνετε; Τι άλλο να πούµε; 

Να δώσουµε συνέχεια στη συζήτηση. Καλούµε στο Βήµα τον
κ. Γραµµένο, εισηγητή από την Κοινοβουλευτική Οµάδα Ελληνική
Λύση. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΡΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
κύριοι συνάδελφοι, κυρίες και κύριοι, το νοµοσχέδιο αφορά σε
κύρωση συµφωνίας η οποία υπεγράφη στη Λευκωσία το 2017.
Πρόκειται, δηλαδή, για µία ακόµη συµφωνία η οποία, κύριοι συ-
νάδελφοι, βρίσκεται στα συρτάρια ενός Υπουργείου και µετά από
επτά ολόκληρα χρόνια θυµήθηκε η σηµερινή Κυβέρνηση να τη
φέρει. Είχε την τύχη και την ευκαιρία να τη φέρει στη Βουλή γιατί
κυβέρνησε τέσσερα ολόκληρα χρόνια αλλά δεν το έκανε. Προ-
φανώς τεχνηέντως κρατάνε κάποιες συµφωνίες στα συρτάρια
των Υπουργείων για δικούς τους λόγους. 

Αυτή η συµφωνία, λοιπόν, έρχεται µετά από επτά χρόνια να
κυρωθεί στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Είναι ένα ακόµη στοιχείο που
αποδεικνύει πόσο υπολογίζει η Κυβέρνηση τη σηµασία των συ-
νεργασιών και δε µε την αδελφή µας Κύπρο στον τοµέα της πρό-
ληψης και της αντιµετώπισης φυσικών καταστροφών. 

Σε κάθε περίπτωση η συµφωνία µε την Κύπρο κινείται σε θε-
µιτό πλαίσιο αρκεί να εφαρµόζεται αποτελεσµατικά. Αυτό πρέπει
να µας ενδιαφέρει. Υπενθυµίζεται ότι τον Αύγουστο που µας πέ-
ρασε, κύριε Υπουργέ -το είπαµε και στην επιτροπή, το λέµε πάλι

σήµερα- υπήρξαν µέσα µαζικής ενηµέρωσης στην Κύπρο τα
οποία είπαν ότι τα ελληνικά Καναντέρ, που στείλαµε στην Κύπρο,
ώστε να συνδράµουν στις καταστροφές, στις µεγάλες πυρκαγιές
της Κύπρου λόγω τεχνικών προβληµάτων –ακούστε, κύριοι- βρι-
σκόντουσαν καθηλωµένα και δεν µπορούσαν να ενεργήσουν
ούτε να µπουν στη διαδικασία να κατασβήσουν τις πυρκαγιές. Γί-
ναµε διεθνώς ρεζίλι. Η Ελληνική Λύση εξέδωσε και δελτίο Τύπου
την περίοδο εκείνη, τον Αύγουστο δηλαδή. Ουδείς από τα ελλη-
νικά µέσα µαζικής ενηµέρωσης ασχολήθηκε.

Το θέµα είναι να υπάρχει αλληλοβοήθεια στην πράξη µε τρόπο
αποτελεσµατικό και όχι αποσπασµατικό. Προκύπτουν κάποια ζη-
τήµατα βέβαια, τα οποία πρέπει να διευκρινιστούν, ιδίως αναφο-
ρικά µε τη µεικτή επιτροπή για τον συντονισµό της συνεργασίας
και τα έξοδα για σκοπούς που δεν σχετίζονται άµεσα µε την πα-
ροχή βοήθειας σε περιπτώσεις εκτάκτων αναγκών. 

Με αφορµή αυτή τη συνεργασία θα ήθελα να υπενθυµίσω σε
όλους ότι για εµάς, την Ελληνική Λύση, η Κύπρος είναι Ελλάδα
και το ξεκαθαρίζουµε. Είµαστε εγγυήτρια δύναµη, όπως προανέ-
φερε και ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης και συνεχίζουµε να
είµαστε για τα αδέλφια µας στην Κύπρο. Πρέπει η Ελλάδα µαζί
µε την Κύπρο να πιέσουµε όλες τις κυβερνήσεις και όλα τα κόµ-
µατα, ώστε και ο αγωγός «EastMed» επιτέλους να γίνει πράξη,
όχι άλλη καθυστέρηση. 

Επίσης, ο Πρόεδρός µας Κυριάκος Βελόπουλος έχει ζητήσει
πολλές φορές να γίνει ανακήρυξη ΑΟΖ µεταξύ Ελλάδας και Κύ-
πρου, αλλά δυστυχώς η Κυβέρνηση φοβάται να το πει. Περιµένει
την Αντιπολίτευση.

Γιατί δεν προχωράει, λοιπόν, η Κυβέρνηση σε κοινή υπογραφή
ανακήρυξης της ΑΟΖ, κύριε Υπουργέ, µε την Κύπρο µας; Γιατί
εγκαταλείψατε το Ενιαίο Αµυντικό Δόγµα; Εάν γίνουν αυτά, είναι
βέβαιο πως η Κύπρος µαζί µε την Ελλάδα θα αποκτήσουν ένα τε-
ράστιο στρατηγικό πλεονέκτηµα στην περιοχή. Το γνωρίζουµε
όλοι αυτό. Εάν, λοιπόν, δεν γίνουν, θα είστε όλοι σας συνυπεύ-
θυνοι στην Κυβέρνηση µαζί µε τα υπόλοιπα κόµµατα που δεν πιέ-
ζουν, δυστυχώς, σε αυτή την κατεύθυνση. 

Πάµε τώρα στη δεύτερη κύρωση του µνηµονίου συνεργασίας.
Στην Ελληνική Λύση, λοιπόν, τασσόµαστε υπέρ οποιασδήποτε
συµφωνίας και προµήθειας εξοπλισµού έχει να κάνει µε την
αδελφή µας Κύπρο. Αντιλαµβανόµαστε απόλυτα την ανάγκη ενί-
σχυσης της Κύπρου που αφορά στην ανοικοδόµηση του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος που καταστράφηκε ολοσχερώς σ’ αυτή την
καταστροφική πυρκαγιά.

Δυστυχώς η Ελλάδα είναι µια παθούσα χώρα, αφού έχουµε
θρηνήσει ανθρώπινες ζωές, έχουµε απωλέσει τεράστια περιου-
σία και δηµόσια και ιδιωτική από πυρκαγιές. Και, δυστυχώς, όλα
αυτά έχουν γίνει από την αδράνεια της εκάστοτε κυβέρνησης,
όχι µόνο της σηµερινής Κυβέρνησης και των προηγούµενων κυ-
βερνήσεων. Πρέπει, λοιπόν, να στελεχωθεί άµεσα το Πυροσβε-
στικό Σώµα, να ενισχυθεί το Πυροσβεστικό Σώµα για πολλούς
και διάφορους λόγους κυρίως για την ασφάλεια των Ελλήνων
πολιτών.

Εν προκειµένω προβλέπεται η χορήγηση των 650.000 ευρώ
για την εκπλήρωση του προαναφερθέντος σκοπού. Συµφω-
νούµε. Το ξαναλέµε αυτό. Θα πρέπει, εντούτοις, να επισηµά-
νουµε ορισµένα στοιχεία κυρίως ως προς τη χρονική διάρκεια.
Το είπαµε και το επισηµάναµε και χθες στην επιτροπή ότι δεν κα-
θορίζεται ακριβώς σε πόσο καιρό θα ολοκληρωθεί το έργο. Το
έργο θα πρέπει να ολοκληρωθεί, κύριε Υπουργέ, σε εύλογο και
άµεσο χρόνο. Ωστόσο είναι σηµαντικό τα χρήµατα που θα δο-
θούν να χρησιµοποιηθούν κυρίως για την ανοικοδόµηση του Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος. Τα χρήµατα αυτά δίνονται αποκλειστικά
στο όνοµα και για τον λογαριασµό της κυπριακής κυβέρνησης
και είµαστε απολύτως βέβαιοι ότι πραγµατικά θα πιάσουν τόπο,
γιατί επιτελούν ιερό σκοπό. 

Σε αντίθεση, βέβαια, µε τους λανθασµένους χειρισµούς της
εκάστοτε κυβέρνησης όπου σε ανάλογες περιπτώσεις το µεγα-
λύτερο µέρος των χρηµάτων που προορίζονται για τέτοιους σκο-
πούς καταλήγουν πού, αγαπητοί συνάδελφοι; Καταλήγουν
κυρίως στις τσέπες των επιχειρηµατιών, των προµηθευτών του
δηµοσίου και λίγα από αυτά τα χρήµατα καταλήγουν τελικά για
τον ιερό σκοπό που εµείς τα δίνουµε. 
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Δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι είµαστε χώρα που όσον αφορά τις
πυρκαγιές και τις πληµµύρες έχουµε υποστεί ανεπανόρθωτες ζη-
µιές και καταστροφές λόγω κακής πολιτικής και διαχείρισης εκ
µέρους της Κυβέρνησης. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι εµείς ως Ελληνική Λύση σας
καλούµε να δώσετε άµεσα προτεραιότητα για τη στελέχωση του
Πυροσβεστικού Σώµατος, διαφορετικά κάθε καλοκαίρι θα
έχουµε τα ίδια. Θα θρηνούµε νεκρούς, θα χάνουµε περιουσίες
και, δυστυχώς, θα καταλήγουµε να συζητάµε για άλλη µια φορά
τα ίδια και τα ίδια. Επιτέλους πια, κάντε πράξη όσα δεσµεύεστε
απέναντι στον ελληνικό λαό. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώθηκαν οι
οµιλίες των εισηγητών. Πριν δώσουµε τον λόγο στον κ. Τουρνά,
επιτρέψτε µου να κάνω µια ανακοίνωση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τα άνω δυτικά θεωρεία πα-
ρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα επτά µαθήτριες και µαθητές και δύο
συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 6ο Γενικό Λύκειο Ζωγράφου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα δώσουµε τον λόγο για να ολοκληρώσουµε τη συνεδρίαση
στον Υφυπουργό Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας
κ. Τουρνά.

Ελάτε, κύριε Υφυπουργέ. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΥΡΝΑΣ (Υφυπουργός Κλιµατικής Κρίσης και

Πολιτικής Προστασίας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σας ευχαριστώ για την παρουσία

σας στις εργασίες της επιτροπής χθες και σήµερα στη Βουλή,
για την ψήφιση και την κύρωση των δύο συµφωνιών µεταξύ Ελ-
λάδος και Κύπρου. 

Πριν προχωρήσω, όµως, σε αυτό το θέµα, θα ήθελα να ανα-
φερθώ κυρίως στα θέµατα που έθιξαν και αφορούν σε αυτές τις
συµφωνίες, αλλά και γενικότερα, γιατί περίµενα πως θα γίνει πε-
ρισσότερη κουβέντα όσον αφορά αυτές καθαυτές τις συµφωνίες
και δεν θα µιλήσουµε σε ένα πολιτικό πασπαρτού επί όλων των
θεµάτων που αφορούν την πολιτική επικαιρότητα. 

Αναφέρθηκαν πολλά όσον αφορά κάποια πράγµατα ιστορικής
σηµασίας, όπως, για παράδειγµα, το Ενιαίο Αµυντικό Δόγµα. Εγώ
θα ήθελα να το δω κάποια στιγµή, µιας και το αναφέρεται συχνά.
Υπάρχει αυτό το Ενιαίο Αµυντικό Δόγµα ή ήταν µια «ρουκέτα»
της εποχής εκείνης, η οποία δεν γράφτηκε ποτέ. Το δόγµα για
να γραφτεί θέλει δουλειά, θέλει επιτροπές, διµερείς συµφωνίες,
να καθίσουν κάτω να συντάξουν κάτι. Πολιτικά, λοιπόν, υπήρξε
µια εξαγγελία και από εκεί και πέρα εκεί τελείωσε. Δεν υπήρξαν
τα αντίστοιχα συµβούλια έτσι ώστε να γίνει κάτι. Τριάντα χρόνια
µετά θυµόµαστε µια πολιτική εξαγγελία.

Επίσης, αναφέρθηκε κάποια ΝΟΤΑΜ η οποία έχει εκδοθεί και
δεν ελέχθη ότι αυτές οι ΝΟΤΑΜ είναι συνήθης και εκδίδονται για
µικρές ασκήσεις “acik deniz” σε διεθνή ύδατα. Εφόσον είναι πα-
ράνοµες απορρίπτονται από τις ελληνικές αρχές ελέγχου του
FIR. Εφόσον είναι νόµιµες δεν µπορούν να απορριφθούν και σπα-
νίως χρησιµοποιούνται. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, εκδίδονται
για ασκήσεις µικρής κλίµακας. 

Υπήρχαν και πολλά άλλα θέµατα από τα οποία αναφέρθηκαν,
όπως όσον αφορά το πρόγραµµα του Πρωθυπουργού, τον οποίο
Πρωθυπουργό δεν χρειάζεται να τον υπερασπιστώ εγώ, τον υπε-
ρασπίζονται τα έργα του. Είναι ο Πρωθυπουργός ο αεικίνητος,
ο οποίος δεν σταµατά ποτέ, δεν έχει άδειες, δεν έχει διακοπές,
κάτι το οποίο υπαινίχθηκε ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης. 

Είναι εκείνος ο οποίος αντιµετώπισε τις απανωτές παγκόσµιες
κρίσεις, τις κρίσεις τις εισαγόµενες. Είναι εκείνος ο οποίος αντι-
µετώπισε την υγειονοµική κρίση του COVID µε πρωτοποριακό
τρόπο, µε µεγάλη ταχύτητα και αποφασιστικότητα και έδειξε το
δρόµο και στους υπόλοιπους Ευρωπαίους. Είναι εκείνος ο
οποίος αντιµετώπισε την υβριδική απειλή στα σύνορα από τη γει-
τονική χώρα µε αναίµακτο τρόπο, µε επιτυχηµένο τρόπο. 

Είναι εκείνος ο οποίος αντιµετώπισε και οργάνωσε καλύτερα

και τις συµφωνίες, αλλά και την έλευση και τη φιλοξενία των µε-
ταναστών. Περιόρισε µε συµφωνίες την έλευση µεταναστών και
βέβαια εκείνο το χάος που υπήρχε, εκείνο το µπάχαλο όσον
αφορά τις δοµές, το οργάνωσε µε τον τρόπο οργάνωσης και
αυτή τη στιγµή προχωρούµε µε πολιτισµένο τρόπο, µε ευρω-
παϊκό τρόπο στην υποδοχή και στη φιλοξενία όσων ζητούν
άσυλο. 

Είναι εκείνος ο οποίος αντιµετώπισε την κρίση του πολέµου
στην Ουκρανία µε επιτυχηµένο τρόπο. Είναι εκείνος που τις οι-
κονοµικές επιπτώσεις στην εθνική οικονοµία τις αντιµετώπισε µε
µεγάλη επιτυχία, ανακουφίζοντας τον ελληνικό λαό µε τα µέτρα
που έλαβε για την ενεργειακή κρίση. 

Είναι εκείνος, εν τέλει, που ανοικοδόµησε τη χώρα, την έβγαλε
από εκεί που βρισκόταν και ανακτήσαµε το κύρος µας ευρω-
παϊκά. Παγκόσµια πλέον αναγνωρίζεται η χώρα. Είναι εκείνος ο
οποίος αναβάθµισε την εθνική οικονοµία. 

Αυτά τα λίγα για να έρθω από εδώ και στο εξής στα θέµατα
που µας απασχόλησαν και στην επιτροπή, αλλά και εδώ. Θα
ήθελα, λοιπόν, να κάνω µερικές γενικές αναφορές και να δώσω
κάποιες απαντήσεις όσον αφορά το τι κάνουµε για την κλιµατική
κρίση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Θα παρακαλέσω, επειδή τέθηκαν αρκετά ερωτήµατα, να µου
δώσετε λίγο χρόνο παραπάνω. 

Θα υπενθυµίσω ότι η Γενική Γραµµατεία Πολιτικής Προστα-
σίας ήταν ένα µικρό γραφείο στην οδό Μητροπόλεως. Ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης διέγνωσε έγκαιρα το πρόβληµα. Έγκαιρα και
πρωτοποριακά ίδρυσε ένα Υπουργείο Κλιµατικής Κρίσης και Πο-
λιτικής Προστασίας, αναβάθµισε τη Γενική Γραµµατεία Πολιτικής
Προστασίας και της έδωσε τα κατάλληλα εργαλεία. 

Πρώτα από όλα της έδωσε το ΕΣΚΕΔΙΚ, το Εθνικό Κέντρο Δια-
χείρισης Κρίσεων. Δηµιουργήθηκε από το Υπουργείο ο µηχανι-
σµός αντιµετώπισης της κλιµατικής κρίσης. Δηµιουργήθηκε το
«ENGAGE», ένα επιχειρησιακό εργαλείο, µε το οποίο µπορεί στη
στρατηγική σχεδίαση και τον συντονισµό να ελέγχεις τις δυνά-
µεις και να προχωράς στη διαχείριση του φαινοµένου. Έγινε το
«112», το οποίο σώζει ζωές. Πέραν τούτου προχωρήσαµε στην
αναβάθµιση των επιχειρησιακών δυνάµεων του Πυροσβεστικού
Σώµατος. 

Αναφέρθηκαν πολλά όσον αφορά τις προσλήψεις. Εκείνο που
έχω να πω είναι ότι αυξάνουµε τον αριθµό του προσωπικού του
Πυροσβεστικού Σώµατος, χρόνο µε τον χρόνο, µε έναν στρατη-
γικό σχεδιασµό. Βρήκαµε ένα Πυροσβεστικό Σώµα µε δεκατρείς
χιλιάδες επτακόσια άτοµα. Αυτή ήταν η οροφή, αυτή ήταν και η
δύναµή του. 

Εµείς µε µελέτη ανεβάσαµε την οργανική δύναµη στις δεκαε-
πτά χιλιάδες τριακόσια άτοµα και από εκεί και πέρα µε στρατη-
γικό σχεδιασµό, χρόνο µε τον χρόνο, προχωρούµε στις
προσλήψεις όπως πρέπει. Αυτό κάναµε πέρυσι, µε την πρόσληψη
οκτακοσίων τριάντα δύο νέων πυροσβεστών και στελεχών, που
εντάχθηκαν στο Πυροσβεστικό Σώµα. Ήταν οι πεντακόσιοι
ΕΜΟΔΕ, ήταν οι εκατόν τριάντα δύο πτυχιούχοι που εντάχθηκαν
και αξιοποιήθηκαν στο Πυροσβεστικό Σώµα και είναι και οι δια-
κόσιοι περίπου νέοι που βγήκαν από τις παραγωγικές σχολές. 

Πέραν τούτου, προχωρούµε και φέτος. Ήδη βρισκόµαστε σε
διαδικασία προκήρυξης του διαγωνισµού για επτακόσιους νέους
πυροσβέστες. Εννιακόσιοι θα µπουν συνολικά φέτος στο Πυρο-
σβεστικό Σώµα, διακόσιοι από τις σχολές και επτακόσιοι, οι
οποίοι θα προσληφθούν.

Και από πού προσλαµβάνουµε; Μας λέτε ότι δεν µονιµοποι-
ούµε τους εποχικούς πυροσβέστες. Εµείς πιστεύουµε στην επο-
χικότητα, γιατί πράγµατι οι ανάγκες του Πυροσβεστικού
Σώµατος αυξάνονται κατά τη διάρκεια του θέρους. Τι κάνουµε
όµως; Τους νέους τους οποίους προσλαµβάνουµε, τους παίρ-
νουµε από τη δεξαµενή των εποχικών πυροσβεστών. Αυτό κά-
ναµε πέρυσι µε τους πεντακόσιους. Αυτό θα κάνουµε και φέτος
µε τους επτακόσιους. 

Έτσι, λοιπόν, αξιοποιούµε την εµπειρία τους, την τεχνογνωσία
τους και όλα αυτά τα οποία διαθέτουν, από τη χρησιµοποίησή
τους κατά τη θερινή περίοδο. Παράλληλα, όµως, θα εξακολου-
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θούµε να προσλαµβάνουµε και τους εποχικούς, γιατί δεν παύουν
να υφίστανται οι εποχικές ανάγκες. Έτσι ισχυροποιούµε το Πυ-
ροσβεστικό Σώµα. 

Μου λέτε, ιδιαίτερα από το ΠΑΣΟΚ, ότι δεν τους µονιµοποι-
ούµε όλους, δεν τους εντάσσουµε. Μου το λέτε από παντού, από
όλες τις παρατάξεις. Όµως θα σας θυµίσω ότι µε τον ν.3938 του
2011 και συγκεκριµένα µε το άρθρο 15 προσελήφθησαν χωρίς
κανένα κριτήριο τέσσερις χιλιάδες εποχικοί πυροσβέστες, τρεις
χιλιάδες τετρακόσιοι εποχικοί και εξακόσιοι πολίτες. Εντάχθηκαν
και προξένησαν ουσιαστικά ένα «σοκ» στο Πυροσβεστικό Σώµα. 

Και τώρα µε εγκαλείτε γιατί δεν οµογενοποιούµε αυτούς που
προσλήφθηκαν τότε. Μπορούµε; Η απάντηση είναι «όχι, δεν µπο-
ρούµε». Και ξέρετε γιατί; Γιατί τότε χωρίς κανένα κριτήριο µπή-
καν ανεξαρτήτως ηλικίας και αυτή τη στιγµή έχουµε ανθρώπους
που ξεπερνούν το εξηκοστό έτος της ηλικίας, που είναι το συν-
ταξιοδοτικό έτος και φτάνουν µέχρι και εβδοµήντα τριών ετών.
Είναι τετρακόσια άτοµα από τους δύο χιλιάδες τετρακόσιους έξι
πενταετούς υποχρέωσης οι οποίοι παραµένουν στο σώµα. Δεν
µπορούµε να τους µονιµοποιήσουµε, διότι αν τους µονιµοποι-
ήσουµε αυτεπάγγελτα θα φύγουν από το σώµα και θα φύγουν
µε την ελάχιστη σύνταξη των 420 ευρώ. Είναι τεράστια θέµατα
που δηµιούργησε αυτή η πρόσληψη. 

Εµείς προχωρούµε στην ενίσχυση του Πυροσβεστικού Σώµα-
τος µε στρατηγικό σχεδιασµό, χρόνο µε τον χρόνο, για να καλύ-
ψουµε τις ανάγκες σε όλη την επικράτεια και παράλληλα να
φθάσουµε και την οροφή δυνάµεων µε τον τρόπο που πρέπει, να
προσληφθούν, να εκπαιδευτούν και να αξιοποιηθούν. 

Προχωράµε παραπέρα όσον αφορά την ενίσχυση του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος και της Γενικής Γραµµατείας Πολιτικής Προ-
στασίας µε τα κατάλληλα µέσα. Υπάρχει το πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ»,
για το οποίο σας άκουσα. Σας εξήγησα και χθες, όµως επανήλ-
θατε. Γι’ αυτό ακριβώς κι εγώ επανέρχοµαι και σας λέω ότι το
«ΑΙΓΙΣ» είναι ένα φιλόδοξο πρόγραµµα, είναι ένα πρόγραµµα το
οποίο έχει τριάντα εννέα υποπρογράµµατα. Θα αποκτήσουµε µε
αυτά και εναέρια µέσα και επίγεια. 

Θα σας πω ότι πέρυσι εντάχθηκαν διακόσια τριάντα οχήµατα
στο Πυροσβεστικό Σώµα. Φέτος προχωρά η διαδικασία για την
προµήθεια επιπλέον τετρακοσίων αξίας 62 εκατοµµυρίων. Και,
βέβαια, προχωράµε και στις επόµενες διαγωνιστικές διαδικασίες,
µε τις οποίες θα αποκτήσουµε συνολικά χίλια οκτακόσια οχήµατα
για το Πυροσβεστικό Σώµα. 

Δεν είναι µόνο αυτά. Είναι πολλά προγράµµατα που δεν είναι
του παρόντος να σας τα αναλύσω. Θα σας πω όµως βήµα-βήµα
ότι προχωράµε µε τα χρηµατοδοτικά εργαλεία που µας δίνει η
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, το Ταµείο Ανάκαµψης και το
νέο ΕΣΠΑ, για να αποκτήσουµε αυτά τα οποία πρέπει να αποκτή-
σουµε, για να οργανώσουµε καλύτερα και να εξοπλίσουµε την
Πολιτική Προστασία και το Πυροσβεστικό Σώµα, που αποτελεί
τον κυρίαρχο επιχειρησιακό βραχίονα της Πολιτικής Προστα-
σίας. 

Προχωράµε σε αυτά τα προγράµµατα και µας εγκαλείτε γιατί
αργούµε. Μα, δεν αργούµε. Γιατί υπάρχει η εθνική νοµοθεσία
την οποία πρέπει να ακολουθήσουµε, όλα αυτά τα «steps», το
Ελεγκτικό Συνέδριο, οι προδιαγραφές οι οποίες εκπονούνται και
βέβαια, η προκήρυξη των διαγωνισµών από την αρχή η οποία το
έχει αναλάβει, και είναι το ΤΑΙΠΕΔ, µε το οποίο έχουµε έρθει σε
συµφωνία, που προκηρύσσει τους διαγωνισµούς, αφού προηγη-
θεί η διαβούλευση και όλα αυτά. Ήδη βρίσκονται σε διαβού-
λευση ή θα προκηρυχθούν προγράµµατα αξίας περίπου 750
εκατοµµυρίων ευρώ µέχρι τον άλλο µήνα. 

Άκουσα από κάποιες πλευρές ότι καθυστερούµε και από κά-
ποιες άλλες πλευρές ότι πάµε σε απευθείας αναθέσεις. Μα,
κάπου πρέπει να καταλήξουµε. Και εµείς έχουµε επιλέξει ότι θα
πάµε µε τις προβλεπόµενες διαδικασίες, γιατί αυτές επιθυµεί και
η Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Άρα, λοιπόν, µε αυτές τις καθυστερήσεις θα «τρέχουµε» µε
χίλια, µε τις επιτροπές, µε το ΤΑΙΠΕΔ, έτσι ώστε να καταλήξουµε
τελικά στους διαγωνισµούς και την απόκτηση των συστηµάτων
τα οποία θέλουµε να αποκτήσουµε, για να ενισχύσουµε την Πο-
λιτική Προστασία. Αυτές είναι οι ενέργειες που κάνουµε όσον
αφορά την ενίσχυση του µηχανισµού καταστολής. 

Ένα σηµαντικό θέµα, όµως, είναι το βάρος που πρέπει να ρί-
ξουµε στην αύξηση της ανθεκτικότητας, στην πρόληψη δηλαδή.
Και αυτό έχει ξεκινήσει εδώ και τρία χρόνια µε γενναίες χρηµα-
τοδοτήσεις από την Κυβέρνηση, αντλώντας χρηµατοδότηση και
από το Ταµείο Ανάκαµψης, αλλά και από εθνικούς πόρους. 

Τι κάνουµε, λοιπόν, σε αυτό το κοµµάτι; Βρισκόµαστε σε
διαρκή συνεργασία µε το Υπουργείο Περιβάλλοντος και µε τις
δασικές υπηρεσίες, και στη σχεδίαση αλλά και στο πεδίο.
Έχουµε εγκαθιδρύσει αυτή τη σχέση εδώ και τρία χρόνια και
δουλεύουµε σε αυτή την κατεύθυνση. 

Έτσι, λοιπόν, ξεκινήσαµε το 2021 µε τις «ΔΡΥΑΔΕΣ,» ένα µικρό
πρόγραµµα. Προχωρήσαµε πέρυσι µε 72 εκατοµµύρια στο πρό-
γραµµα «ANTINERO Ι», το οποίο αφορούσε σε καθαρισµούς
δασών. 

Τα δάση µας έχουν εγκαταλειφθεί. Έχουν κατέβει στα χωριά
και οι οικισµοί έχουν µπει µέσα στα δάση. Έχουν πάψει τα επαγ-
γέλµατα τα οποία καθάριζαν το δάσος. Έχουν πάψει οι υλοτόµοι,
οι γεωργοί, οι κτηνοτρόφοι. Πλέον η νεολαία έχει φύγει από τα
χωριά. Εποµένως κάτι πρέπει να κάνουµε για να σώσουµε τα
δάση, να κόψουµε κάποια δέντρα, να καθαρίσουµε τα περιαστικά
και όπου αλλού χρειάζεται και παρουσιάζεται υψηλός κίνδυνος
για τους κατοίκους, για τη ζωή τους, την περιουσία τους, αλλά
και για το περιβάλλον. 

Έτσι, λοιπόν, 72 εκατοµµύρια, 50 εκατοµµύρια από το Ταµείο
Ανάκαµψης και 32 από τον κρατικό προϋπολογισµό πέρυσι.
Φέτος, άλλα 85 εκατοµµύρια. Είναι προγράµµατα που έγιναν από
κοινού -επαναλαµβάνω-, από το Πυροσβεστικό Σώµα και τη Γε-
νική Γραµµατεία Δασών. Από κει και πέρα, προχωράµε και για τα
επόµενα χρόνια. 

Σταδιακά θα πρέπει όλες αυτές οι τεράστιες εκτάσεις να ξα-
ναµπούν στον προγραµµατισµό, να καθαριστούν, να µειωθεί ο
κίνδυνος της πυρκαγιάς, έτσι ώστε και η καταστολή να είναι πιο
αποτελεσµατική. 

Ολοκληρώνω, λοιπόν, την ενηµέρωσή µου και σας λέω ότι
πράγµατι δύο είναι οι στοχεύσεις, η βελτίωση και η αύξηση της
αποδοτικότητας και της αποτελεσµατικότητας των δυνάµεων κα-
ταστολής αλλά και η πρόληψη. Οι δύο αυτοί τοµείς θα πρέπει να
προχωρούν ισόρροπα, έτσι ώστε να πετύχουµε ένα καλύτερο
αποτέλεσµα έναντι της κλιµατικής κρίσης -της κλιµατικής κατάρ-
ρευσης, σύµφωνα µε τους επιστήµονες-, που µας έχει βρει και
«τρέχει» µε µεγαλύτερη ταχύτητα από εµάς. 

Κλείνοντας και ερχόµενος πάλι στο νοµοσχέδιο που αφορά
στην κύρωση της συµφωνίας και του πρωτοκόλλου συνεργασίας
µε την Κυπριακή Δηµοκρατία, ήδη ακούστηκαν πολλά. Να σας
ευχαριστήσω για τη θετική σας άποψη. Πιστεύω ότι ναι έχουµε
µια διαρκή συνεργασία µε την Κυπριακή Δηµοκρατία κάθε χρόνο
και πράγµατι στείλαµε αεροπλάνα, όπως και αυτοί µας ενίσχυσαν
εφέτος και πέρυσι, και κάθε χρόνο σχεδόν ανταλλάσσουµε τέ-
τοια βοήθεια και στο πλαίσιο το διµερές αλλά και στο πλαίσιο
της συνεργασίας µέσω του ευρωπαϊκού µηχανισµού. 

Φέτος πράγµατι πήγαν τα αεροπλάνα, ένα C-27 που µετέφερε
το προσωπικό που συµµετείχε στην κατάσβεση της πυρκαγιάς
στην περιοχή της Επταγωνίας, αλλά και τα Καναντέρ, τα οποία
πράγµατι είχαν µία βλάβη την πρώτη µέρα. Αντικαταστάθηκε
όµως και επιχείρησαν τα αεροσκάφη. Θέλω να πω ότι αυτά συµ-
βαίνουν όταν έχεις έναν παλιό στόλο. Γι’ αυτό ακριβώς προχω-
ράµε στην ενίσχυσή µας µε είκοσι πέντε ελαφρά αµφίβια
αεροσκάφη, µε επτά νέα Καναντέρ, τα πέντε πληρώνονται από
τα προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τα δύο απευθείας
µε 100 εκατοµµύρια από την Ευρωπαϊκή Ένωση, έτσι ώστε να
αποκτήσουµε έναν ικανό στόλο, να µπορούµε να ανταποκρινό-
µαστε.

Κλείνοντας θα ήθελα να καλέσω όλες τις παρατάξεις σε οµό-
φωνη έγκριση-επικύρωση της συµφωνίας, έτσι ώστε να προχω-
ρήσουµε σε αυτή την συνεργασία µε την Κυπριακή Δηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ πολύ. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Πριν περάσουµε στη διαδικασία της ψηφοφορίας, ζήτησε τον
λόγο για µια ολιγόλεπτη παρέµβαση η Πρόεδρος της Κοινοβου-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6247



λευτικής Οµάδας «Πλεύση Ελευθερίας» κ. Κωνσταντοπούλου. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αυτό εδώ το Βήµα δεν µπορεί κανείς ούτε να το κλείσει ούτε

να απαγορεύσει και να φιµώσει τη φωνή τους, και των Βουλευ-
τών αλλά και των πολιτών τους οποίους εµείς εκπροσωπούµε,
κύριε Τσιάρα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Όχι βέβαια, αλλά υπάρχει διαδι-
κασία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Σήµερα είναι µέρα αλληλεγγύης στον παλαιστινιακό
λαό και θέλουµε να εκφράσουµε για άλλη µια φορά -το κάναµε
και µε την επίκαιρη ερώτηση που συζητήθηκε το πρωί στον κοι-
νοβουλευτικό έλεγχο του Κοινοβουλευτικού µας Εκπροσώπου,
του Αλέξανδρου Καζαµία- την αλληλεγγύη µας στον χειµαζόµενο
και κατεχόµενο παλαιστινιακό λαό, επί δεκαετίες θυµατοποιού-
µενο. Και θέλουµε για άλλη µια φορά να εκφράσουµε την επιτα-
κτική ανάγκη να υπηρετηθεί η ειρήνη και σε επίπεδο εξωτερικής
πολιτικής της Ελλάδας και σε επίπεδο διεθνούς συνεργασίας για
την ειρήνη, κάτι που δυστυχώς ακόµη είναι ζητούµενο. 

Οι συζητούµενες συµβάσεις αφορούν τις διεθνείς σχέσεις της
χώρας και η Πλεύση Ελευθερίας είναι εκείνη που από την πρώτη
µέρα παρουσίας µας στη Βουλή έθεσε το Κυπριακό µετ’ επιτά-
σεως, έθεσε το γεγονός ότι η Κύπρος εξακολουθεί να είναι κα-
τεχόµενη χώρα εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης και έθεσε επίσης
το γεγονός ότι η ελληνική εξωτερική πολιτική και η πολιτική της
Κυβέρνησης Μητσοτάκη υπολείπεται σε διεκδικήσεις υπεράσπι-
σης των δικαίων του κυπριακού λαού. 

Με αφορµή τις διεθνείς σχέσεις της χώρας και εν όψει όσων
διαδραµατίστηκαν λόγω της ακύρωσης της προγραµµατισµένης
συνάντησης του κ. Μητσοτάκη µε τον Βρετανό Πρωθυπουργό,
θα ήθελα να πω και από αυτό εδώ το Βήµα αυτό το οποίο εχθές
µε δηµόσια δήλωσή µου εξέφρασα, αλλά και όσα έχω δηµόσια
πει µε συνέπεια, γιατί η Πλεύση Ελευθερίας δεν λέει άλλα το
πρωί, άλλο το µεσηµέρι και άλλο το βράδυ, όπως κάνουν ορισµέ-
νες δυνάµεις και ορισµένα πολιτικά πρόσωπα. 

Η διεκδίκηση της επιστροφής των Γλυπτών του Παρθενώνα
αποτελεί εθνική υπόθεση. Και η Πλεύση Ελευθερίας εξαρχής,
χωρίς παζάρια και ανταλλάγµατα, έχει ταχθεί υπέρ της υποστή-
ριξης κάθε συντονισµένης, οργανωµένης ενέργειας διεκδίκησης. 

Ο κ. Μητσοτάκης ηθεληµένα ή άθελά του δηµιούργησε διπλω-
µατικό ζήτηµα γύρω από τα Γλυπτά του Παρθενώνα. Το ζητού-
µενο αυτή τη στιγµή είναι πώς αυτό το διπλωµατικό ζήτηµα θα
αξιοποιηθεί υπέρ της χώρας µας και όχι πώς ο κ. Μητσοτάκης
θα το διαχειριστεί επικοινωνιακά. 

Γι’ αυτό και από αυτό εδώ το Βήµα λέω ξανά στον Πρωθυ-
πουργό ότι εµείς στηρίζουµε και θα στηρίξουµε τις σοβαρές δι-
πλωµατικές ενέργειες που πρέπει να γίνουν από εδώ και πέρα
για τη διεκδίκηση επιστροφής των Γλυπτών του Παρθενώνα. Δεν
προσφέρεται η συνθήκη ούτε για αυτοσχεδιασµούς ούτε για
άλλες προχειρότητες. Εµείς έχουµε και τη γνώση και την πρό-
ταση και τη θέληση να συµβάλουµε στην κατεύθυνση αυτή µε
νοµικά εργαλεία και µε διεθνή εργαλεία. Θα είναι εγκληµατικό
να µην αξιοποιηθούν αυτά, όπως έχει γίνει σε άλλες διεκδικήσεις
της χώρας µας που δεν έχουν υπηρετηθεί µε αξιοποίηση των δια-
θέσιµων εργαλείων. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, καλώ τον κ. Μητσοτάκη να συµπράξει σε αυτά
τα οποία µπορούν να γίνουν και δηλώνω ξανά και υπογραµµίζω
ότι εµείς όχι θα στηρίξουµε, αλλά θα είµαστε µπροστάρηδες σε
µια τέτοια διαδικασία. Το είπα άλλωστε και στην Υπουργό Πολι-
τισµού στον ανύποπτο χρόνο του πρωινού της Δευτέρας, πριν
γίνουν όλα αυτά, ακριβώς διότι εµείς δεν ασκούµε πολιτική ευ-
καιριακά ούτε ασκούµε κοµµατική πολιτική. Είµαστε µάλλον η
µόνη πολιτική δύναµη εδώ µέσα που δεν είχε και δεν έχει πρό-
βληµα να συµφωνήσει µε οτιδήποτε σωστό, αλλά και δεν είχε και
δεν έχει πρόβληµα να συγκρουστεί µε όλα τα στρεβλά µέχρι τέ-
λους. 

Με αυτή την παρατήρηση θα ήθελα να ενηµερώσω την Ολο-
µέλεια της Βουλής για την προσπάθεια η οποία γίνεται από χθες
από την κυβερνητική πλειοψηφία και τη Νέα Δηµοκρατία, προ-
κειµένου αφ’ ενός να διακοπούν οι εργασίες της Εξεταστικής

Επιτροπής για το έγκληµα των Τεµπών, αφ’ ετέρου να προστα-
τευθεί ο κ. Καραµανλής από τη δεδοµένη και επιβεβληµένη πα-
ρουσία του, εκ τρίτου να προστατευθεί επίσης από την
επιβεβληµένη και δεδοµένη παρουσία του ο κ. Μητσοτάκης και
όλα αυτά να γίνουν µε την επινόηση και µε συντονισµένη, µεθο-
δευµένη προώθηση ενός αιτήµατος της Νέας Δηµοκρατίας να
εξαιρεθώ εγώ ως επικεφαλής της Πλεύσης Ελευθερίας από τις
εργασίες της εξεταστικής επιτροπής, επειδή δήθεν είναι κώλυµα
το ότι εκπροσωπώ αφιλοκερδώς οικογένειες θυµάτων στην ποι-
νική ανακριτική διαδικασία που διεξάγεται ενώπιον του Εφέτη Ει-
δικού Ανακριτή Λάρισας ήδη από τον Μάρτιο του 2023.

Από αυτό εδώ το Βήµα, λοιπόν, και επειδή η προσπάθεια φί-
µωσης είναι και συντονισµένη και µεθοδευµένη και δόλια και κα-
κόβουλη και κατά τη γνώµη µου αξιόποινη, γιατί έχει
χαρακτηριστικά κατάχρησης εξουσίας και υπόθαλψης εγκληµα-
τιών, θα ήθελα να καταθέσω στα Πρακτικά της Ολοµέλειας δύο
έγγραφα, τα οποία ήδη έχω απευθύνει και προς το Προεδρείο
και τα µέλη της Εξεταστικής Επιτροπής της Βουλής αλλά και
προς το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής, επισηµαίνοντας
τη µεθόδευση, επισηµαίνοντας την ακυρότητα της διαδικασίας
που προκαλούν αυτές οι µεθοδεύσεις, επισηµαίνοντας το στη-
µένο της διαδικασίας από πρόσωπα διαβλητά, δηλαδή από Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας που έχουν εκφραστεί υπέρ του κ.
Καραµανλή και τον έχουν µάλιστα υποστηρίξει και εµψυχώσει
ακόµη και στη σκαιά παρουσία του την περασµένη Παρασκευή,
οπότε και απηύθυνε τη φράση «δεν ντρέπεστε» σε Βουλευτή του
ΠΑΣΟΚ. 

Βλέπετε, εµείς δεν έχουµε πρόβληµα να επισηµάνουµε τα
κακώς κείµενα και από όπου και αν προέρχονται και προς όποια
κατεύθυνση και αν κατευθύνονται.

Ο πρόεδρος της επιτροπής που υποτίθεται ότι είναι επιφορτι-
σµένος µε το να διερευνήσει το έγκληµα των Τεµπών, µετά από
την πρόταση που κατέθεσε το ΚΚΕ και ψηφίσαµε η Πλεύση Ελευ-
θερίας και στηρίξαµε εξαρχής, είναι ο κ. Μαρκόπουλος, ο
οποίος, πρώτον…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Πρόεδρε,
σας παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, δεν θα µακρηγορήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τώρα µην µπαί-
νουµε σε λεπτοµέρειες γύρω από τα ζητήµατα της εξεταστικής
επιτροπής.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Μην ανησυχείτε, δεν θα µακρηγορήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν είναι το αντικεί-
µενο της σηµερινής συνεδρίασης αυτό. Τη γνωρίζετε πολύ καλά
και ως διαδικασία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τώρα αυτό ενοχλεί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ
πολύ, ολοκληρώστε!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Εσάς αυτό σας ενοχλεί, αλήθεια; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εµένα µε ενοχλεί το
ότι έχουµε κάνει τη διαδικασία σήµερα µπάχαλο, από το πρωί
έως τώρα, να το πω έτσι ωµά.

Σας παρακαλώ πολύ, πείτε αυτό που θέλετε να πείτε, όµως
σύντοµα. Ζητήσατε πέντε λεπτά, σας τα έδωσα φυσικά. Ολοκλη-
ρώστε!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Εάν κάποιος Προεδρεύων έκανε αυτό που κάνετε στον
κ. Κουτσούµπα, είµαι σίγουρη και ότι δεν θα σας άρεσε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ο κ. Κουτσούµπας
-σας είπα και προηγουµένως- ξέρει πότε να έρχεται στη Βουλή
και πότε να παρεµβαίνει. Τελεία και παύλα γι’ αυτό!

Συνεχίστε, δεν χρειάζεται να αντιδικούµε. Ολοκληρώστε αυτό
που θέλετε να πείτε, για να περάσουµε στην ψηφοφορία πλέον.
Ήµαρτον!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Εγώ -µε συγχωρείτε, κύριε Λαµπρούλη, αλλά- δεν ξέρω
ότι υπάρχει το πότε να έρχεσαι στη Βουλή. Ξέρω ότι όταν η
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Βουλή λειτουργεί οι Βουλευτές είναι εδώ. Επιτρέψτε µου, σας
παρακαλώ, χωρίς να µε ξαναδιακόψετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μαθήµατα δεν δέ-
χοµαι –εάν είναι προσωπικό αυτό- περί διαδικασιών και παρου-
σίας ή µη στη Βουλή ενός Βουλευτή, κρατήστε τα για τον εαυτό
σας και την Κοινοβουλευτική σας Οµάδα. Σας παρακαλώ πολύ!
Η δουλειά του Βουλευτή -αν θέλετε- δεν είναι µέσα στο Κοινο-
βούλιο µόνο, είναι πολιτικός ο ρόλος του.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Στον κ. Παφίλη δώσατε εί-

κοσι λεπτά αντί για πέντε λεπτά πριν από δεκαπέντε λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: «Μπάχαλο» εσείς το κάνατε! Τώρα

το σκεφτήκατε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ,

ηρεµήστε, ηρεµήστε! Σας παρακαλώ πολύ!
Έρχεστε εδώ, έχουµε µια συγκεκριµένη κύρωση, υπάρχει µια

συγκεκριµένη διαδικασία και ανοίγετε ζητήµατα χίλια δύο, µέχρι
και για την εξεταστική.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Τώρα το σκεφτήκατε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ας ολοκληρώσει η

Πρόεδρος. Πραγµατικά, θερµά σάς παρακαλώ, ολοκληρώστε,
για να συνεχίσουµε την ψηφοφορία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Νοµίζω ότι πολλά πράγµατα είναι πάντα αποκαλυπτικά,
όπως και το ότι είµαστε πέντε Βουλευτές της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας παρόντες και µας λέτε πότε να ερχόµαστε στη Βουλή, εν
πάση περιπτώσει, όπως είναι αποκαλυπτικό τελικά ποιον ενο-
χλούν αυτά τα οποία λέµε και ποιον ενοχλεί η διερεύνηση. Είναι
όλα αποκαλυπτικά. Εµένα ποτέ δεν µε σταµάτησε ούτε η «πυρ
οµαδόν» επίθεση ούτε το όλοι απέναντι. Αυτή είναι άλλωστε και
η φύση της δουλειάς µου και της δραστηριότητάς µου, να υπε-
ρασπίζοµαι ανθρώπους απέναντι σε παντοδύναµες εξουσίες.

Λυπάµαι απλώς, κύριε Πρόεδρε, που εκφράζονται µε αυτό τον
τρόπο οι εξουσίες από τα δικά σας χείλη σήµερα.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά τη δήλωση και αίτηση που κατέ-
θεσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κοιτάξτε, µε συγ-
χωρείτε πάρα πολύ, αλλά γίνεστε εριστική, επιθετική και επι-
τρέψτε µου αυτό ακριβώς που είπατε τώρα να ζητήσετε από τα
Πρακτικά να διαγραφεί, ακριβώς αυτή η προσωπική αναφορά.
Σας παρακαλώ πολύ! Διαφορετικά θα δράσω και εγώ αναλόγως.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Διαφορετικά τι; Επί τέσσερα σχεδόν λεπτά µε διακό-
πτετε και δεν µε αφήνετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ζητώ να ανακαλέ-
σετε αυτό που µόλις είπατε αναφερόµενη σε εµένα προσωπικά.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν το ανακαλώ. Μα, δεν το είπα για να το ανακαλέσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν το ανακαλείτε!
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Όχι, βέβαια!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ωραία, ας παραµεί-

νει στα Πρακτικά, λοιπόν.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν το είπα για να το ανακαλέσω, µε συγχωρείτε πάρα
πολύ. Δεν αντιλαµβάνοµαι τι είδους άσκηση εξουσίας είναι αυτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εγώ σας ζητώ να το
ανακαλέσετε. Εφόσον δεν το ανακαλείτε, ας παραµείνει, λοιπόν,
στα Πρακτικά.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν το ανακαλώ, κύριε Λαµπρούλη! Βεβαίως! Φυσικά,
θα παραµείνει, γι’ αυτό εξάλλου το είπα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ωραία, πάρα πολύ
ωραία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν αντιλαµβάνοµαι αυτές τις ασκήσεις εξουσίας, «να
ανακαλέσετε και να διαγραφεί από τα Πρακτικά». Αρκετά, αρ-
κετά και µε τα πλαστογραφηµένα Πρακτικά και µε την αλλοίωση
των Πρακτικών, αρκετά µε τα «λέµε, ξελέµε», αρκετά!

Καταθέτω στα Πρακτικά τη δήλωση και αίτησή µου προς το
Προεδρείο και τα µέλη της εξεταστικής επιτροπής της Βουλής

και σας ευχαριστώ που φροντίσατε, ενώ µιλώ για αυτό το τόσο
σοβαρό θέµα που είναι η προσπάθεια στραγγαλισµού της επι-
τροπής που εσείς ζητήσατε, το θέµα να είναι διαπληκτισµός του
Προεδρεύοντος κ. Λαµπρούλη µε την Πρόεδρο της Πλεύσης
Ελευθερίας.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

Γιατί ξέρετε ότι όταν το κάνετε αυτό, αυτό είναι που θα απα-
σχολήσει και προς τα εκεί στρέφετε την προσοχή.

Και αν πράγµατι σας ενδιαφέρει η διερεύνηση, δεν θα έπρεπε
να το κάνετε αυτό την ώρα που βλέπετε µια συντονισµένη προ-
σπάθεια και η επιτροπή που έπρεπε σήµερα να συνεδριάζει, δεν
συνεδριάζει. Θα έπρεπε αύριο να συνεδριάζει και δεν συνεδριά-
ζει. Έχει παραπεµφθεί στις ελληνικές καλένδες η επιτροπή. Κι
εγώ τουλάχιστον δεν είµαι από αυτούς που ικανοποιούνται στο
να πουν «τίποτα δεν γίνεται, έλα µωρέ, έτσι τα κάνετε, αυτοί
είστε, δεν µπορεί να γίνει τίποτε». Εγώ πιστεύω ότι όσο µπορεί
κάποιος να παλεύει, όλα µπορούν να γίνουν. Το µόνο που δεν
µπορεί να γίνει είναι να φέρουµε πίσω αυτά τα παιδιά και αυτούς
τους ανθρώπους που χάθηκαν. Και τους οφείλουµε τουλάχιστον
λίγη σοβαρότητα και τουλάχιστον πολύ λιγότερη κοµµατική ανα-
φορά και κοµµατική πειθήνια συµπεριφορά, όταν συζητάµε τόσο,
τόσο σοβαρά πράγµατα!

Καταθέτω στα Πρακτικά και την αίτησή µου προς το Επιστη-
µονικό Συµβούλιο της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τέλος, θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι στη 13.00’ πρό-
κειται να συναντήσω εκπροσώπους της ολοµέλειας των δικηγο-
ρικών συλλόγων της χώρας µε αφορµή τις κοινωνιοκτόνες και
εξαιρετικά επιζήµιες πολιτικές, αλλά και δηλώσεις της Κυβέρνη-
σης εναντίον των δικηγόρων και ιδίως εναντίον των νέων δικηγό-
ρων και επιστηµόνων. Έχω συναφώς καταθέσει και επίκαιρη
ερώτηση προς τον Πρωθυπουργό µε αναφορά στις δηλώσεις
Τσακλόγλου, ότι οι νέοι δικηγόροι είναι καλύτερα να πάνε να γί-
νουν ντελιβεράδες.

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή

Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, έχω καταθέσει επίκαιρη ερώτηση στον Πρωθυπουργό
για την ποινικοποίηση της γυναικοκτονίας. Περιµένω τον κύριο
Πρωθυπουργό και για όλα αυτά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχω καταθέσει επίκαιρη ερώτηση στον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη για την επαναλαµβανόµενη δολοφονική αστυνοµική
βία, την οποία και καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ακόµα, έχω καταθέσει στον Υπουργό Εργασίας επίκαιρη ερώ-
τηση για την εκρηκτική αύξηση των εργατικών ατυχηµάτων και
δυστυχηµάτων το 2023, την οποία και καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εγώ, λοιπόν, δεν είµαι από αυτούς που έρχοµαι µία στο τόσο
στη Βουλή ούτε που θυµάµαι µία στο τόσο να υπερασπιστώ και
να κάνω αυτά τα οποία υποσχεθήκαµε, η Πλεύση Ελευθερίας.
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Θα συνεχίσω να τα κάνω και θα ήθελα οι πολίτες και οι συγγενείς
των θυµάτων να ξέρουν και να καταλάβουν ότι όλα αυτά που κά-
νουµε τα κάνουµε µετά πολλών εµποδίων που προέρχονται
ακόµα και από εκεί που δεν υποψιάζεται κανείς. Όµως, αυτό δεν
πρόκειται ποτέ εµάς να µας ανασχέσει και να µας εµποδίσει από
το να υπηρετούµε το καθήκον µας προς τους πολίτες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση ενιαία επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου των σχεδίων νόµου του
Υπουργείου Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας και η
ψήφισή τους θα γίνει χωριστά.

Προχωρούµε πρώτα στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Κλιµατικής

Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας: «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυπριακής Δηµοκρα-
τίας για τη συνεργασία στον τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης
φυσικών και/ή ανθρωπογενών καταστροφών».

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, εφόσον έχετε ολοκληρώσει την ψηφοφορία, παρα-
καλώ να κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Οι θέσεις των κοµ-
µάτων, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:

6250 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία στον τοµέα
πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και/ή ανθρωπογενών κα-

ταστροφών

Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ

Άρθρο πρώτο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ

Ακροτελεύτιο άρθρο      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ

Επί του Συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστα-
σίας: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία στον
τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και/ή ανθρωπογε-
νών καταστροφών» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ενιαία επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία στον τοµέα
πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και/ή ανθρωπογενών κα-
ταστροφών

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

Άρθρο πρώτο. Κύρωση Συµφωνίας
Συµφωνία µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυπρια-

κής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία στον τοµέα πρόληψης και
αντιµετώπισης φυσικών και/ή ανθρωπογενών καταστροφών

Άρθρο 1 Σκοπός της συνεργασίας
Άρθρο 2 Μορφές συνεργασίας

Άρθρο 3 Αίτηµα βοήθειας και ανταλλαγή πληροφοριών
Άρθρο 4 Αρµόδιες αρχές
Άρθρο 5 Συντονισµός 
Άρθρο 6 Έξοδα 
Άρθρο 7 Έξοδα που σχετίζονται µε τη βοήθεια 
Άρθρο 8 Τροποποιήσεις
Άρθρο 9 Επίλυση διαφορών
Άρθρο 10 Διευθέτηση ζηµιών
Άρθρο 11 Τελικές διατάξεις
Άρθρο δεύτερο. Έναρξη ισχύος

Άρθρο πρώτο
Κύρωση συµφωνίας

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που προβλέπει η παρ. 1 του άρ-
θρου 28 του Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυπριακής Δηµοκρατίας για τη συνεργασία
στον τοµέα πρόληψης και αντιµετώπισης φυσικών και ανθρωπο-
γενών καταστροφών, η οποία υπεγράφη στη Λευκωσία στις 2 Φε-
βρουαρίου 2017, το πρωτότυπο κείµενο της οποίας στην
ελληνική γλώσσα έχει ως εξής:

6252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6253



6254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 6255
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6258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων της παρ. 1 του άρθρου 11
αυτής.

Αθήνα,...........................2023

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θε-
ωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθη-
τές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 6ο Γενικό Λύκειο Ζω-
γράφου (δεύτερο τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωρούµε τώρα στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Κλιµατικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας: «Κύρωση του Μνηµονίου Συ-
νεργασίας για την ανοικοδόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού
Επταγωνίας Κύπρου, τον εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο
(2) πυροσβεστικών οχηµάτων».

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι εφόσον έχετε ολοκληρώσει την ψηφοφορία, παρα-
καλώ να κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Οι θέσεις των κοµ-
µάτων, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:
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1. ΕΘΝΙΚΗΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ

ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

3. ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ

5. ΥΠΟΔΟΜΩΝ
ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ

7. ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ

9. ΑΓΡΟΤΙΚΗΣ
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

ΚΑΙ ΤΡΟΦΙΜΩΝ

2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

4. ΥΓΕΙΑΣ

6. ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

8. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

10. ΨΗΦΙΑΚΗΣ
ΔΙΑΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ

11. ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ ΚΡΙΣΗΣ 
ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ
ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ».



Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας για την ανοικοδόµηση
του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου, τον εξοπλι-
σµό του και την προµήθεια δύο (2) πυροσβεστικών οχηµάτων

Επί της Αρχής     ΟΜΟΦΩΝΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΝΑΙ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ

Άρθρο πρώτο     ΟΜΟΦΩΝΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΝΑΙ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ

Ακροτελεύτιο άρθρο      ΟΜΟΦΩΝΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΝΑΙ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ

Επί του Συνόλου     ΟΜΟΦΩΝΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΝΑΙ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΝΑΙ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΝΑΙ

6260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστα-
σίας: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας για την ανοικοδό-
µηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου, τον
εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο (2) πυροσβεστικών οχη-
µάτων» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ενιαία επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας για την ανοικοδόµηση
του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου, τον εξοπλι-
σµό του και την προµήθεια δύο (2) πυροσβεστικών οχηµάτων

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

Άρθρο πρώτο. Κύρωση Μνηµονίου Συνεργασίας
Μνηµόνιο Συνεργασίας για την ανοικοδόµηση του Πυροσβε-

στικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου, τον εξοπλισµό του και την
προµήθεια δύο (2) πυροσβεστικών οχηµάτων

Άρθρο 1 Προοίµιο - Σκοπός 
Άρθρο 2 Αντικείµενο
Άρθρο 3 Διάρκεια
Άρθρο 4 Τροποποίηση
Άρθρο 5 Ειδοποιήσεις
Άρθρο 6 Νοµική ισχύς
Άρθρο δεύτερο. Έναρξη ισχύος

Άρθρο πρώτο
Κύρωση Μνηµονίου Συνεργασίας

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει η παρ. 1 του άρθρου
28 του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Συνεργασίας για την ανοικο-
δόµηση του Πυροσβεστικού Σταθµού Επταγωνίας Κύπρου, τον
εξοπλισµό του και την προµήθεια δύο (2) πυροσβεστικών οχη-
µάτων, που υπεγράφη στη Λευκωσία, στις 17 Ιουνίου 2022, το
πρωτότυπο κείµενο της οποίας στην ελληνική γλώσσα έχει ως
εξής:
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6262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6264 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Συνεργα-
σίας που κυρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων της
παρ. 1 του άρθρου 3 αυτού.

Αθήνα,..........................2023

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων. 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 12.22’ λύεται η συνεδρίαση για την προ-
σεχή Παρασκευή 1η Δεκεµβρίου 2023 και ώρα 9.00’, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος, νοµοθετική εργασία: µόνη
συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών: «Δάνεια: Διαφάνεια, ανταγωνισµός, προστασία των
ευάλωτων – Ενσωµάτωση της Οδηγίας (ΕΕ) 2021/2167, επανει-
σαγωγή του προγράµµατος «ΗΡΑΚΛΗΣ» και άλλες επείγουσες
διατάξεις», σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη
που θα διανεµηθεί.
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1. ΕΘΝΙΚΗΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ

ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

3. ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ ΚΡΙΣΗΣ
ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ
ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                   ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


